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وزیر امور خارجه در نامه های جداگانه ای به دبیرکل سازمان ملل متحد، دبیرکل 
سازمان همکاری اسلامی و وزرای خارجه کشورهای عضو سازمان ملل متحد اظهار 
امیدواری کرد: عربستان نسبت به پیمودن راه خرد متقاعد شود چرا که ایران هیچ 

علاقه یا میلی به بالا گرفتن تنش در همسایگی خود ندارد.
به گزارش روز شنبه ایرنا از اداره کل دیپلماسی رسانه ای وزارت امور خارجه، 
محمد جواد ظریف، در این نامه ها به »تحولات تاسف آور اخیر بین ایران و 
عربستان سعودی« در روزهای اخیر اشاره و تاکید کرد: نشانه هایی وجود دارد 

که برخی در عربستان سعودی در کار گرفتار کردن تمام منطقه در بحران هستند و بیم آن دارند 
با کنار رفتن ابرهای تصنعی تهدید ایران هسته ای تهدیدهای واقعی جهانی که توسط افراطیون 
و حامیانشان پدید آمده است، برملا شود. رییس دستگاه دیپلماسی در این نامه ها همچنین 
یادآور شد: دست اندرکاران کشتارهای افراط گرایانه و نیز اغلب اعضای القاعده، طالبان، داعش 
و جبهه النصره شهروندان سعودی هستند یا توسط عوام فریبان مستظهر به منابع مالی نفتی 
شستشوی مغزی شده اند، هم اینان پیام ضد اسلامی نفرت و طرد و فرقه گرایی را ظرف چند 

دهه در جهان گسترانده اند...

در نامه به دبیران کل سازمان ملل و سازمان همکاری اسلامی؛

ظریف: ایران علاقه ای به بالا گرفتن تنش ندارد

روزنامه

2

حتی کسانی که نظام و رهبری 
را قبول ندارند در انتخابات شرکت کنند

رهبر معظم انقلاب در دیدار هزاران نفر از مردم قم:

8

ماندگاری انقلاب برای دشمن بهت آور و سخت است

ضرورت دقت کامل در انتخاب نامزدهای مجلس خبرگان

مردم قم از پیشروان و پیشرانان انقلاب هستند
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تداوم تنش زایی 
یا واقع بینی

یک بررسی مختصر به روشنی آشکار می سازد که 
تصمیمات ومواضع اعلامی و اعمالی عربستان فاقد هر گونه 
منطق و خرد سیاسی بوده و منافع و مصالح ملی این کشور 

در تعیین این سیاستها از کمترین اهمیتی برای مقامات حاکم برریاض برخوردار نیست.
مهمترین دلیل ریشه ای سیاستهای تنش زا و تشنج آفرین سعودیها و اقدامات نا 
متعارف ناشی از آن در قبال تحولات منطقه را باید در موفقیتهای چشمگیر و غیرقابل 
کتمان جمهوری اسلامی ایران در عرصه های مختلف سیاسی، امنیتی، دفاعی، علمی و 

فناوری و درحوزه های منطقه ای و بین المللی جستجو کرد:
توفیقات اخیر جمهوری اسلامی در شکست پروژه ایران هراسی و شیعه هراسی و اقناع 

بخش عظیمی از جامعه بین الملل مبنی بر بی پایه بودن این توهم و توطئه استکباری
حضور فعال و نفس گیر در روند مذاکرات هسته ای و دستیابی  به توافق قابل دفاع با 
6 قدرت جهانی و تثبیت حق جمهوری اسلامی در برخورداری از فناوری مسالمت آمیز 

هسته ای؛ و در پی آن:
- زمینه سازی برای رفع تحریمهای ظالمانه چند ساله علیه ملت ایران

- اقبال کم نظیر هیأتهای خارجی عالی رتبه سیاسی اقتصادی از مناطق مختلف دنیا 
برای سفر به ایران و تلاش بی وقفه آنان برای بهبود و تقویت روابط با تهران

- توفیق ایران در ارائه الگویی قابل عرضه از مردم سالاری دینی و جامعه اسلامی، 
مستقل، مقتدر و پویا

- موفقیت جمهوری اسلامی در ارائه طرحهای منطقی و واقع بینانه برای حل و فصل 
معضلات منطقه ای و ایفای نقش موثر و سازنده در منطقه و تحولات مربوط به سوریه، 

عراق و یمن
- دستیابی به توفیقات غیرقابل انکار در مبارزه صادقانه و موثر با پدیده تروریزم و گروه 

های فعال تروریستی
و اینها همه، بخشی از دستاوردهای ایران است که در مقابل دیدگان و مورد اذعان 

دوست و دشمن قرار دارد.
اما در طرف مقابل در سیاستهای کلان سعودیها نیز واقعیاتی قابل مشاهده و غیر قابل 
انکار وجود دارد که مهم ترین آنها نقش منفی و مخرب سعودیها در ایجاد ناامنی و بی ثباتی 

در منطقه به طورعام و در برخی از کشورها بطور خاص می باشد.
در طول سه دهه اخیر، علاوه بر اعمال سیاست های جانبدارانه و همه جانبه از رژیم 
بعثی صدام در جنگ هشت ساله علیه ملت ایران؛ مبدأ، منشاء و حامی فکری، مالی و 
تسلیحاتی هر گروه افراطی و تروریستی که در منطقه تشکیل شده و سازمان یافته را علاوه 

برآمریکا باید در عربستان جستجو کرد.
سیاست های مداخله جویانه و مخرب در عراق، سوریه، لبنان، بحرین و یمن و دخالت 
های نظامی مستقیم و غیر مستقیم در این کشورها و به بن بست کشاندن هر گونه مذاکره 
ثمربخش توسط عربستان، امری بغایت آشکار است که نگرانی های جدی را در میان 

ملتهای منطقه و جامعه بین الملل برانگیخته است.
به شهادت رساندن عالم والا مقام و مصلح محبوب، شیخ نمر در نهایت غربت و 
مظلومیت نیز نمایشی شفاف از وضعیت دموکراسی، آزادی بیان، حقوق بشر و حقوق 
اقلیتها در عربستان بود و نشان داد که سران سعودی حتی تحمل انتقادات و مخالفتهای 
صرفاً سیاسی و گفتاری را نیز نداشته و لبه تیز شمشیر سریع ترین و صریح ترین پاسخ 

خواهد بود.
تلاش این کشور برای کاهش شدید قیمت نفت )که تبعات آن گریبان ریاض را بیش 
از سایرین گرفته(، اعمال نفوذ جهت تخریب روند مذاکرات هسته ای، تلاش برای حذف 
سیاسی جمهوری اسلامی ایران در تحولات منطقه ای و مذاکرات بین المللی مربوط به آن 
و اخیراً حمله نظامی علیه سفارت کشورمان در یمن  نیز از جمله رویکردهای کینه توزانه 

سعودی علیه ایران بوده است.
نکته مهم اینکه مجموعه این سیاست های منفی و تخریبی که حکایت از فقدان 
عقلانیت و تدبیر سیاسی در اتخاذ تصمیمات مهم و راهبردی میکند، هیچ دستاورد قابل 
ذکری برای عربستان نداشته بلکه این کشور را حتی برای هم پیمانان منطقه ای و بین 

المللی به یک شریک دردسرساز و غیرقابل اتکاء بدل نموده است.
هیأت حاکمه عربستان باید بداند اقدام نسنجیده اخیر در قطع رابطه سیاسی با بازیگری 
مقتدر، ذینفوذ وکلیدی در تحولات منطقه ای و بین المللی و تلاش برای یارگیری در 
اجرای این تصمیم نادرست و مغرضانه، سرنوشتی جز تکرار شکستها و ناکامی های گذشته 
ندارد.اکنون، زمان برای انتخاب راهبردی عربستان فرا رسیده:ادامه مسیر ناصواب و تنش زای 
گذشته و ادامه کینه توزیها و آتش افروزیها که دیر یا زود قطعاً دامان خود حاکمان سعودی 
را خواهد گرفت یا اصلاح مسیر و تکیه بر منطق و واقع بینی و توجه به منافع ملی، منطقه 

ای، جهان اسلام و کمک به ثبات و امنیت منطقه.
نکته آخر اینکه عزت، اقتدار، جایگاه والا و منطق قوی حاکم بر مواضع و رفتار سیاسی 
جمهوری اسلامی ایران ایجاب میکند تا در قبال اقدامات غیر عقلانی و برخاسته از حقد 
و کینه که ریشه در تعصبات افراط گرایانه تکفیری دارد، با نهایت درایت و حکمت انقلابی 

عمل نماییم.
* سخنگوی اسبق وزارت امور خارجه

دبیر کل حزب موتلفه:

نامزدی خارج از ائتلاف اصولگرایان
معرفی نخواهیم کرد

دبیر کل حزب موتلفه گفت: این حزب در انتخابات آینده نامزدی را خارج از فهرست 
شورای ائتلاف اصولگرایان در تهران و شورای ائتلاف اصولگرایان در استانها معرفی نخواهد کرد.

محمدنبی حبیبی که در اجلاس  سراسری دبیران استانهای این حزب موتلفه اسلامی 
سخن می گفت با اشاره به انتخابات و فعالیت های حزب موتلفه اسلامی در شکل گیری 
وحدت اصولگرایان اظهار داشت: حزب موتلفه اسلامی فعالیت برای انتخابات آینده را از سال 
۹۲ آغاز کرد و به این جمع بندی رسید که اصولگرایان در انتخابات آینده تنها یک راه دارند و ان 
ائتلاف است. حبیبی با تاکید بر ضرورت وحدت و انسجام اصولگرایان در انتخابات بیان داشت: 
موتلفه اسلامی در انتخابات آینده در سراسر کشور یک نفر را هم مستقل از شورای ائتلاف 
اصولگرایان معرفی نخواهد کرد و نامزد های این حزب در غالب شورای  ائتلاف اصولگرایان 
معرفی خواهند شد.عضو شورای مرکزی ائتلاف اصولگرایان تصریح کرد: بحمدالله شورای 
ائتلاف اصولگرایان تشکیل شده و جلسات شورای مرکزی ان منظم برگزار می شود . حزب 
موتلفه اسلامی برای اینکه اصولگرایان به وحدت و همگرایی برسند وظایف خود را در حداکثر 
توانایی انجام داده است.وی افزود: وضعیت شورای ائتلاف اصولگرایان به گونه ای است که 
اکثریت قریب به اتفاق سلایق اصولگرایی در ان هستند و هر کسی بخواهد از این ائتلاف کناره 
گیری کند هزینه سنگینی باید بدهد و کنار رفتن هر تشکلی از این ائتلاف باعث می شود 
خود ان تشکل یا فرد لطمه بخورد.حبیبی تصریح کرد: اصولگرایان در انتخابات آینده انشاء الله 
با یک فهرست و یک صدا حضور پیدا خواهند کرد.دبیر کل حزب موتلفه اسلامی گفت: برخی 
از اصلاح طلبان و رقبا همواره به دنبال ایجاد اختلاف در میان اصولگرایان هستند و به همین 
دلیل اصولگرایان باید مراقب باشند تا هیچ لطمه ای به شورای ائتلاف اصولگرایان وارد نشود.وی 
افزود: شورای ائتلاف اصولگرایان به زودی وارد مصادیق می شود و با ساز و کاری که وجود دارد 
انشاء الله مشکلی وجود نخواهد داشت.حبیبی در پایان اظهار داشت: امید ما به تداوم  ائتلاف 

اصولگرایان روز به روز بیشتر می شود و الحمدالله اصولگرایان دغدغه ائتلاف دارند.

کریمی اصفهانی: 

احمدی نژاد منتظر فرصت است
دبیرکل جامعه اصناف و بازار از رییس دولت های نهم و دهم به عنوان یک مامور و یا 
یک نفوذی یاد می کند و می گوید: احمدی نژاد با کارهایی که انجام داد اعتقادات مردم را 

به بازی گرفت.
احمد کریمی اصفهانی در گفت وگو با خبرآنلاین با بیان اینکه محمود احمدی نژاد تنها 
رییس جمهوری است که از رهبر انقلاب به خاطر انتصاب یک فرد تذکر کتبی گرفت، گفت: 
معتقد نیستم که مشایی مرشد احمدی نژاد است بلکه برعکس. احمدی نژاد مرشد مشایی 
است و خوب توانسته همه را به بازی بگیرد.دبیرکل جامعه اصناف و بازار ادامه داد: احمدی نژاد 
کارهای متعددی کرد و خودش مرشد اصلی است. کسی که در سازمان ملل آن نمایش را 
بازی کرد و گفت امام زمان را می بیند یعنی کسی که فرسخ ها از مقام معظم رهبری جلو تر 
است و توانسته با امام زمان خلوت کند! او صندلی می گذارد و در راه و بی راه و یا و در جنگل 
نگه  می دارد و مدعی می شود با امام زمان در ارتباط است! او از این صحبت می کند که همه 
کارها توسط امام زمان نظارت می شود. او تمام اعتقادات مردم را به بازی گرفت. شاید بتوان این 
احتمال را داد که احمدی نژاد یک مامور باشد. حرف سنگینی است اما این را پنج شش سال 
پیش هم مطرح کردم.وی با بیان اینکه شاید این ماموریت را همان بحث نفوذ دانست، ابراز 
کرد: نمی دانم احمدی نژاد مامور کجا اما می دانم که او مامور است. نوع حرکت ایشان موجب 
شده که حس ششم بگوید خبری است.این فعال سیاسی اصولگرا در پاسخ به این پرسش که 
چرا چنین گمانه زنی در مورد احمدی نژاد توسط دستگاه های اطلاعاتی مورد بررسی قرار 
نمی گیرد، گفت: دلیل آن را نمی دانم؛ اما شاید مصلحت ها بگونه ای انجام می شود که برخی 
مسائل را ناچارا باید تحمل کنیم. اینکه چرا برملا نمی شود، دلیل اش این است که خیلی مسائل 
هنوز در این نظام مشخص نشده است. کریمی اصفهانی به خانه نشینی احمدی نژاد اشاره 
کرد و افزود: نشستن احمدی نژاد در خانه، یک تست بود. تستی بود تا بررسی کند که با وجود 
انحرافاتی که بوجود آورده، تا کجا می تواند جامعه را به سمت خود بکشد. زمانی از خانه خارج 
می شود که متوجه می شود هنوز نتوانسته اثر لازم بر روی جامعه را داشته باشد. اگر احمدی نژاد 
اطمینان پیدا می کرد که حرکتش جواب می دهد و مردم به تبع کار او به خیابان می ریزند، 
حتما خانه نشینی خود را تا به 80 روز می رساند تا به اهداف خود برسد.وی با تاکید براینکه 
احمدی نژاد اکنون هم عوض نشده و تنها منتظر فرصت است، اظهار کرد: اگر دادگاه  تنها به 
بررسی پرونده فروش نفت می پرداخت که این هزینه ها کجا صرف شده است، بسیاری از 
مسائل در مورد ایشان مشخص می شد. متاسفانه هچ برخوردی با ایشان به خاطر این تخلفات 

نشد و این امر موجب شده که وی مسیر خود را ادامه دهد.

یادداشت

سخنگوی ارشد نیروهای مسلح گفت:در اخبـار
شرایط تشدید فشارهای امریکا، چاره ای جز 

ارتقای آمادگی های دفاعی نداریم. 
سرتیپ  سردار   ، ایسنا  گزارش  به 
امور  پاسدار سید مسعود جزایری معاون 
بسیج و فرهنگ دفاعی ستاد کل نیروهای 
مداخله  اقدامات  به  واکنش  در  مسلح 
جویانه آمریکایی ها علیه برنامه های دفاعی 
جمهوری اسلامی ایران اظهار کرد: بخش 
عمده و اصلی قدرت نظامی و توان دفاعی 
"مردم"  به  اتکا  ایران،  اسلامی  جمهوری 
همیشه در صحنه می باشد و با توجه به 
آمادگی های سرشار "جوانان" ایرانی و سایر 
نیروهای مقاومت در بهترین شرایط آمادگی 

دفاعی هستیم.  وی افزود: ما همواره متناسب با تهدیدات، 
ظرفیت های دفاعی برای کشور ایجاد کرده ایم، لذا به هر 
نسبتی که "شیطان بزرگ" بر حجم فشارها و تهدیدات 
خود بیفزاید، توان نظامی و دفاعی خود را افزایش می 
دهیم. جزایری در ادامه با بیان اینکه " حکومت امریکا 
در هیچ شرایطی قابل اعتماد نمی باشد و کمترین اعتماد 
به شیطان بزرگ خُسران دنیوی و اخروی بهمراه خواهد 
داشت" خاطر نشان کرد: صحنه ی "برجام" این روزها 
افکار عمومی  و  از گذشته پیش روی مردم  تر  شفاف 
جهانیان است و خلف وعده و عهد شکنی امریکا، بیش از 

هر زمان دیگری خودنمایی می کند. 
معاون ستاد کل نیروهای مسلح تصریح کرد: جمهوری 
اسلامی ایران، هیچ راهی جز "ایستادگی" ، "مقاومت" 
زیر  سازی  "مستحکم  راستای  در  جهادی  اقدامات  و 
ساخت ها" و باور قلبی و عملی به توان ها و داشته های 
خود ندارد و چنانچه این مهم به درستی تحقق یابد پشت 
امریکایی ها و دشمنان انقلاب اسلامی را به خاک خواهیم 

مالید. 
سخنگوی ارشد نیروهای مسلح گفت: هیأت حاکمه ی 
امریکا بداند ملت ایران از تصمیم خود مبنی بر "زیست 
انقلابی" در چارچوب آموزه های اسلام ناب محمدی )ص( 

کمترین چرخشی نخواهد داشت و راهبرد 
فشار با هدف "تغییر" سال ها است که در 

ایران به گِل نشسته است. 
به سخنان سخیف،  اشاره  با  جزایری 
ضد بشری، مستکبرانه و بی ادبانه مقامات 
امریکایی اعم از قوه مجریه یا مقننه در مورد 
ملت بزرگ ایران و نظام مقدس جمهوری 
اسلامی تصریح کرد: بیان این گونه سخنان 
چیزی جز نفرت بیشتر جامعه ی جهانی و 
مردم ایران برای مسئولین امریکایی در پی 

نخواهد داشت. 
سخنگوی ارشد نیروهای مسلح تأکید 
امریکا  کرد: در شرایط تشدید فشارهای 
علیه خود، چاره ای جز ارتقای آمادگی های 

دفاعی نداریم. 
معاون ستاد کل نیروهای مسلح، کاخ سفید را مرکز 
تناقض در موضوع حقوق بشر و کانون حضور مدعیان 
حاکمان  افزود:  و  دانست  تروریسم  با  مبارزه  دروغین 
ایالات متحده که خود بزرگ ترین ناقض حقوق بشر در 
داخل امریکا و سایر کشورها بوده و دارای بزرگ ترین 
زرادخانه های سلاح های کشتار جمعی هستند و هم اکنون 
نیز حامی اصلی جنایتکارترین تروریست های دنیا به شمار 
می آیند، حق ندارند در مورد تجهیزات دفاعی سایر کشور 

اظهار نظر کنند. 

سخنگوی ارشد نیروهای مسلح: 

چاره ای جز ارتقای آمادگی های دفاعی نداریم 

سید محمد علی حسینی

اخبار
رئیس کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس :

برجام تا پایان دی ماه اجرایی می شود 
رئیس کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس شورای اسلامی از احتمال 

اجرای برجام تا پایان دی ماه خبر داد. 

علاءالدین بروجردی در گفت و گو با خانه ملت با اشاره به نزدیک شدن زمان اجرای 
برجام گفت: بر اساس برنامه جامع اقدام مشترک، ایران باید اقداماتی در تاسیسات هسته 
ای خود ایجاد کند تا اجرای برجام عملیاتی شود که اصطلاحا به آن روز اجرای برجام گفته 
می شود.نماینده مردم بروجرد در مجلس نهم شورای اسلامی با بیان اینکه ایران تا حدود 
اقدامات خود را انجام داده است، ادامه داد: مقرر شده بود که ما اقدامات اولیه در فردو و 
نطنز را انجام دهیم. از سوی دیگر قلب راکتور اراک باید تعویض و طراحی جدید شود. این 
اقدامات باید به تایید آژانس بین المللی انرژی اتمی برسد.عضو شورای مرکزی فراکسیون 
اصولگرایان رهروان ولایت به معامله اورانیوم غنی شده با کیک زرد که با کشور روسیه انجام 
شد نیز اشاره کرد و این اقدام را یکی از تعهدات ایران در برجام دانست.وی در خصوص 
حضور بازرسان آژانس در ایران اظهار داشت: اینکه ایران تا چه حدودی به تعهدات خود 
عمل کرده است و آیا بازرسان برای بررسی ها به ایران آمده اند را تنها سازمان انرژی اتمی 
کشور می داند چرا که این سازمان متولی انجام این تعهدات شده است.با این حال بروجردی 
تاکید کرد: بر اساس زمان بندی که در برجام صورت گرفته است باید اقدامات انجام شده 
باشد.رئیس کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس شورای اسلامی با اشاره به 
اینکه وزرای خارجه چین و آمریکا از اجرای برجام تا چند روز آینده خبر داده اند گفت: 
پیش بینی می کنم تا پایان دی ماه برجام اجرایی شود. البته زمان دقیق آن بستگی به این 
دارد که ایران کی اعلام کند تعهدات خود را عملی کرده و آژانس این اقدامات را تایید کند.

عضو شورای مرکزی فراکسیون اصولگرایان رهروان ولایت :

ناجا باید تعرض به سفارت 
عربستان را کنترل می کرد 

عضو شورای مرکزی فراکسیون اصولگرایان رهروان ولایت در مجلس شورای اسلامی 
تاکید کرد: تامین امنیت سفارتخانه ها بر عهده نیروی انتظامی است اما متاسفانه ناجا 

نتوانست تعرض به سفارت و کنسولگری عربستان را کنترل کند. 
غلامرضا اسدالهی در گفت و گو با خانه ملت با اشاره رفتارهای غیرقانونی عده ای تندرو 
در مقابل سفارت عربستان گفت: رفتار غیر قانونی در مقابل سفارت عربستان را باید متاثر 
از جنایت آل سعود و اعدام شیخ نمر دانست. با وجود اینکه علمای تشیع و تسنن و مراجع 
حقوق بشری به آل سعود تاکید کرده بودند شیخ نمر رهبر شیعیان این کشور را اجرایی 
نکند اما این رژیم دست به این جنایت زد.نماینده مردم تربت جام،تایباد و باخرزدر مجلس 
نهم شورای اسلامی با بیان اینکه تحت تاثیر این اقدام مسلمانان و شیعیان احساساتی 
شدند، ادامه داد: رفتار اعتراضی مردم قابل درک است اما دستگاه متولی حفظ امنیت باید 
اعتراض و تجمع مردمی را پیش بینی می کردند. به ویژه اینکه این احتمال وجود داشت 
که گروه ها سودجود در بین مردم حاضر شوند و از تجمع آنها به نفع مقاصد خود بهره 
برداری کنند.وی تاکید کرد: اینکه بگویم گروه های خود سر دست به کارهای غیرقانونی 
در مقابل سفارت زدند عاملی نمی شود که از نیروی انتظامی برای حفظ امنیت سفارت و 
کنسولگری عربستان رفع تکلیف شود. در قوانین بین المللی سفارت خاک کشور مهمان 
محسوب می شود و تامین امنیت آن با کشور میزبان بنابراین باید بهتر این ها تجمع 

اعتراضی کنترل می شد.
این نماینده اعتقاد دارد که اگر مانع رفتارهای غیرقانونی و خود سر در مقابل سفارتخانه 
ها نشویم این کار باب خواهد شد و به لحاظ قوانین بین المللی ایران کشور ناقض قوانین 
شناخته می شود.اسدالهی ادامه داد: پلیس تمام تلاش خود را برای کنترل جمعیت انجام 
داد اما مسئله این است که آنها باید زودتر پیش بینی می کردند و قبل از تجمع در محل 
سفارتخانه و کنسولگری حاضر می شدند تا بتوانند جمعیت را پراکنده کنند.عضو شورای 
مرکزی فراکسیون اصولگرایان رهروان ولایت در مجلس شورای اسلامی اظهار داشت: بالا 
رفتن از دیوار سفارتخانه ها برای کشور هزینه بسیاری دارد بنابراین ضمن اینکه مردم را 
دعوت به رعایت قوانین بین المللی می کنیم انتظار داریم ناجا در حفظ امنیت سفارتخانه 

ها تدبیر بهتری بیندیشد. 

حقیقت پور خبر داد: 

خودسرها، طرفداران صادق شیرازی بوده اند 
نایب رئیس کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس، با بیان اینکه بر اساس 
گزارش های واصله، اقدام خودسرانه حمله به سفارت عربستان از سوی طرفداران صادق 
شیرازی صورت گرفته است، گفت: جلسه ویژه این کمیسیون برای بررسی پرونده حمله به 

سفارت عربستان برگزار می شود. 
منصور حقیقت پور در گفت وگو با خبرنگار خبرگزاری خانه ملت، از برگزاری نشست 
مشترک کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس با مقامات بلند پایه وزارت امور 
خارجه، وزارت اطلاعات، وزارت کشور و ناجا برای بررسی حادثه حمله به سفارت عربستان 
در تهران و مشهد خبر داد و گفت: این نشست امروزیکشنبه ۲0 دی ماه( برگزار شده و 
هر یک از دستگاه ها گزارش خود را به کمیسیون ارائه می کنند.نماینده مردم اردبیل، نیر و 
نمین در مجلس شورای اسلامی، با بیان اینکه بر اساس گزارش های واصله، اقدام خودسرانه 
حمله به سفارت عربستان از سوی طرفداران صادق شیرازی صورت گرفته است، افزود: 
این افراد سازماندهی  شده و با برنامه ریزی اقدام به حمله به سفارت عربستان در تهران و 

مشهد کردند.
وی با اعلام اینکه تندروها با حمله به سفارت عربستان، عملا در زمین آل سعود و 
صهیونیست ها بازی کردند، ادامه داد: ابله هایی که سفارت عربستان در ایران را آتش زدند، 
برگ برنده جمهوری اسلامی را به برگه باخت تبدیل کردند.حقیقت پور تصریح کرد: قطعا 
با شهادت شیخ النمر، عربستان بیش از پیش در منطقه و عرصه بین المللی در انزوا قرار 
می گرفت، اما افراد خودسر با یک خیانت سفارشی برگ برنده را سوزاندند.نایب رئیس 
کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس، گفت: این اقدامات موجب شد که چهار 
کشور میکروسکوپی  و جیره خوار آل سعود اقدام به قطع ارتباط با ایران بکنند، که قطعا 

جمهوری اسلامی در آینده این کشورها را نیز مجازات خواهد کرد.

سخنگوی کمیسیون امنیت ملی مجلس :

آمریکا به اجرای تعهدات برجام 
از طرف ایران اذعان دارد

سخنگوی کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس شورای اسلامی تاکید کرد: 
اینکه وزرای امور خارجه آمریکا و چین از اجرای برجام خبر می دهند به این معناست که 

ایران به پیش شرط اجرای برجام را عملی کرده است. 
نوذر شفیعی در گفت و گو با خانه ملت با اشاره به اینکه وزرای خارجه آمریکا و چین از 
اجرای برجام تا چند روز آینده خبر داده اند، گفت: معنی و مفهوم آن است اقدامات لازم 
از طرف ایران و 1+5 به عنوان پیش شرط اجرای برجام انجام شده است. در واقع آنچه که 

طرفین به تعهدات خود عمل کرده اند.
نماینده مردم ممسنی و رستم در مجلس نهم شورای اسلامی تاکید کرد: از آنجایی که 
گروه 1+5 و به ویژه آمریکا به اجرای تعهدات ایران تاکید داشتند، وقتی مقامات آمریکا خبر 
از اجرای برجام در روزهای آینده داده اند حاکی از آن است که پیش شرط هایی که ایران 

و طرف مقابل متعهد به انجام آن بودند اجرایی شده است.
وی ادامه داد: اطلاعی از حضور بازرسان آژانس بین المللی انرژی اتمی در ایران برای 
راستی آزمای پیش شرط ها ندارم اما وقتی طرف مقابل از اجرای برجام خبر می دهد به 

این معنا است که راستی آزمایی نیز طبق سند برجام انجام شده است.
به گفته این نماینده گزارش بازرسان آژانس بین المللی انرژی اتمی باید به شورای حکام 
ارائه شود اما این گزارش با اراده و نظر گروه 1+5 طراحی می شود و ممکن است علاوه بر 

شورای حکام به این گروه نیز که عضو دائم شورای حکام هستند نیز ارائه شود.
اوباما تندروهای کنگره را مهار کند

شفیعی با انتقاد از طرح ها مصوبات ضد ایرانی کنگره گفت: مجلس نمایندگان آمریکا 
رفتارهای خصمانه برای برهم زدن برجام انجام می دهد که انتظاری غیر از این از تندروهای 
آمریکایی نداریم اما رفتارهای آنها و مصوبات ضد ایرانی شان بر روند اجرای برجام و حسن 

ظن در رابطه با گروه 1+5 سایه خواهد انداخت که نگران کننده است.
وی با بیان اینکه توپ اجرایی شدن برجام در زمین آمریکا است، تاکید کرد: اقدامات 
دو طرف در چارچوب برجام باید صورت بگیرد، ایران روابط و مذاکرات خود را در این 
چارچوب انجام داده، روح برجام که همکاری ایران با گروه 1+5 و امید به آینده درخشان 
روابط ایران با اروپا است، اما مصوبات کنگره در تضاد با روح برجام است و می تواند بر روی 

برجام تاثیر منفی بگذارد.
سخنگوی کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس شورای اسلامی اظهار 
داشت: توپ اجرایی شدن برجام در حال حاضر در زمین آمریکا و به خصوص اوباما است و 

باید دید که رئیس جمهور آمریکا می تواند  تندرو های کنگره را مهار کند یا خیر.

وزیر ارتباطات وفناوری اطلاعات با اشاره به 
اینکه دولت یازدهم وارث بهم ریختگی عجیب 
است گفت: وقتی دولت یازدهم مستقر شد 
مشکلات زیادی سر راه قرار داشت وضعیت 
مالی و بهم ریختگی های زیادی را شاهد بودیم 

و اینکه هیچ چیزی سر جای خودش نبود. 
به گزارش ایرنا، محمود واعظی در دیدار 
با جمعی از مدیران رسانه و دانشجویان که 
فناوری  و  ارتباطات  وزارت  ساختمان  در 
برگزار شد، افزود: قبل از آنکه دولت روی 
کار بیاید با دکتر روحانی در مرکز تحقیقات 
درباره موضوعات زیادی بحث می کردیم و 
جزء گروه هایی بودیم که با کارهای دولت 

قبل مخالف بودیم. 
وی اظهار کرد: دوستان در دولت قبل 
چون می دانستند که چه اقداماتی انجام 
وزیر  کردند.  می  جلو  به  فرار  اند  داده 
ارتباطات و فناوری اطلاعات گفت: به هر 
حال آقای روحانی همه مشکلات موجود را 
می دانست و چون معتقد بودند و به مردم 
قول دادند که کشور را با همه مشکلاتش 

توسط شایستگان اداره کنند.
 به گفته وی، افرادی که کارشان را بلد 
هستند حتی اگر از لحاظ فکری مقداری 
که  نباشد  جور  این  اما  باشد  هم  فاصله 
صددرصد اختلاف باشد و بنا هم بر این است 

که این طور پیش برویم به گونه ایی که غیر 
از افراطی های جناح های مختلف یا افراطی 
هایی که در کشور وجود دارد همه معتدلین 
کشور احساسشان این باشد که این دولت 

متعلق به خودشان است. 
برخی سعی دارند دولت
 را ناکارآمد جلوه دهند 

اطلاعات  فناوری  و  ارتباطات  وزیر 
همچنین به موضوع مهم انتخابات اسفندماه 
بحث  انتخابات  بحث  و گفت:  کرد  اشاره 
مهمی است، نگاهی که فعلا در کشور در 
مورد انتخابات هست این است که انتخابات 
را مقدمه ای برای انتخابات سال ۹6 می 

دانند. 
 به گفته واعظی، بنابراین برخی جریان 
ها تلاش می کنند که دولت را ناکارآمد 
ابزار و رسانه هم دارند که  جلوه دهند و 
خیلی منسجم عمل می کنند. قبول دارم 
اش ضعیف  تبلیغاتی  دولت سیاست  که 
است و خودش هم ابزار به آن معنا ندارد 
البته حامیان دولت هم تعدادشان کم نیست 
ولی بالاخره به اندازه نقشی که فلان رسانه 
یا روزنامه دارد نقش ندارند و پول آنها را هم 

ندارند. 
وی تصریح کرد: ما هم با خودمان خیلی 
کلنجار رفتیم که آیا می توان از پول دولت 

در این موارد استفاده کرد؟ اما ما اینکار را 
مهمی  بحث  انتخابات  بحث  کنیم.  نمی 
است و اینکه شما خیلی بدبینانه در مورد 
عملکرد دولت نگاه می کنید ما اینطور نگاه 

نمی کنیم. 
واعظی افزود: این همه علیه برجام تلاش 
کردند تحریف کنند ولی شما نظر سنجی ها 
را ببینید چیز دیگری نشان میدهد درصد 

رضایتمندی خیلی بالا است. 
به گفته وی، این عصبانیت هایی که 
شما می بینید نشان دهنده این است که 
اینها اثر کرده دکتر روحانی در ابتدای دولت 
وعده هایی را بیان نمودند از جمله اینکه 
گفته بودند مسائل خارجی را حل می کنم. 
حقوق هسته ای خواهد ماند و مردم حقوق 
هسته ای را خواهند داشت و آرامش را در 
کشور به وجود می آورم، ثبات را در کشور 
به وجود می آورم، انسجام داخلی را به وجود 
می آورم، دسترسی آزاد به اطلاعات و خیلی 
از موارد دیگر را مطرح نمودند مردم هم می 

بینند که اکثر موارد محقق شده است. 
نمی خواهیم  پست به سرنوشت 

مخابرات دچار شود 
اطلاعات  فناوری  و  ارتباطات  وزیر 
سازی  خصوصی  خصوص  در  همچنین 
مخابرات و پست نیز گفت: ببینید مخابرات 

خیلی بد خصوصی شد و حقوق ملت و دولت 
در نظر گرفته نشد آنهایی هم که خریدند 
مردم  به  و  کنند  داری  مخابرات  نیامدند 
سرویس دهند و توسعه بدهند این ها دنبال 
سود بودند. به گفته وی، الان هم مصلحت 
ما و دولت این نیست که بیاییم مخابرات را 
دولتی کنیم ما می خواهیم آن اشکالات را 
برطرف کنیم و با مجلس و جاهای دیگر 
را  مشکلات  که  کنیم  می  تلاش  داریم 
برطرف کنیم. واعظی تصریح کرد: ما می 
خواهیم پست کشور به سرنوشت مخابرات 
کشور دچار نشود. اگر الان پست خصوصی 
شود ساختمان و زمین زیادی دارد که الان 
می آیند و می خرند و بعد طور دیگری می 
شود دیگر کسی نامه برای شهرهای محروم 
و روستاها نمیبرد. وی افزود: شما می دانید 
که یک نامه ای را که مردم می دهند تا به 
روستا ببرند نزدیک 10 هزار تومان خرج 
این نامه می شود تا به آن روستا برسد ما 
پست را می خواهیم نگه داریم ما اپراتور دوم 
پست را می خواهیم اعلام کنیم که کسی به 
نیت این ساختمان و زمین و امکانات نیاید 
خودش بیاید و پول بیاورد و ایجاد کند و 
به مردم سرویس دهد اگر هم آن موقع به 
روستا ها سرویس و خدمت نداد عیب ندارد 

ما انجام می دهیم. 

وزیر ارتباطات: 

دولت وارث بهم ریختگی عجیبی است 

وزیر امور خارجه در نامه های جداگانه 
متحد،  ملل  سازمان  دبیرکل  به  ای 
و  اسلامی  همکاری  سازمان  دبیرکل 
وزرای خارجه کشورهای عضو سازمان 
ملل متحد اظهار امیدواری کرد: عربستان 
نسبت به پیمودن راه خرد متقاعد شود 
چرا که ایران هیچ علاقه یا میلی به بالا 

گرفتن تنش در همسایگی خود ندارد.
به گزارش روز شنبه ایرنا از اداره کل 
دیپلماسی رسانه ای وزارت امور خارجه، 
محمد جواد ظریف، در این نامه ها به 
»تحولات تاسف آور اخیر بین ایران و 
اخیر  روزهای  در  سعودی«  عربستان 
اشاره و تاکید کرد: نشانه هایی وجود 
عربستان سعودی  در  برخی  که  دارد 
در کار گرفتار کردن تمام منطقه در 

بحران هستند و بیم آن دارند با کنار رفتن ابرهای تصنعی 
تهدید ایران هسته ای تهدیدهای واقعی جهانی که توسط 
افراطیون و حامیانشان پدید آمده است، برملا شود. رییس 
دستگاه دیپلماسی در این نامه ها همچنین یادآور شد: دست 
اندرکاران کشتارهای افراط گرایانه و نیز اغلب اعضای القاعده، 
طالبان، داعش و جبهه النصره شهروندان سعودی هستند یا 
توسط عوام فریبان مستظهر به منابع مالی نفتی شستشوی 
مغزی شده اند، هم اینان پیام ضد اسلامی نفرت و طرد و 
فرقه گرایی را ظرف چند دهه در جهان گسترانده اند. ظریف، 
حمله نظامی علیه اماکن دیپلماتیک ایران در یمن و حمایت 
از تروریست ها در حمله به این اماکن در کشورهای دیگر، 
بدرفتاری مداوم با زائران ایرانی، نفرت پراکنی در خطبه 
های سخنرانان رسمی سعودی نه تنها علیه ایران بلکه علیه 
تمام مسلمانان شیعه، گردن زدن غیر قابل توجیه و تحریک 

کننده علمای شیعه و بالاخره تحریک جنگ اقتصادی علیه 
جمهوری اسلامی ایران را از جمله اقدامات مستقیم تحریک 
آمیز عربستان سعودی در مقابله با ایران عنوان کرد. وی 
در نامه های خود تاکید کرد: در تمامی این موارد، ایران به 
پشتوانه اعتماد به قدرت آرمان، ایمان راسخ و مردم خود از 
اقدامات تلافی جویانه، قطع یا حتی کاهش سطح روابط با 
عربستان سعودی پرهیز کرده و در مقابل نفرت پراکنی فرقه 
گرایانه سعودی همگان را به وحدت اسلامی فرا خوانده است.

عربستان نسبت به پیمودن راه خرد متقاعد شود
عربستان  که  حالی  در  شد:  یادآور  خارجه  امور  وزیر 
سعودی یا عواملش اماکن دیپلماتیک ایران را هدف قرار داده 
و دیپلمات ها و شهروندان عادی ایرانی را به قتل رسانده 
اند، دولت ایران با صراحت حمله به سفارت و کنسولگری 
عربستان در 1۲ دی ماه را محکوم، سلامت و عزت دیپلمات 
خصوص  در  فوری  اقدامات  و  تضمین  را  سعودی  های 

بازسازی مجتمع دیپلماتیک سعودی 
اتخاذ کرده است. 

ظریف تصریح کرد: ایران در بالاترین 
سطح، اراده خود برای مجازات متخلفان 
اقدامات  و  اعلام  را  قانون  اساس  بر 
تنبیهی علیه کسانی که در حفاظت از 
اماکن دیپلماتیک قصور ورزیده بودند، 
اتخاذ و تحقیقات داخلی برای مشخص 
شدن علل حادثه و جلوگیری از تکرار 
آن را آغاز کرده است. وی همچنین در 
این نامه ها بر عزم جمهوری اسلامی 
ایران برای عمل به تعهداتش بر اساس 
به  مرتبط  اسناد  و  الملل  بین  حقوق 
در  وین   1۹61 کنوانسیون  خصوص 
خصوص روابط دیپلماتیک و کنوانسیون 
1۹63 وین درباره روابط کنسولی تاکید 
کردرییس دستگاه دیپلماسی در این نامه ها خاطرنشان کرد: 
ما هیچ علاقه یا میلی به بالا گرفتن تنش در همسایگی خود 
نداریم، ما همه نیازمندیم در مقابل تهدیدات افراط گرایان 
علیه خودمان متحد شویم. ظریف ادامه داد: در واقع، رییس 
جمهوری و من از اولین روزهای پس از انتخابات، پیام های 
عمومی و خصوصی مبنی بر آمادگی برای گفت و گو و زمینه 
سازی ثبات منطقه ای و مبارزه با خشونت و افراط گرایی 
به عربستان ارسال کردیم. وی در این نامه ها با بیان این 
که عربستان سعودی باید دست به انتخابی بسیار مهم بزند، 
یادآور شد: آنها می توانند به حمایت از تروریست های افراطی 
و ترویج نفرت فرقه ای ادامه دهند یا راه حسن همجواری 
و ایفای نقش سازنده در ثبات منطقه ای را انتخاب کنند. 
وزیر امور خارجه ایران اظهار امیدواری کرد: عربستان سعودی 

نسبت به پیمودن راه خرد متقاعد شود.

 قائم مقام حزب اعتماد ملی گفت: درصورتی که تندرو ها 
به هر شکل، مانع از حضور آقای خمینی در انتخابات شوند، 

خسارت های بسیاری را برای نظام ایجاد می کنند. 
حجت الاسلام رسول منتجب نیا در گفت وگو با خبرنگار 
ایلنا، با انتقاد از هجمه های رسانه ای علیه آیت الله سیدحسن 
خمینی در آستانه برگزاری انتخابات مجلس خبرگان رهبری، 
اظهار داشت: حجت الاسلام سیدحسن خمینی همچون 
خورشید می درخشند و از آن جا که یادگار امام )ره( است، 
هر کسی که به حضرت امام خمینی )ره( دلبستگی دارد، 

سیدحسن خمینی را نیز دوست دارد.
وی ادامه داد: ملت ایران به آقای سیدحسن خمینی 
عشق می ورزند و مسائلی که امروز در فضای رسانه ای علیه 
ایشان ایجاد شده، نمی تواند مشکل و کدورتی به وجود بیاورد.

قائم مقام حزب اعتماد ملی خاطرنشان کرد: با این همه، 
درصورتی که تندرو ها به هر شکل، مانع از حضور آقای 
خمینی در انتخابات شوند، خسارت های بسیاری را برای نظام 

ایجاد می کنند.
منتجب نیادر پاسخ به این سوال که آیا بهانه ارسال یا عدم 
ارسال پیامک می تواند در موضوع مهمی همچون انتخابات 
خبرگان تاثیرگذار باشد یا خیر، گفت: به گمان من مسئولان 
نظام عاقل هستند و بی شک با استفاده از خرد و منطق خود 
از این سرمایه بزرگ برای مجلس خبرگان استفاده می کنند.

قائم مقام حزب اعتماد ملی همچنین با اشاره به عدم 
شرکت سیدحسن خمینی در امتحان اجتهاد، اعلام کرد: 
اساساَ آقای سیدحسن خمینی نباید در این امتحان شرکت 
می کردند، چراکه باتوجه به جایگاه بالای علمی، دلیلی برای 

شرکت در امتحان وجود نداشت.
او ادامه داد: شرکت یا عدم شرکت در این امتحان صرفاً 
مبتنی بر تصمیم شورای نگهبان است و ارتباطی به قانون 
ندارد و این درحالی است که بسیاری از بزرگان و مراجع 
متفق القولند که آقای سیدحسن خمینی از درجه اجتهاد 
آیت الله وحید خراسانی،  راستا  این  در  و  است  برخوردار 
آیت الله محقق داماد و بسیاری دیگر از بزرگان این مسئله 

را قبول دارند.
حجت الاسلام منتجب نیا همچنین در پاسخ به سوالی 
درصورت  اصلاح طلبان  احتمالی  واکنش  درخصوص 
صلاحیت  رد  برای  دلیلی  هیچ  گفت:  ردصلاحیت 
اصلاح طلبان وجود ندارد و از آن جا که اصلاح طلبان واجد 

شرایط هستند، انشاءالله مشکلی به وجود نخواهد آمد.

در نامه به دبیران کل سازمان ملل و سازمان همکاری اسلامی؛

ظریف: ایران علاقه ای به بالا گرفتن تنش ندارد

رسول منتجب نیا: 

سیدحسن خمینی  نیازی به شرکت در امتحان اجتهاد نداشت 

دبیرکل حزب اتحاد ملت ایران اسلامی 
برای حضور هر دوجناح  فضا  باید  گفت: 
کشور در انتخابات مجلس آتی فراهم باشد. 
در  علی شکوری راد  ایسنا،  گزارش  به 
بخشی از این گفت و گو، اجرای دقیق قانون 
نظارت استصوابی از سوی شورای نگهبان 
را ضروری دانست و گفت: بعد از پیروزی 
اصلاح طلب ها در انتخابات سال ۹۲ به 
نظر می رسد هر دو جناح به نتیجه انتخابات 
پیش رو چشم دوخته اند تا ببینند آینده 

سیاسی کشور به چه سمتی می رود.
وی ادامه داد: اصول گرایان که هشت 
سال همه ارکان قدرت را در دست داشتند، 
احساس می کنند رخنه ای در حصار قدرت 
آنان ایجاد شده که اصلاح طلب ها می توانند 

انتخابات  در  و  بازگردند  قدرت  به  دوباره 
مجلس کرسی های بیشتری کسب کنند.

این عضو شورای سیاستگذاری انتخاباتی 
اصلاح طلبان همچنین با اشاره به اختلاف 
میان اصولگرایان خاطرنشان کرد: در اردوگاه 
اصولگراها کاملا مشخص است که امکان 
یکپارچگی وجود ندارند. نه فرد شاخصی 
دارند که بتواند آن ها را جمع کند و نه 
است.  حل  قابل  و  سطحی  اختلافاتشان 
آقای احمدی نژاد آمد و اصولگرا ها بویژه 
اصولگرایان سنتی را از جایگاه خود خارج 
کرد. آبروی جناح راست را برد. بعضی از آن 
ها با ابراز شیفتگی نسبت به احمدی نژاد 
وزانت خود را از دست دادند و اعتبارشان با 
حرف ها و موضع گیری هایشان در قبال او 

از دست رفت.
شکوری راد اضافه کرد: هنوز این افراد 
نتوانسته اند جایگاه قبلی خود را پیدا کنند. 
نژاد  احمدی  توسط  که  افراد  از  بخشی 
برکشیده شدند، از زیر به رو آورده شدند و 
به آنها می شود گفت سیاستمداران نوکیسه، 
هنوز سردرگم و گیج هستند و نمی دانند 
به کجا می خواهند چنگ بزنند. برخی از 
اشتباهاتشان  متوجه  معتدل  اصولگرایان 
خود  اشتباهات  اصلاح  مشغول  و  شدند 
هستند. آنها برای ما منشاء نگرانی نیستند و 
حضورشان چه بسا مفید هم هست. ممکن 
حمایت  مورد  کاندیداهای  زمره  در  است 
ما نباشند اما ما باید خوشحال بشویم که 
تعدادی از آن ها در مجلس آینده حضور 

داشته باشند؛ چرا که هرگاه مجلس یک 
آن  در  ناهنجاری  بروز  امکان  دست شود 

وجود دارد.
وی با تاکید بر اینکه   وجود نظر های 
مختلف در مجلس لازم است، گفت: بنابراین 
ما از حضور نمایندگان اصولگرای معتدل در 
مجلس خوشحال خواهیم شد . اصولگرایان 
افراطی با روش هایشان جایی در میان مردم 
ندارند. به نظر من آن ها نیز منشاء نگرانی 
نیستند. آنها نمی توانند رای مردم را جلب 
کنند. فقط در جاهایی ممکن است شاهد 
فرصت برای اصولگرایان افراطی باشیم که 
در مقابلشان هیچ اصلاح طلب و اصولگرای 
معتدلی نباشدکه در این حالت افراطیون 

ممکن است با رای کم وارد مجلس شوند.

دبیر کل حزب اتحاد ملت ایران اسلامی:

فضا برای حضور هر دوجناح در انتخابات فراهم شود



 به گواه آمارها در ۱۰ سال گذشته تنها ۶۸۵هزار 
سالیانه  که  درحالی  است  شده  ایجاد  جدید  شغل 
متقاضی شغل می شوند.  نفر  میلیون  یک  متوسط 
تشدید رکود اقتصادی پایه های بازار کار را هم به لرزه 

درآورده است. 
دولت ها می آیند و می روند، آمار می دهند و می گویند 
صدها هزار شغل جدید ایجاد شده و مسئله بیکاری 
جوانان در حال حل و ریشه کنی است اما آمارهای 
نشان می دهند.  را  مراکز رسمی کشور چیز دیگری 
التحصیل  فارغ  ها  دانشگاه  از  هزاران جوان  سالیانه 
می شوند و بسیاری به جای پیوستن به بازار کار، به صف 

بیکاران می پیوندند.
این روند دستکم در ۱۰ سال گذشته وجود داشته 
و هیچ یک از اقدامات صورت گرفته تاکنون نتوانسته 
گوشه ای از مشکلات بیکاری جوانان را حل کند. از 
سوی دیگر، دانشگاه ها بی وقفه توسعه یافته و هر ساله 
بر تعداد پذیرفته شدگان دانشگاه ها افزوده می شود، 

بی آنکه کسی برای آینده شغلی جوانان نگران باشد.
مسئولان در دوره مدیریت خود آمار می دهند و برخی 
می گویند بیکاری کاهش یافته است. در طول سال های 
اخیر برخی مدیران از ایجاد میلیون ها فرصت شغلی 
خبر می دادند و عملا بیکاری از نظر آنها بر روی کاغذ 

حل شده بود!
حل معضل بیکاری بر روی کاغذ

کارشناسان می گویند از دو طریق می توان روند بازار 
کار کشور را بررسی کرد. اولا اینکه جامعه بپذیرد و 
خانواده ها گواهی دهند واقعا مشکل بیکاری جوانان 
حل شده و یا دستکم رو به بهبودی است. علاوه بر این، 
بتوان از طریق گزارش های آماری به نتایج مثبتی رسید.

بررسی آمارهای ۱۰ سال گذشته در بازار کار کشور 
نشان می دهد که در سال ۸۴ تعداد شاغلان کشور ۲۰ 
میلیون و ۶۱۸ هزار و ۵۷۹ نفر بوده که این تعداد در 
سال ۹۳ تنها با ۶۸۵ هزار و ۷۲۴ مورد افزایش به ۲۱ 
میلیون و ۳۰۴ هزار و ۳۰۳ نفر رسیده است؛ بنابراین 
عملکرد اشتغالی ۱۰ سال گذشته کشور به هیچ وجه 

پاسخگوی تقاضای میلیونی ورود به بازار کار نیست.
متاسفانه شکست پی در پی طرح های اشتغال زایی 
در دوره های گذشته که یکی پس از دیگری اتفاق 
افتاد و اجرای روش های آزمایش و خطایی در بازار کار 

به خوبی افزایش تعداد بیکاران جوان کشور، مصیبت 
خانواده ها در یافتن شغل برای فرزندانشان و همچنین 
خطرات وقوع بیکاری بزرگ در سال های آینده را نشان 

می دهد.
برخی می گویند تا وقتی که روند رشد اقتصادی کشور 
مثبت نشود، خبری از ایجاد اشتغال واقعی نیست؛ 
با این حال جوانان و خانواده ها می پرسند این گفته 
یعنی اینکه تا آن زمان که مشخص هم نیست، جوانان 
باید بیکار بمانند. آیا جوانان و یا خانواده ها هستند که 
باید در زمینه ایجاد رونق اقتصادی و یا اشتغال زایی 
و  امکانات  چنین  اینکه  یا  و  کنند  سیاست گذاری 

ظرفیت هایی در اختیار دولت ها است.
مسئولان دولتی در یکی دو سال اخیر تنها مرتبا 
می گویند ۴ میلیون و ۵۰۰ هزار جوانی که در حال 
تحصیل هستند، به زودی در صف متقاضیان شغل 
قرار خواهند گرفت و برخی برآوردها از احتمال افزایش 
تعداد بیکاران به بیش از ۱۰ میلیون نفر تا سال ۱۴۰۰ 
سخن می گویند ولی گفتن اینها هیچ دردی از بیکاری 

صدها هزارنفر دوا نمی کند.
طلسمی که دست از سر بازار کار بر نمی دارد

به راستی چرا چنین طلسمی در بازار کار ایران افتاده و 
چگونه ممکن است سال ها بگذرد و باز هم جوانان بیکار 
بمانند. آیا واقعا راهی برای حل معضل بیکاری نیست. 
شرایط بازار کار در ۱۰ سال گذشته نشان می دهد 
سالیانه تنها ۶۸ هزار و ۵۷۲ نفر اشتغال زایی صورت 
گرفته که این میزان اشتغال زایی هرگز پاسخگوی 

نیازهای روزافزون شغلی جوانان نیست.
تعداد اندک اشتغال زایی صورت گرفته نیز احتمالا 
مربوط به جابه جایی نیروها، خروج اندک بازنشستگان 
و جایگزین شدن برخی نیروهای جدید و مباحثی از این 
دست را شامل می شود. کارشناسان می گویند به دلیل 
ناتوانی بنگاه ها در تامین نقدینگی، واردات بی رویه، 
غیرفعال بودن بیش از ۵۰ درصد توان تولید بسیاری از 
بنگاه ها و افزایش یکباره هزینه های انرژی و قیمت تمام 
شده در اثر اجرای شتابزده هدفمندی یارانه ها باعث 
شده است تا عملا در طول سال های اخیر واحدهای 
تولیدی کشور توانی برای اشتغال زایی و جذب نیروی 

کار تازه نداشته باشند.
بررسی دقیق تر آماری از روند اشتغال زایی کشور 

در ۱۰ سال گذشته نشان می دهد توفیق چندانی در 
اشتغال زایی حاصل نشده و میزان اشتغال خالص 
بازار هر ساله بین کمتر از ۲۰ تا اندکی بیشتر از ۲۱ 
میلیون نفر در نوسان بوده است. به عبارتی، بازار کار 
ایران دستکم تا پایان سال گذشته و در یک دوره ۱۰ 
ساله هرگز نتوانسته است مشاغل جدیدی را تجربه و 

زمینه هایی برای جذب بیکاران را فراهم آورد.
اما در عین حال، ورود سالیانه بین ۸۰۰ هزار نفر تا 
یک میلیون و ۲۰۰ هزار نفر به این بازار جدید ادامه دارد 
که بیشتر آنها بیکار مانده، برخی به جای شاغلان تازه 
بیکار شده وارد می شوند، برخی جای بازنشسته ها را 
می گیرند و برخی نیز به استعداد کمتر از ۱۰۰ هزار نفر، 
شانس به دست آوردن یک فرصت جدید شغلی خلق 

شده را به دست می آورند.
خواب زمستانی بازارهای شغل ساز

بنا به گفته وزیر کار، در سال ۹۳ به ازای ایجاد هر 
شغل جدید، یک شغل موجود هم نابود شده است، 
بنابراین در چنین شرایطی نه تنها بازار کار کشور از 
حرکت مناسبی برخوردار نیست بلکه در موارد بسیاری 

نیز مجبور به عقبگرد هم می شود. تنها در ۱۰ سال 
گذشته یک میلیون و ۲۸۷ هزار و ۸۲۱ شغل کشاورزی 
استعدادها و  تمام  با وجود  این بخش  و  نابود شده 
ظرفیت های بالقوه آن، سهم مناسبی از اشتغال زایی 

نداشته است.
تعداد کل شاغلان کشور در بخش کشاورزی در سال 
۸۴ به میزان ۵ میلیون و ۹۹ هزار و ۹۶۶ نفر بوده که 
این آمار در پایان سال ۹۳ به میزان ۳ میلیون و ۸۱۲ 
هزار و ۱۴۵ نفر است. در دوره مورد بررسی، ۹۳۴ هزار 
و ۵۷۲ شغل در بخش صنعت بیشتر شده ولی بنا به 
گفته فعالان عرصه تولید، در طول این سال ها هزاران 
فرصت شغلی در صنعت و تولید یا نابود شده و یا واردات 
بی رویه، قوانین مزاحم، پایین بودن امنیت کسب و کار، 
افزایش یکباره قیمت تمام شده تولید و مواردی از این 
دست باعث شده مشاغل بیشماری هرگز فرصت ایجاد 
را نیابند. در بخش خدمات در ۱۰ سال گذشته، یک 
میلیون و ۳۹ هزار و ۸۹۸ شغل جدید ایجاد شده است 
و در حال حاضر بخش خدمات بالاترین میزان اشتغال 
زایی را در کشور دارد. با این وجود کارشناسان اقتصادی 

باید به صنعت و کشاورزی  معتقدند رشد خدمات 
پایداری  از  بعضا  خدماتی  مشاغل  و  شود  منتقل 
لازم برخوردار نیستند و اساسا رشد بخش خدمات 

نشان دهنده مصرف گرا شدن جامعه است.
حالا در شرایطی که دولت تدبیر و امید، حل مسئله 
بیکاری را به عنوان یکی از مهم ترین و کلیدی ترین 
وعده های خود مطرح کرده بود تا به امروز در دستیابی 
به این مهم به گواه آمارهای موجود ناکام بوده و حرکت 
خاصی در بازار کار کشور اتفاق نیفتاده است. مقامات 
دولتی، عدم توفیق را به کاهش تاریخی قیمت نفت 
و بی پولی نسبت می دهند و می گویند در حال تلاش 
برای خارج کردن اقتصاد از رکودی هستند که سال ها 
گریبان اقتصاد کشور را گرفته و رها نمی کند. متاسفانه 
برخی  ناکارآمدی  و  اقتصادی  رکود  شدن  شدیدتر 
بسته های حمایتی دولت برای تحریک بازارهای شغل 
ساز مانند افزایش وام مسکن برای تحریک این بازار به 
خواب رفته نیز تا به امروز جوابگو نبوده و هزاران جوان 
دارای مدارک تحصیلی دانشگاهی منتظر باز شدن دری 

برای ورود به بازار کار و اشتغال هستند.

تخفیف های ویژه هم دیگر برای فروش کالاها کارساز نیستند و اکنون نه تنها کالاهای 
تخفیف خورده فروش نمی روند بلکه افرادی  نیز استخدام شده اند تا کالاهای تخفیفی را با صدای 

بلند تبلیغ کنند.
مدت ها است کاهش تورم، به پُز دولتمردان تبدیل شده است. از همان اول روی کار آمدن 
دولت تنها جمله  شاخص و البته مشترکی که از زبان تک تک افراد تیم اقتصادی دولت 
می توانستیم بشنویم، کاهش تورم بود. اینکه دولت توانسته تورم را مهار کند و از نوسان و 
افزایش قیمت بدون برنامه و هیجانی جلوگیری کند. تا مدت ها هم جو روانی ناشی از این مهار 
تورم، نقل بسیاری از محافل بود و همه به این کار دولت بها می دادند تا اینکه صدای پای رکود 
بلند شد. روزها که گذشت، همین مهار تورم دولت را آنقدر مشغول به خود کرد تا رکود، دامان 
بسیاری از تولیدکنندگان و صنعتگران کشور را گرفت، تعدیل نیروها آغاز شد و در نهایت، این 
کارفرمایان و کارآفرینان بودند که شروع به تعدیل نیروهای خود کردند. هر روز تعداد بیشتری 
هم به این افراد تازه بیکار شده اضافه می شد و بنابراین، کار با ظرفیت بسیار پایین، فاز بعدی 
چاره اندیشی تولیدکنندگان برای جلوگیری از ورشکستگی بود.   همه اینها دست به دست هم 
دادند تا قدرت خرید مردم آنقدر پایین بیاید که حتی، تخفیف های جذاب تولیدکنندگان هم 
دیگر برایشان جذابیتی نداشته باشد. تخفیف هایی که شاید در شرایط عادی و اگر مردم، تا این 
اندازه با کاهش درآمد و مشکلات هزینه ای دست و پنجه نرم نمی کردند، برایشان بسیار ایده آل 
بود اما اکنون، قدرت خرید آنها به اندازه ای کاهش یافته که سبد خرید آنها را محدود کرده 
است. این عدم استقبال مردم نسبت به خرید کالاهای تخفیف خورده تولیدکنندگان تا آنجایی 
پیش رفته است که این روزها، دادزن ها  پایشان به فروشگاه های زنجیره ای هم باز شده است 
و تلاش دارند تا با تبلیغات چهره به چهره، مردم را متقاعد کنند که باید کالا بخرند. شاید آنها 
بتوانند به گونه ای که تولیدکنندگان می خواهند مردم را راضی کنند، پس این روزها دادزن ها، 

مبلغان تولیدکنندگان در فروش کالاها شده اند.
تا همین چند وقت پیش، سبدهای تخفیفی که در وسط فروشگاه ها راه اندازی شده بود، 
محلی برای تبلیغ خرید کالاهای ارزان از سوی فروشگاه داران و تولیدکنندگان به حساب می آمد 
اما ماندگاری این سبدها در وسط راهروهای فروشگاه ها و حتی ورودی آن، آنقدر طولانی شد 
که دیگر، برای مردم عادی شده بود. شاید هفته ها که نه، ماه ها است که این سبدهای تخفیفی 

در راهروی فروشگاه ها جاخوش کرده اند. تخفیف هایشان هم روز به روز بیشتر شده است. حتی 
در برخی اقلام، تخفیف به ۵۰ درصد هم رسیده است. یعنی تولیدکنندگان اوضاعش خیلی 
بدتر از آن چیزی است که شاید دولت تصور می کند.  سبدهای تخفیفی اگرچه تنها یک جایگاه 
بسیار معمولی برای عرضه کالاهای تخفیف دار هستند اما شاید بهترین وسیله برای اوضاع بد 
تولیدکنندگان به لحاظ فروش و جیب خالی مردمی باشد که هر روز خود را بدون اینکه اثر 
واقعی از کاهش تورم را در سبد مصرفی خود و افزایش قدرت خریدشان حس کنند، سپری 
می کنند. حال اوضاع بازار آنقدر بد است که تولیدکننده حاضر است کالای خود را با نیم بهای 
درج شده بر روی محصول، به فروش برساند.  به هرحال این روزها قدرت خرید مردم پایین 
است، تورم هم نتوانسته با کاهش خود، اثر مثبتی بر  بهبود خریدها در بازار داشته باشد. آنقدر 
اوضاع جیب مردم بد است که شاید مسکن های مقطعی هم که تخفیف های ۵۰ درصدی را 

برای مردم رقم زده است، نتواند کارساز باشد.  
 جزئیات قیمتی ۶۸ قلم کالای اساسی در بازار

 بررسی های میدانی حکایت از آن دارد که تولیدات برخی برندها در بازار کمتر عرضه می شود 
و برخی برندها نیز برخی از محصولات خود را کم کرده اند که به گفته فروشندگان، به دلیل 
مرجوع شدن بیش از حد این کالاها از سوی فروشگاه ها است، چراکه مردم قدرت خرید 
کمی دارند و نمی توانند به راحتی برای خرید این کالاها پول بپردازند. پس تولیدکنندگان نیز 

تنوع برخی تولیدات خود را کم کرده اند.
 گوشت قرمز 

قیمت هر کیلوگرم گوشت مخلوط گوساله ۳۵ هزار و ۵۰۰ تومان، گردن گوساله یک 
کیلویی ۳۱ هزار و ۱۰۰ تومان، گوشت چرخکرده گوساله یک کیلویی ۲۹۵۰۰ تومان، گوشت 
چرخکرده ۵۰۰ گرمی گوساله ۱۴ هزار و ۷۰۰ تومان، ران ممتاز گوساله یک کیلویی ۳۸ هزار 

و ۱۰۰ تومان، گوشت چرخکرده مخلوط گوسفند و گوساله ۳۰ هزار و ۵۰۰ تومان است. 
قیمت هر کیلوگرم گوشت خورشی گوساله ۸۰۰ گرمی ۳۴ هزار و ۳۰۰ تومان، ران گوسفندی 
یک کیلویی ۸۹ هزار و ۷۰۰ تومان، آبگوشتی گوسفندی یک کیلویی ۳۱ هزار و ۱۵۰ تومان، 
ماهیچه پلویی گوسفند ۸۰۰ گرمی ۴۱ هزار و ۷۰۰ تومان و فیله گوسفندی ۱ کیلویی ۶۹ 

هزار و ۷۰۰ تومان است. 

گوشت مرغ 
قیمت هر بسته ران و سینه مرغ بدون پوست ۱۸۰۰ گرمی ۱۵هزار و ۲۰۰ تومان، چرخکرده 
مرغ ۵۰۰ گرمی ۶۱۰۰ تومان، جوجه بدون استخوان ۹۰۰ گرمی ۱۲هزار و ۹۰۰ تومان، جوجه 

چینی ۹۰۰ گرمی ۱۲ هزار و ۴۰۰ تومان، پاچین مرغ ۹۰۰ گرمی ۸۸۵۰ تومان است.
 همچنین، مغز ران ۱۸۰۰ گرمی ۱۶ هزار و ۹۰۰ تومان، ران مرغ ۱۸۰۰ گرمی ۱۴ هزار و 
۵۰۰ تومان، ساق مرغ ۱۸۰۰ گرمی ۱۶ هزار و ۸۰۰ تومان و سینه مرغ بدون پوست ۱۸۰۰ 

گرمی نیز ۱۵ هزار و ۹۰۰ تومان است.
 تخم مرغ 

هر بسته ۶ عددی تخم مرغ ۳۲۰۰ تومان و هر بسته ۳۰ عددی تخم مرغ نیز ۱۱ هزار و 
۸۰۰ تومان است.

 پنیر 
هر بسته پنیر خامه ای ۱۰۰ گرمی ۱۲۵۰ تومان، پنیر پاستوریزه ۱۰۰ گرمی ۱۲۵۰ تومان، پنیر 
سفید آمل ۴۰۰ گرمی ۴۹۵۰ تومان، پنیر یواف ۹۰۰ گرمی ۱.۵درصد چربی ۱۱۵۰۰ تومان، 
پنیر لاکتیکی ۸۰۰ گرمی ۱۳.۵ درصد چربی ۱۱۵۰۰ تومان، پنیر لبنه ۳۵۰ گرمی ۴۱۵۰ 

تومان و پنیر حلب سنتی ۸۰۰ گرمی نیز ۱۶هزار و ۵۰۰ تومان است.
 ماست  

قیمت هر ماست ۱۵۰۰ گرمی ۱.۵درصد چربی پروبیوتیک ۵۳۵۰ تومان، ماست ۵ درصد 
چربی ۲۳۰۰ گرمی ۹۵۰۰ تومان، ماست ۱۵۰۰ گرمی پرچرب ۵۲۰۰ تومان، ماست ۲۰۰۰ 
گرمی ۱.۵ درصد چربی ۶۸۵۰ تومان و ماست سون ۱۵۰۰ گرمی ۵ درصد چربی ۶۵۰۰ تومان 

است.
 شیر  

هر بطری شیر ۱.۵ لیتری ۴ درصد چربی ۳۵۰۰ تومان، شیر ۱.۵ درصد چربی کم چرب 
۳۵۰۰ تومان، شیر بطری پاستوریزه ویتامین دی ۱۰۰۰ گرمی ۲۵۰۰ تومان، شیر کامل یک 
لیتری ۳ درصد چربی ۲۵۰۰ تومان و شیر نایلونی ۸۰۰ گرمی ۱.۵ درصد چربی نیز ۱۵۰۰ 

تومان است.
 برنج 

هر کیسه برنج ده کیلویی پرمحصول ۷۲ هزار تومان، برنج طارم دم سیاه ۵ کیلویی ۴۷ هزار 
و ۵۰۰ تومان، برنج شیرودی ۱۰ کیلویی ۹۷هزار و ۵۰۰ تومان، برنج شیرودی درجه یک ۱۰ 
کیلویی ۷۵ هزار و ۱۰۰ تومان، برنج هاشمی دودی ۲.۵ کیلویی ۲۵ هزار و ۵۰۰ تومان و برنج 

رمضانی ۵ کیلویی ۳۶ هزار و ۹۰۰ تومان است.
 روغن 

هر بطری ۱۳۵۰ گرمی روغن مایع ۷۴۱۰ تومان، روغن جامد ۳۸۰۰ گرمی ۲۲ هزار و ۵۰۰ 
تومان، روغن سبوس برنج ۲ لیتری ۴۵ هزار و ۵۰۰ تومان، روغن مایع ۸۱۰ گرمی ۴۹۰۰ تومان، 
روغن کنجد ۱.۵ لیتری ۳۸۰۰۰ تومان، روغن حیوانی ۴۵۰ گرمی ۱۲۵۰۰ تومان، روغن جامد 
با طعم کره ۴.۵ کیلویی ۲۱ هزار و ۴۵۰ تومان، روغن مایع مخلوط ۸۱۰ گرمی ۴۰۵۰ تومان، 

روغن کانولا ۸۱۰ گرمی ۴۹۰۰ تومان، روغن کلزا ۸۱۰ گرمی ۴۹۰۰ تومان است.
 قند و شکر

 هر بسته شکر ۹۰۰ گرمی ۲۴۰۰ تومان و هر بسته قند شکسته ۷۰۰ گرمی نیز ۳۴۵۰ 
تومان است.
 حبوبات

 هر بسته ۹۰۰ گرمی لوبیا چیتی ۱۰۵۰۰ تومان، لپه ۹۰۰ گرمی ۹۵۰۰ تومان، لوبیا قرمز 
۹۰۰ گرمی ۸۵۰۰ تومان، عدس ۹۰۰ گرمی ۹۵۰۰ تومان، نخود ۹۰۰ گرمی ۵۶۰۰ تومان، 
نخود و لوبیا ۹۰۰ گرمی ۸۴۰۰ تومان، باقلا ۹۰۰ گرمی ۶۶۰۰ تومان و لوبیا سفید ۹۰۰ 

گرمی ۹۹۰۰ تومان است.

نابودی ۱/۲ میلیون شغل کشاورزی ؛

چرخ های اشتغال هم نچرخید!

جزئیات قیمت ۶۸ قلم کالای اساسی؛

کالاهای تخفیف خورده هم فروش نرفتند

 اجرای طرح صدور کارت های اعتباری و ثبت درخواست برای آن 
رسما از امروز -۱۹ دی ماه- برای سه گروه زوج های جوان، کارکنان 

رسمی و پیمانی و همچنین بازنشستگان آغاز شد. 
سرانجام بعد از حدود دو ماه از اعلام طرح صدور کارتهای اعتباری 
برای خرید کالای ایرانی که در قالب سیاست اعتباری بانک مرکزی 
برای تسریع رونق اقتصادی وعده داده شده بود، این طرح بعد از 
نوساناتی که در این مدت در سیاست اجرایی داشت از امروز رسما 
اجرا شده و سه گروه می توانند برای اعلام درخواست دریافت کارتها 
اقدام کنند. دوره بازپرداخت این تسهیلات ۱۲ ماه و با سود ۱۲ درصد 

خواهد بود. 
و  کارکنان  برای  درخواست  اعلام  نحوه  که  داشت  توجه  باید 
بازنشستگان با فرایند ثبت درخواست زوج های جوان متفاوت است. 
در عین حال که بانک ها هیچ ارتباط مستقیمی با درخواست کنندگان 
ندارند و نباید متقاضی برای ثبت درخواست خود به بانکها مراجعه کند. 
آنطور که بانک مرکزی اعلام کرده است، کارکنان رسمی و پیمانی 
دستگاه ها، سازمان ها، موسسات دولتی و نهادهای عمومی غیر دولتی 
که حداکثر حقوق و مزایای تعهد نشده ماهانه آنها معادل ۱.۵ میلیون 
تومان است می توانند کارتهای اعتباری دریافت کنند. سقف اعتباری که 
برای دریافت کنندگان کارتها تعیین می شود حدود چهار برابر حقوق 
و مزایای تعهد شده ماهانه کارکنان خواهد بود. یعنی فردی که حدود 
۱.۵ میلیون تومان حقوق بدون تعهد در ماه دارد می تواند تا شش 

میلیون تومان کارت اعتباری دریافت کند. 
کارتهای اعتباری بازنشستگان و یک گلایه

گروه دوم مشمول دریافت کارت اعتباری نیز بازنشستگان تحت 
پوشش صندوق بازنشستگی کشوری که حداکثر مستمری تعهد نشده 

آنها ماهانه معادل ۱.۵ میلیون تومان است. 
البته در این بین باید به گلایه برخی بازنشستگان در این رابطه 
نیز اشاره کرد که عنوان می کنند شرایط پرداخت تسهیلات و میزان 
بازپرداخت آن به گونه ای است که تمامی بازنشستگان قدرت دریافت 
آن را ندارند، چرا که بسیاری از آنها حقوقی کمتر از ۱.۵ میلیون تومان 

تعیین شده داشته و گواهی کسر از حقوق برای دریافت این کارتهای 
اعتباری برای آنها صادر نخواهد شد. 

این در حالی است که برخی کارشناسان نیز معتقدند گر چه کارتهای 
اعتباری می تواند به رونق تولید و فروش کالای تولیدی نیز کمک کند، 
اما شرایط بازپرداخت این تسهیلات به طوری است که بیشتر اقشار 
متوسط و حتی درآمد بالاتر را دربر گرفته و نمی تواند برای اقشار ضعیف 
مناسب باشد چرا که توان بازپرداخت این تسهیلات با اقساط سنگین 

را نخواهند داشت. 

از سوی سازمانهای مربوطه  بازنشستگان و کارکنان  درخواست 
دریافت می شود

باید توجه داشت که درخواست کارکنان و بازنشستگان سازمان ها 
توسط واحدهای منابع انسانی آنها گردآوری و در قالب فهرست رایانه ای 
به همراه نامه گواهی کسر از حقوق گروهی که به تایید ذی حساب 
سازمان مربوطه رسید است به بانک هایی که حقوق و مستمری 

کارکنان آن سازمان را پرداخت می کنند، ارسال می شود. 
بانک های عامل مکلفند بلافاصله پس از دریافت فهرست رایانه ای 

نسبت به اعتبارسنجی و صدور کارت اعتباری برای کارکنان و مستمری 
بگیران معرفی شده اقدام کرده و پس از صدور کارت، مراتب را به 

صورت پیامکی به متقاضیان اطلاع رسانی کنند. 
متقاضیان پس از دریافت پیامک با مراجعه به شعبه یا واحد بانکی 
معرفی شده، ضمن امضای قرارداد و سایر مدارک، کارت اعتباری 
خود را دریافت می کنند. این کارت ها از زمان تحویل، در تمام مراکز 
معرفی شده توسط وزارت صنعت، معدن و تجارت برای خرید کالاهای 

فهرست شده توسط وزارتخانه مزبور، قابل استفاده هستند. 
کارت اعتباری به معنای حذف وام ازدواج نیست

اما گروه سوم مشمول دریافت کارتهای اعتباری تمامی زوج هایی که 
مشمول تسهیلات قرض الحسنه ازدواج بوده و در سامانه قرض الحسنه 
ازدواج ثبت نام کرده اما تا کنون موفق به دریافت تسهیلات قرض الحسنه 
ازدواج نشده اند، خواهند بود که می توانند علاوه بر تسهیلات ازدواج 

کارت اعتباری خرید کالای ایرانی نیز درخواست کنند. 
بر این اساس، در صورت درخواست متقاضیان، برای هر یک از 
زوجین تا سقف پنج میلیون تومان، کارت اعتباری خرید کالای ایرانی 
صادر می شود. ضوابط و مدارک لازم برای دریافت کارت اعتباری 
همانند تسهیلات قرض الحسنه ازدواج بوده و این کارت ها در بانکی که 

توسط زوجین معین شده است، صادر و تحویل می شوند. 
درخواست کارت  اعتباری خرید کالای ایرانی از طریق تارنمای سامانه 
قرض الحسنه ازدواج بانک مرکزی و با در دست داشتن کد رهگیری 
مربوط به درخواست تسهیلات ازدواج از تاریخ ۱۹ دی ماه امکان پذیر 
است.  باید یادآور شد که درخواست و دریافت کارت اعتباری خرید 
کالای ایرانی به هیچ عنوان موجب تاخیر یا محرومیت از تسهیلات 
قرض الحسنه ازدواج نبوده و این تسهیلات مطابق با روال گذشته و 
با تامین منابع توسط بانک عامل تخصیص خواهد یافت. این در حالی 
است که زوجین در حال حاضر می توانند به دو طریق وام ازدواج 
دریافت کنند. اول وام نقدی سه میلیون تومانی به ازای هر نفر و یا 
دریافت تسهیلات ۱۰ میلیون تومانی کالایی برای هر یک از زوجین که 

این دو ارتباطی به تسهیلات کارتهای اعتباری ندارد. 

فروش بلیت پروازهای نوروزی آغاز شد 
در حالی سازمان هواپیمایی کشوری برای تعیین قیمت بلیت پروازهای نوروز ۹۵ 
دورخیز کرده که خبر می رسد فروش بلیت پروازهای داخلی برای ایام نوروز سال آینده 

توسط آژانس های مسافرتی و چارترکنندگان آغاز شده است. 
اوایل ماه جاری محمد خداکرمی با بیان این که قبول ندارم قیمت بلیت هواپیما پس از 
آزادسازی افزایش یافته است از برنامه ریزی ساماندهی عرضه بلیت در ایام نوروز خبر داده 
و گفته بود: برای اربعین امسال سازمان هواپیمایی کشوری برنامه ریزی خاصی را طی سه 
ماه قبل از آن انجام داد و با توجه به تقاضای زیادی که برای پرواز عتبات عالیات وجود 
داشت سازمان هواپیمایی نسبتا توانست مدیریت خوبی در این زمینه داشته باشد. وی با 
اشاره به این که سازمان هواپیمایی کشوری برای ایام نوروز که زمان پیک آن ۲۴ اسفند تا 
اول فروردین است در حال برنامه ریزی است یادآور شد: در این زمینه نیز مانند اربعین از 
شرکت های هواپیمایی دعوت می کنیم تا در رابطه با قیمت و دسترسی بلیت با آنها تفاهم 
خواهیم کرد. این در حالی است که شرکت های هواپیمایی مانند گذشته، چند ماه پیش 
از موعد مورد نظر )ایام نوروز( بلیت های خود را به آژانس های مسافرتی و چارترکنندگان 
فروخته اند. بر این اساس آژانس های مسافرتی و شرکت های چارترکننده اقدام به فروش 
بلیت نوروز ۹۵ )اواخر اسفند ۹۴ تا اواسط فروردین ۹۵( پروازهای داخلی به صورت "چارتر"، 
"اکونومی" و "بیزینس" کرده اند. البته برای ایام غیرپیک نیز می توان به صورت خیلی محدود 
بلیت های به اصطلاح "سیستمی" را تهیه کرد. گرچه انواع مختلفی از بلیت در اختیار مردم 
قرار می گیرد، اما این پروازها هیچ مزیتی نسبت به یکدیگر ندارند؛ به عنوان نمونه سطح 
خدمات، کترینگ، تاخیرات پروازی و... در پروازهای "چارتری"، "اکونومی" و "بیزینس" هیچ 
تفاوتی با هم ندارند. بر این اساس قیمت پرواز تهران-شیراز هواپیمایی ماهان برای ۲۴ اسفند 
امسال ۳۱۴ هزار تومان است، نرخ بلیت همین بلیت در پروازهای هواپیمایی جمهوری 
اسلامی ایران ۱۹۷ هزار تومان است. همچنین نرخ پرواز پرطرفدار تهران-کیش برای ۲۵ 
اسفند امسال ایران ایر ۴۹۰ هزار تومان است، ظرفیت این پرواز  در روز یاد شده برای سایر 
ایرلاین های داخلی تکمیل است. نرخ پرواز کیش-تهران برای ۲۸ اسفند ۹۴ ۴۸۸۴ هزار 
تومان، پرواز تهران-مشهد برای ۲۷ اسفند ۴۰۰ هزار تومان و نرخ همین مسیر پروازی برای 
دومین روز از سال ۹۵ نیز حدود ۴۰۰ هزار تومان است. لازم به ذکر است  با توجه به اتفاقات 
رخ داده در زمان فروش بلیت ایام اربعین امسال، به طور حتم با نزدیک شدن به ایام پیک 
سفرهای نوروزی )۲۴ اسفند ۹۴ تا اول فروردین ۹۵ ( شاهد قیمت ها آنچنانی پروازهای 

داخلی خواهیم بود.

3 اقتصادی

آخرین نرخطلا د ر ایران 

4,243,000یک مثقال طلا

979,500یک گرم طلای 18

آخرین نرخانواع سکه

9,560,000سکه بهار آزاد ی

9,565,000سکه امامی

4,830,000نیم سکه

2,640,000ربع  سکه

1,740,000سکه یک گرمی

قیمت   نمایندگینام خود رو

 20636,000,000 تیپ 5

 206SD37,000,000وی 8

GLX 405 2۸,000,000پژو 

SLX 405 2۸,000,000پژو 

 33,000,000پژو پارس ELXسال

 34,000,000پژو پارس سال

E2 90 3۶,000,000تند ر 

LX 30,000,000رانا 

TU5 33,300,000رانا 

 29,000,000سمند LX سال

LX EF7 2۸,000,000سمند 

ELX 32,000,000سورن 

قیمت  نمایندگینام خود رو

300 S 55,000,000زوتی 

 15,600,000سایپا کارا 151

 20,000,000سایپا 111

 19,000,000سایپا 131

 19,500,000سایپا 132

SX 23,950,000تیبا 



قیمت   نمایندگینام خود رو

315 MVM34,000,000 

550 MVM44,000,000 

MVM X33 66,460,000 

 MVM X3365,000,000 جد ید اتومات

 MVM11018,000,000 چهار سیلند ر

شرایط دریافت کارت های اعتباری برای ۳ گروه

به بانک ها مراجعه نکنید 
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پیشکسوت فوتبال ایران مطرح کرد: 

انتخابات مهمتر از پاسخگویی
 به یاوه گویی سعودی ها!

پیشکسوت فو تبا ل ایران از سکوت انفعالی فدراسیون فو تبا ل ایران نسبت به مواضع تند 
باشگاه های عربی که بیشتر به یاوه گویی شبیه است، انتقاد کرد.

 امیر حاج رضایی  با اشاره به این که شاهد سکوت انفعالی فدراسیون فو تبا ل ایران در 
قبال اظهارات مدیران فوتبال عربستان و امارات هستیم، اظها ر کرد: این حالت انفعالی به 
زیان فو تبا ل ایران است، شاید آنقدر که درگیر یارگیری در انتخابات فدراسیون فو تبا ل 

هستیم به اتفاقات اخیر که با حیثیت ورزش یک کشور بازی می شود توجه نداریم. 
وی ا دا مه  داد: در واقع ریشه اختلافات ما با کشورهای عربی حوزه خلیج فارس به مسائل 
متعددی بر می گردد که برخی از آنها سیاسی است. بعضا این اختلافات تند شده و بعضا 
هم کاهش یافته است، اما تاکید می کنم کینه آنها نسبت به ما فراموش شدنی نیست. 
حتی در سفرهایی که به کشورهای عربی حوزه خلیج فارس داشته ایم شاهد رفتارهای 
غیر محترمانه بوده ایم؛ رفتارهایی که با توجه به مقررات AFC نمی توانسته اند آن را زیر پا 
بگذارند.  این پیشکسوت فو تبا ل ایران با بیان این که عرب ها با لابی ناشی از پول، فضاسازی 
رسانه ای و بیانیه در حال جو سازی هستند، گفت: عرب ها از قدرت مالی خود علیه ایران 
استفاده می کنند و باید با موضع گیری قاطع نسبت به اقدامات اخیر این کشورها واکنش 

نشان دهیم چرا که FIFA و AFC تاکید دارند سیاست از فو تبا ل به دور است.
 حاج رضایی افزود: این واکنش باید توسط فدراسیون فو تبا ل و وزارت ورزش و جوانان 
انجام شود، اما گویا اینها سرگرمی های دیگری دارند.  وی همچنین درباره این که آیا با 
توجه به مسائل پیش آمده نباید حمایت های مختلف از باشگاه های ایرانی حاضر در لیگ 
قهرمانان و تیم ملی صورت گیرد، خاطر  نشان کرد: نباید به عملکردمان در فصول قبل 
توجه کنیم،  بلکه باید سال جاری تا جایی که می توانیم به این تیم ها کمک کنیم. از مباحث 
مالی گرفته تا ابزاری و حتی اگر قانون اجازه می دهد بازیکن هایی به این تیم ها داده شود 

تا تقویت شوند. 

فروش لباس کامرانی فر در جام جهانی 
به قیمت 20 میلیون

کمک داور بین المللی سابق فوتبال کشور گفت: خوشحالم که توانستم در موسسه همدم 
نمایشگاه افتخارات داوری خود را با نام از آفریقا تا برزیل برگزار کنم و حضور بازیکنان و 

هنرمندان نیز در موسسه دل کودکان را شاد کرد. 
حسن کامرانی فر در خصوص برگزاری نمایشگاه افتخارات داوری خود در موسسه همدم 
اظهار کرد: این نمایشگاه از ۱۴ دی ماه به مدت سه روز در موسسه همدم برگزارشد. 

خوشبختانه در بهترین مکان توانستم افتخارات داوری خود را به نمایش بگذارم. 
کمک داور بازنشسته مشهدی فوتبال گفت: در این مراسم پیراهنی که در جام جهانی 
برزیل برای قضاوت به تن کردم و همچنین مدال طلای جام باشگاه های جهان که با تیم 
داوری ایرانی در سال ۲۰۱۲ بدست آورده بودم را به قیمت ۲۰ میلیون تومان به نفع 
موسسه همدم به فروش رساندم. خوشحال هستم که توانستم سهم کوچکی را در این کار 
خیر داشته باشم.  وی افزود: با توجه به علاقه قلبی که به این موسسه داشتم تصمیم گرفتم 
نمایشگاهی را با عنوان آفریقا تا برزیل در موسسه همدم برگزار کنم و تمامی افتخارات 
خود را که در این مدت به دست آورده بودم را به نفع این موسسه به فروش رساندم.  
کامرانی فر در خصوص حضور هنرمندان و بازیکنان سابق تیم ملی در این نمایشگاه عنوان 
کرد: جا دارد تشکر ویژه ای از این دوستان داشته باشم که با حضور در این موسسه از این 
نمایشگاه دیدن کردند. امیدوارم در آینده شاهد برگزاری بیشتر چنین مراسمی درسطح 
کشور باشیم، زیرا اعتقاد دارم که کودکان این موسسه به این مراسم ها احتیاج زیادی دارند.

رضایت سرمربی الغرافه از عملکرد شجاعی
سرمربی برزیلی الغرافه از عملکرد شجاعی در این تیم راضی است و تاکید کرد که 
اجازه جدایی به این بازیکن ایرانی را نمی دهد. این خبری است که روزنامه الوطن قطر 

منتشر کرده است.
 در حالی که رسانه های قطری در این چند هفته اخیر بارها اعلام کردند که سران 
باشگاه الغرافه از عملکرد مسعود شجاعی، ستاره ایرانی این تیم راضی نیستند روزنامه الوطن 
در جدید ترین شماره خود )روز شنبه( نوشت که پدور کاینشیا، سرمربی پرتغالی جدید 

الغرافه از عملکرد شجاعی راضی است و اجازه جدایی به او را نمی دهد.
روزنامه الوطن قطر نوشت که قرار بود سرمربی جدید الغرافه خون تازه ای را به این تیم 
در فصل جابجایی تزریق کند، اما سرمربی تاکید کرده که به لژیونری ها این اجازه را می دهد 
که تا پایان فصل به میدان بروند و توانایی های خود را به اثبات برسانند. الغرافه در فصل 
جاری لیگ ستارگان قطر، شروع بسیار خوبی داشت و در هر سه بازی نخست خود به 
پیروزی رسید، اما بعد از آن روند نزولی داشت و تساوی ها و شکست های زیادی باعث شد 
تا چاموسکا، سرمربی این تیم از کار برکنار شود و جای خود را به کاینشیا بدهد. این مربی 
پرتغالی در نخستین بازی خود روی نیمکت الغرافه موفق شد که تیم را با دو گل و پیروز 
در برابر المسیمیر از میدان خارج کند.  شجاعی در فصل جاری لیگ ستارگان قطر معمولا 
جزو بازیکنان اصلی الغرافه بوده است، اما در امر گلزنی عملکرد خوبی نداشته و همین باعث 

شد تا خبرهای زیادی درباره جدایی او از این تیم قطری به گوش برسد.

مهاجم سابق پرسپولیس:

 پرسپولیس با برانکو قهرمان می شود
مهاجم سابق پرسپولیس گفت: از ابتدای لیگ بارها گفتم که پرسپولیس برانکو یکی از 

بهترین تیم های این فصل است و اگر اتفاق خاصی نیفتد این تیم قهرمان می شود.
رضا جباری در خصوص دوری چندساله اش از فوتبال اظهار کرد: چندوقتی در فوتبال 
نبودم اما با توجه به شرکت در کلاس های مربی گری، مدارک لازم را اخذ کردم و  کم کم 

خود را آماده حضور مجد د در فوتبال می کنم.
وی راجع به نتایج پرسپولیس برانکو در لیگ برتر پانزدهم خاطرنشان کرد: از همان 
هفته های ابتدایی لیگ که پرسپولیس نتایج ضعیفی می گرفت در برنامه ای تلویزیونی گفتم 
که این پرسپولیس بیدار می شود. با وجود اینکه انتقادهای زیادی از حرفم شد دیدید که 
پرسپولیس این روزها بهترین کیفیت ممکن را ارائه می کند و یکی از شانس های قهرمانی  

است. به نظرم با حفظ این روند رو به رشد، پرسپولیس قهرمان لیگ می شود.
جباری در خصوص مشکلات رخ داده برای سوشا مکانی دروازه بان پرسپولیس نیز گفت: 
به هر حال حاشیه همیشه همراه فوتبال است و بازیکنان پرسپولیس، استقلال و تیم ملی 
طبیعتا بیشتر زیر ذره بین هستند و باید دقت بیشتری داشته باشند. به هر حال امیدوارم 
شرایط به شکلی رقم بخورد که بتوانیم دوباره سوشا را در زمین فوتبال ببینیم و به واسطه 
جوانی سوشا، وی را ببخشند. وی در خصوص سفرش به مشهد و نمایشگاه از آفریقا تا 
برزیل حسن کامرانی فر به نفع موسسه خیریه همدم، گفت: حضور در چنین کارهای 
عام المنفعه اتفاقی نیکو و باعث افتخار است به خصوص برای خانواده فوتبال. امیدوارم که 
ما هم بتوانیم کمکی به این دختران معلول داشته  باشیم. باید برای چنین مسائلی در کنار 

هم یکپارچه حضور داشته  باشیم.

عنایتی : 

از استقلال شکایت نمی کنم
مهاجم تیم فوتبال سیاه جامگان مشهد تأکید کرد که مسئولان استقلال قول داده اند تا 

در آینده ای نزدیک طلب او را پرداخت کنند.
 رضا عنایتی ابتدا در خصوص حضورش در باشگاه استقلال که روز چهارشنبه این 
اتفاق افتاد، به خبرنگار ورزشی خبرگزاری تسنیم گفت: من برای پیگیری طلبم به باشگاه 
استقلال رفتم و با مسئولان این باشگاه صحبت کردم. آنها قول دادند که در آینده ای 

نزدیک طلبم را بدهند و نمی دانم این آینده نزدیک چه زمانی از راه می رسد. 
وی در مورد اینکه آیا قصد شکایت از باشگاه استقلال را ندارد، خاطرنشان کرد: خیر، من 
از استقلال شکایت نمی کنم. وقتی مدیران این باشگاه از جمله آقای افشارزاده و اعضای 
هیئت مدیره قولی می دهند، روی قول آنها حساب می کنم.  مهاجم سیاه جامگان با اشاره 
به شرایط فعلی تیمش اظهار داشت: در آخرین بازی قبل از تعطیلات برد روحیه بخشی 
آوردیم و امیدوار هستیم که با تلاش بازیکنان و کادر فنی شرایط بهتری در ۱۳ بازی 

باقیمانده داشته باشیم. ما باید تلاش کنیم تا امسال جزو تیم های سقوط کننده نباشیم. 
عنایتی در مورد وضعیت تیم امید و شانس حضور این تیم در المپیک تصریح کرد: ما 
تیم بسیار خوبی داریم و بازیکنان تیم امید جزو نفرات باکیفیت لیگ برتر هستند. خیلی 
مواقع به سرمایه های مان اهمیت نمی دهیم، ولی دعا می کنیم تا این تیم شایسته که 

پتانسیل رفتن به المپیک را دارد به خواسته اش برسد.

پیوستن مدافع پیشین استقلال
 به گسترش فولاد تبریز

مدافع پیشین تیم های استقلال و نفت تهران به گسترش فولاد تبریز پیوست.
مهدی کربلایی، مدافع سابق تیم های استقلال و نفت تهران با حضور در باشگاه گسترش 
فولاد تبریز و امضای قرارداد به جمع شاگردان فراز کمالوند اضافه شد. این بازیکن جزو 
سهمیه زیر ۲۳ سال تیم گسترش فولاد تبریز محسوب می شود و امروز راهی ترکیه خواهد 

شد تا به اردوی این تیم در آنتالیا اضافه شود.

بازیکن سابق تیم ملی فوتبال ایران می گوید قصد مربیگری در 
فوتبال ایران ندارد.

مهدی مهدوی کیا درباره حضور کوتاه مدتش در ایران اظهار کرد: 
چند روز قبل تیم آکادمی کیا با تیم فوتبال کودکان کار مسابقه 
فوتبالی داشت و به همین منظور من به ایران آمدم تا این مسابقه را 
تماشا کنم. ما به طور مستمر در آکادمی کیا چنین بازی هایی را برگزار 
می کنیم تا از طریق آن هم حال و هوای این کودکان را تغییر بدهیم 
و هم از میان آن ها استعدادهای ناب را شناسایی کنیم. فکر می کنم 

این کار می تواند هم به باشگاه ما و هم به کودکان کار کمک کند.
وی افزود: در آخرین بازی که برگزار کردیم چند استعداد خوب 
را شناسایی کردیم اما متاسفانه به خاطر اینکه سن شان به رده سنی 
آکادمی ما نمی خورد نتوانستیم آن ها را جذب کنیم. با این حال 
امیدواریم در باز ی های آینده بتوانیم از میان آن ها فوتبالیست های 

خوبی را جذب کنیم.
مهدوی کیا با بیان اینکه استعدادیابی آکادمی کیا به طور مستمر 
در کل کشور ادامه دارد، اضافه کرد: با همکاری خوبی که با آموزش 
و پرورش داریم به طور مستمر بحث استعدادیابی را ادامه می دهیم 
و سعی می کنیم با برگزاری اردوهای مختلف علاوه بر شناسایی 
بازیکنان خوب، تیم خودمان را آماده حضور در تورنمنت های معتبر 
اروپایی کنیم. در آینده مجددا در تورنمنت های معتبر اروپایی شرکت 
می کنیم تا علاوه بر کسب تجربه بتوانیم سطح دانش فنی تیم مان و 

بازیکنان را بالا ببریم.
وی در بخش دیگری از صحبت های خود با اشاره به پیش رو 
بودن انتخابات فدراسیون فوتبال اظهار کرد: شنیده ام افراد مختلفی 
قرار است برای ریاست فدراسیون فوتبال ثبت نام کنند. برایم فرقی 
نمی کند چه کسی رییس فدراسیون فوتبال می شود اما امیدوارم 
هرکسی که می آید به حل مشکلات فوتبال ایران کمک کند. فوتبال 
ایران با مشکلات جزیی روبرو است که در کل فوتبال اروپا حل شده 
است. من امیدوارم فردی دلسوز رییس فدراسیون فوتبال شود و با 
مدیریت مناسب تمام مشکلات فوتبال ایران را حل کند تا بتوانیم به 
سوی پیشرفت حرکت کنیم. ان شاءالله فدراسیون آینده با برنامه ریزی 

درست روی تیم های پایه بتواند هم تیم ملی قدرتمندی برای ایران 
بسازد و هم روی پیشرفت فوتبال کار کند.

او در پاسخ به این سوال که آیا امیدوار هستید آکادمی شما با 
فدراسیون در بحث استعدادیابی همکاری کند، گفت: برای ما فرقی 
نمی کند چه کسی رییس شود. ما آکادمی کیا را به صورت شخصی 

پیش می بریم و کار استعدادیابی را به طور اصولی انجام می دهیم.
کاپیتان سابق تیم ملی فوتبال ایران در ادامه صحبت های خود به 
حضور تیم ملی امید در مقدماتی المپیک ریو اشاره کرد و گفت: تیم 
ملی امید در حال حاضر شرایط خیلی خوبی دارد. اردوهای متعدد 
اروپایی را پشت سر گذاشته و از هر نظر حمایت شده است. فراموش 
نکنید که ما ۴۰ سال حسرت المپیک را می خوریم. امیدوارم این تیم 
بتواند به حسرت ۴۰ ساله ما پایان دهد و به المپیک صعود کند. البته 

شنیده ام اختلافاتی میان سرمربی تیم ملی و مسئولان فدراسیون 
وجود دارد اما امیدوارم همه این اختلافات حل شود تا تیم ملی نتایج 
خوبی بگیرد. فراموش نکنید این تیم ملی امید تا به امروز هر امکاناتی 
می خواسته در اختیارش قرار گرفته و با حمایت کامل به قطر رفته 

است.
مهدوی کیا در ادامه درباره مشکلاتی که برای سوشا مکانی به وجود 
آمده گفت: سوشا مکانی هم مثل همه یک آدم است و ممکن است 
در زندگی شخصی اش اشتباهاتی کند. این اولین بار نیست که یک 
فرد معروف در زندگی شخصی خود دچار اشتباه می شود. آن چیزی 
که برای من اهمیت دارد این است که مردم بدانند نباید به زندگی 
شخصی دیگران ورود کنیم. واقعا این کار پسندیده نیست و زشت 
است که بخواهیم به زندگی خصوصی دیگران سرک بکشیم. من 

امیدوارم مشکل سوشا مکانی هرچه زودتر حل شود و فوتبال این 
فوتبالیست نابود نشود اما همان طور که گفتم باید یاد بگیریم درست 
از شبکه های اجتماعی استفاده کنیم تا برایمان مشکل ایجاد نشود. 
در حال حاضر همه اهالی فوتبال و از جمله باشگاه پرسپولیس باید از 
سوشا مکانی حمایت کنند تا مشکلش حل شود. این اتفاق اگر در هر 
جای دیگر دنیا اتفاق می افتاد مطمئنا باشگاه آن بازیکن با تمام قوا از 
بازیکنش حمایت می کرد. من نمی گویم کار سوشا مکانی درست بوده 

اما باید از او حمایت شود تا او بفهمد کار اشتباهی انجام داده است.
 وی در بخش دیگری از صحبت های خود درباره عملکرد برانکو در 
پرسپولیس هم گفت: اگر خاطرتان باشد در ابتدای فصل زمانی که 
همه از پرسپولیس و برانکو انتقاد می کردند من حمایت کردم و گفتم 
این تیم با برانکو موفق خواهد شد. خوشحالم که حرف من درست از 
آب درآمد و پرسپولیس توانست نتایج بد گذشته اش را جبران کند. 
ما همه می دانیم برانکو از مربیان خوب خارجی است. من امیدوارم 
با پتانسیلی که این تیم دارد بتواند در نیم فصل دوم روند خوبش را 
ادامه دهد و پس از سال ها یک جام برای هوادارانش به ارمغان بیاورد 
و این هواداران را خوشحال کند. مطمئنا پرسپولیس توانایی قهرمان 

شدن را دارد.
 او در پاسخ به اینکه چه زمانی می توانیم شاهد حضور شما در 
فوتبال ایران در سمت سرمربی باشیم، گفت:  قصد مربیگری در فوتبال 
ایران را ندارم. من در حال حاضر در فوتبال آلمان در تیم های پایه 
فعالیت می کنم و قصد دارم به تجربیاتم بیفزایم و آموزش ببینیم تا در 
آینده تجربیات و دانشم را که از فوتبال اروپا آموخته ام در فوتبال ایران 
استفاده کنم. البته می خواهم در فوتبال ایران هم روی تیم های پایه 
کار کنم و ساختار پایه ای فوتبال ایران را بسازم تا از این طریق بتوانم 
به فوتبال مملکتم خدمت کنم. اگر روزی هم قرار باشد سرمربی باشم 
مطمئنا سرمربی تیم فوتبال آکادمی کیایی خواهم بود که خودش 
بازیکنان مورد نیازش را ساخته است. یعنی دوست دارم روزی با این 
بازیکنان ۱۱-۱۲ ساله که در آکادمی فعالیت می کنند در لیگ برتر 
ایران حاضر شوم و سرمربی این تیم باشم، مطمئنا شیرین ترین لحظه 

برایم آن زمان خواهد بود. 

مهدوی کیا:

هر امکاناتی تیم امید خواست فراهم شد
نباید فوتبال سوشا را نابود کنند

هفته پایانی لیگ برتر فوتسال در حالی برگزار خواهد شد 
که سه تیم مدعی کسب عنوان قهرمانی هستند و لغزش و 
توقف هر یک از این سه تیم می تواند به قیمت از دست رفتن 

قهرمانی و ۹ ماه تلاش تمام شود.
هفته بیست و ششم و پایانی لیگ برتر فوتسال امروز 
یکشنبه برگزار می شود تا پرونده این دوره از رقابت های لیگ 
هم با تمام فراز و نشیب ها و حواشی اش بسته شود. مسابقات 
این هفته در حالی برگزار می شود که سه تیم تاسیسات 
دریایی، مس سونگون و گیتی پسند اصفهان با ۴۹ امتیاز 
و به ترتیب در رده های اول تا سوم هستند و همین موضوع 

حساسیت هفته آخر را چندبرابر کرده است.
تیم تاسیسات دریایی که با تفاضل گل بالاتر در رده اول قرار 
دارد، شانس اول قهرمانی است و در صورت پیروزی مقابل 
تیم فردوسی مشهد، صرفنظر از نتیجه دو مدعی دیگر عنوان 
قهرمانی را از آن خود خواهد کرد. این مسابقه برای وحید 
شمسایی سرمربی - بازیکن تاسیسات اهمیت زیادی دارد چرا 
که در صورت قهرمانی، وی رکورد جالب سه قهرمانی پیاپی 

در لیگ برتر را به نام خودش ثبت می کند.
شمسایی البته به خاطر مصدومیت به این بازی نمی رسد و 
باید از خارج زمین تیمش را هدایت کند. روی کاغذ شانس 
تاسیسات برای شکست فردوسی بیشتر است مگر اینکه 
اتفاقات عجیب و غریب فوتبالی در این مسابقه رقم بخورد 

و مانع قهرمانی تاسیسات شود.
تیم مس سونگون امروز  میزبان تیم میثاق تهران است. 
مس که تا هفته گذشته شانس اول قهرمانی بود، با توقف 
مقابل یاسین پیشرو، صدر جدول را از دست داد و حالا باید 
ضمن پیروزی در دیدار مقابل میثاق، چشم انتظار نتیجه بازی 
تاسیسات باشد. مس در صورتی قهرمان می شود که بتواند 
میثاق را شکست بدهد و گیتی پسند و تاسیسات مقابل 

حریفانشان متوقف شوند.

گیتی پسند اما این هفته در خانه خود از حفاری اهواز 
پذیرایی می کند. هرچند نتیجه این مسابقه برای حفاری 
بی اهمیت است ولی در مقابل تیم گیتی پسند می تواند با 
برتری در این مسابقه و در صورت توقف دو مدعی دیگر، جام 
قهرمانی را بالای سر ببرد. کمیته فوتسال سه جام قهرمانی را 
تدارک دیده و این جام ها به سه شهر مشهد، تبریز و اصفهان 
فرستاده می شود تا در صورت قهرمانی هر کدام از سه مدعی، 
به آن تیم اهدا شود. با سقوط زودهنگام تیم فردوسی مشهد و 
کاشی نیلو اصفهان به لیگ دسته اول، معادلات انتهای جدول 
پیچیده نیست و خیال سایر تیم ها برای ماندن در لیگ برتر 

راحت است.
نکته جالب بعد از اتمام مسابقات این دوره از لیگ برتر 
می تواند مشخص شدن وضعیت وحید شمسایی بازیکن و 

سرمربی تیم فوتسال تاسیسات دریایی برای ادامه بازی کردن 
در سال آینده است. شمسایی تاکید کرده بود که بعد از پایان 
بازی با فردوسی در مشهد برای خداحافظی از دنیای بازیگری 

فوتسال استخاره می کند.
برنامه هفته بیست و پنجم لیگ برتر فوتسال که ساعت ۱۶ 

امروز  یکشنبه برگزار می شود، به این شرح است:
* فردوسی مشهد - تاسیسات دریایی

* مس سونگون - میثاق تهران
* گیتی پسند اصفهان - حفاری اهواز

* شهید منصوری - یاسین پیشرو
* آذرخش بندرعباس - دبیری تبریز

* شهروند ساری - فرش آرای مشهد )ساعت ۱۵(
* مقاومت البرز )استراحت(

لیست مورد نظر سرمربی استقلال حاوی بازیکنانی بود که جذب آنها کار راحتی نمی آمد 
ولی با این حال باشگاه استقلال برای جذب این نفرات اقدامات اولیه را آغاز کرد اما در مسیر این 

مذاکرات با مسائلی روبرو شد که منجر به عدم جذب هر یک از این بازیکنان شد.
با شرایطی که برای آبی پوشان پیش آمده به نظر می رسد درحالی که هیات مدیره استقلال 
سعی زیادی کرد تا جذب بازیکن ایرانی حتی شده از لیگ دسته اول را در این تیم جا بیندازد 
اما روند نقل و انتقالات تیم را به سمتی برده تا بار دیگر مجبور شوند دست به دامن بازیکنان 

خارجی شوند.
سید پندار توفیقی که دبیر هیات مدیره استقلال است در خصوص نقل و انتقالات استقلال و 
دلایلی که باعث شده تا برخی از این نفرات نتوانند به استقلال راه پیدا کنند توضیحات جالبی 
دارد. توفیقی به خبرنگار فارس می گوید: ما تلاش خود را برای جذب همه نفرات به کار بستیم 
اما در مسیر این مذاکرات گاهی با سنگ اندازی هایی روبرو شدیم و در برخی موارد هم منع 
قانونی وجود داشت. برخی نفرات هم اساسا باشگاه نمی خواست بازیکن را از دست بدهد ولی 
روند مذاکرات چند روزی طول کشید و در نهایت با پیشنهادهای نامعقولی روبرو شدیم که جز 
توقف و منتفی شدن مذاکرات چیزی عاید ما نشد. وی ادامه داد: تنها بازیکنی که اکنون امیدوار 
به جذب آن هستیم رسول نویدکیا است. البته من روز گذشته در تمرین استقلال حاضر شدم 
تا گزارش روند نقل و انتقالات را به او بدهم و وقتی مظلومی هم در جریان امور قرار گرفت اعلام 

کرد اگر نتوانیم بازیکن ایرانی جذب کنیم بازیکن خارجی جذب کنیم.
داریوش شجاعیان و مذاکرات بی ثمر با گسترش فولاد

در حالی که داریوش شجاعیان جزو آن دسته از بازیکنانی بود که به نظر می رسید انتقال او به 

استقلال به راحتی صورت گیرد چنین اتفاقی رخ نداد.
در مذاکراتی که غلامرضا سمندر مدیرعامل باشگاه گسترش فولاد در روز پنجشنبه ای که 
گذشت با بهرام افشارزاده داشت مبنای مذاکرات به این گذاشته می شود که در جلسه هیات 
مدیره باشگاه گسترش در مورد این انتقال تصمیم نهایی گرفته شود. مسئولان استقلال به 
سمندر اعلام می کنند اگر می خواهند پیبشنهادی بابت رضایتنامه شجاعیان بدهند مبلغی 
نباشد که در واقع نشان از این باشد که نمی خواهند این بازیکن را از دست بدهند اما درست 
باشگاه گسترش فولاد جوابی به استقلالی ها داد که تمام مذاکرات صورت گرفته در روزهای 
گذشته اش را زیر سوال برد.درخواست رضایتنامه ۹۰۰ میلیون تومانی برای بازیکنی که باید جدا 
از این پول رضایتنامه با استقلال به توافق مالی برسد به قدر کافی غیر معقول بود که استقلال 

خیلی زود به طور رسمی اعلام کند که حضور این بازیکن در این تیم منتفی شده است.
در شرایطی که باشگاه ها از قیمت های گزاف و سر به فلک کشیده بازیکنان گلایه مند هستند 
چطور می شود باشگاهی برای رضایتنامه بازیکنی که هنوز در اول راه است چنین مبلغی را 
درخواست کند؟ آیا درخواست ۹۰۰ میلیون تومانی خودش باعث بهم خوردن تعادل در نقل و 

انتقالات نمی شود؟
بختیار رحمانی کار استقلال را به ستاد مشترک هم کشاند

بهرام افشارزاده برای جذب بختیار رحمانی حتی در شرایطی که می دانست این بازیکن سرباز 
است و مشکلاتی هم بابت اضافه خدمت دارد تلاش خود را کرد. او حتی پایش به ستاد مشترک 
نیروهای مسلح هم باز شد اما متوجه شد رحمانی اضافه خدمت دارد و با کسری خدمت هم 
مشکل او حل نمی شود. از سویی رحمانی از پنجشنبه هم در تمرینات تراکتورسازی حاضر شد 

تا پروژه جذب این بازیکن هم به این شکل به پایان برسد.
گابریل استقلال بیا نبود که نبود

هافبک سابق پرسپولیس که با نه برانکو روبرو شد و برای این فصل از فوتبال ایران رفت در 
پاسخ به درخواست استقلالی ها گفته بود دیگر نمی خواهد در فوتبال ایران باشد و از سویی 
تاکید داشت اگر بخواهد به ایران بازگردد به دلیل اینکه فضای هواداران استقلال و پرسپولیس را 
شناخته فقط در پرسپولیس بازی می کند و استقلال بیا نیست. به این ترتیب جذب این بازیکن 

هم منتفی شد.
 یحیی حسن زاده را از دست نمی دهد 

دیگر بازیکنی که مظلومی به جذب او مصر بود مسعود حسن زاده مهاجم ذوب آهن اصفهان 
بود اما این بازیکن هم به راحتی نمی توانست در سبد خرید استقلال قرار گیرد. در مذاکراتی 
که استقلال با سعید آذری مدیرعامل باشگاه ذوب آهن اصفهان داشت وی آب پاکی را روی 
دست استقلالی ها ریخت و به آنها گفت گل محمدی حاضر نیست این بازیکن را از دست بدهد.

 رسول نویدکیا و امیدواری استقلال به جذب این بازیکن 
در مورد جذب رسول نویدکیا استقلال امیدوار است اگر سنگ اندازی صورت نگیرد روند 
مذاکرات رو به مثبت پیش برود و بتوانند این بازیکن را به فهرست خود اضافه کنند. باید دید 

افشارزاده از پس این مذاکرات بر می آید یا خیر.

سرمربی پرسپولیس با جذب دروازه بان برزیلی برای تیمش 
مخالف است.

در  پرسپولیس  باشگاه  می شد  پیش بینی  که  حالی  در 
فصل نقل وانتقالات کمترین فعالیت را به واسطه اینکه برانکو 
ایوانکوویچ خواهان کمترین تغییر در تیمش بود، داشته باشد 
اما بازداشت سوشا مکانی شرایط عجیبی را در این باشگاه به 

وجود آورده است.
مسئولان باشگاه پرسپولیس امیدوار بودند با جذب علیرضا 
بیرانوند و عقد قرارداد با یک دروازه بان متوسط بتوانند نیم فصل 
دوم را بدون دغدغه از دست دادن دروازه بان های خود آغاز کنند 
که این اتفاق تا به امروز رخ نداده و بسیار بعید است جانشین 
مکانی یک دروازه بان ایرانی باشد. در چنین شرایطی طبیعی 

است که باشگاه پرسپولیس به دنبال درواز ه بان خارجی باشد.
مشکل جدید مسئولان باشگاه پرسپولیس این است که 
برانکو تمام گزینه های برزیلی معرفی شده از سوی آنها در پست 

دروازه بانی را رد کرده است. با توجه به اینکه بازیکنان برزیلی به 
مراتب از بازیکنان اروپایی ارزان تر هستند تا به امروز واسطه ها 
چند درواز ه بان برزیلی به برانکو معرفی کرده اند، اما این مربی 

حتی حاضر نیست فیلم این بازیکنان را ببیند و تأکید دارد که 
بازیکنان برزیلی در تفکرات او جایی ندارند. شاید به همین دلیل 
هم بود که این مربی کروات خیلی زود با فرناندو گابریل، هافبک 

پیشین پرسپولیس قطع همکاری کرد.
سرمربی پرسپولیس تمایلی دارد دروازه بان اول تیمش در 
نیم فصل دوم یک دروازه بان اروپایی باشد و جالب اینجاست 
که این دسته از بازیکنان جدا از اینکه قیمت بالایی دارند بلکه 
تمایلی هم برای حضور در فوتبال ایران ندارند. البته این دو 
مسئله فقط شامل بازیکنان باکیفیت اروپایی می شود. به هر 
حال پرسپولیسی ها این روزها بدجور به تکاپو افتاده اند تا دو 
دروازه بان به لیست تیم شان اضافه کرده و یک بازیکن خارجی 
را هم راضی کنند که این تیم را ترک کند تا جا برای دروازه بان 
جدید باز شود. از طرفی اردوی امارات سرخپوشان هم لغو شده 
و هر چه زودتر باید مکان جدیدی برای اردوی این تیم انتخاب 

شود.

لیگ برتر فوتسال به هفته آخر رسید؛

یورش سه مدعی به سمت جام قهرمانی

سبد خرید استقلال بدون کالای ایرانی؟!

افشارزاده امیدوار به جذب نویدکیا

 مخالفت برانکو با جذب دروازه بان برزیلی
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تصمیم تازه کمیته انضباطی فدراسیون فوتبال

تصمیم تازه کمیته انضباطی فدراسیون فوتبال مبنی بر محرومیت مدافع استقلال بار 
دیگر این شائبه را به وجود آورده که رویارویی سرخابی های پایتخت با مدعیان اصفهانی 

در شرایط معمول انجام نمی گیرد.
 اتفاقات پر حاشیه دیدار تیم های ملوان و استقلال پیش از تعطیلات یک ماهه لیگ برتر 
با یک رای تامل بر انگیز علیه آبی های پایتخت همراه شد. حنیف عمران زاده، مدافع میانی 
باتجربه استقلال به خاطر اظهاراتی که علیه هواداران تیم شمالی مطرح کرد به یک جلسه 

محرومیت از همراهی تیمش محروم شد. آن هم در آستانه بازی با ذوب آهن اصفهان.
صدرنشین لیگ برتر بلافاصله بعد از تعطیلات لیگ برتر باید در فولادشهر با ذوب آهن 
پیکار کند. شاید این یکی از سخت ترین بازی های آبی ها در نیم فصل دوم باشد و این 
در شرایطی خواهد بود که استقلال بازیکن اصلی خود در دفاع میانی را به همراه نخواهد 

داشت.
در اینکه حنیف عمران زاده در اتفاقات ورزشگاه تختی انزلی بدون سهم نبود، شکی 
نیست. این بازیکن باتجربه در اکثر موارد پای ثابت مسائل حاشیه ای بوده است اما پرسش 
اینجاست که تکلیف هواداران ملوان چیست؟ تقریبا همه از جو ورزشگاه انزلی باخبر 
هستند و تیمی نیست که از توهین های تمام نشدنی هواداران این تیم باسابقه شمالی 

در امان مانده باشد.
اینکه هواداران ملوان راه خود را ادامه می دهند و با حضور مسئول گیلانی کمیته 
انضباطی فدراسیون فوتبال در امان می مانند برای فوتبال ایران خوب نیست. آیا 
کمیته انضباطی فوتبال به همین راحتی می خواهد بر اتفاقاتی که همه از آن می نالند 
سرپوش بگذارد و به راحتی کسانی که از عملکرد این کمیته انتقاد می کنند را قربانی 

کند؟
نکته دیگری که جالب توجه است به اتخاذ این تصمیم پیش از رویارویی صدرنشین لیگ 
با یکی از تیم های اصفهانی باز می گردد. موضوعی که در سال های اخیر همواره به یک 
چالش بزرگ برای فوتبال ایران تبدیل شده و هر بار هم از سوی افراد متهم به تشکیل باند 
اصفهانی در فدراسیون فوتبال تکذیب شده است اما در عمل هر بار استقلال و پرسپولیس 
جان گرفته اند، به نوعی برای مقابله با تیم های اصفهانی خلع سلاح می شوند تا نتوانند در 

شرایط معمول با این تیم ها تقابل داشته باشند.
بهر روی فدراسیون فوتبال، کمیته انضباطی و گروه اصفهانی تصمیم سازان فوتبال 
کشور، خود را از هر اتهامی در این باره مبرا می دانند اما تاملی بر اتفاقات و تصمیم های 

گرفته شده تا حد زیادی این ادعاها را نقض می کند.

با تامین وثیقه یک میلیارد تومانی؛
سوشا مکانی موقت آزاد می شود

دروازه بان تیم فوتبال پرسپولیس با قرار 
وثیقه میلیاردی موقتا از زندان آزاد می شود.

روانه  گذشته  هفته  که  مکانی  سوشا   
دادسرا و سپس زندان شده بود سرانجام با 
قرار وثیقه یک میلیارد تومانی موقتا از زندان 
آزاد خواهد شد. مکانی باید در انتظار روز 
دادگاه خود بماند تا به پرونده او در دادگاه 

رسیدگی شود.
این در حالی است که هنوز وضعیت سوشا 
مکانی برای ادامه بازی در تیم پرسپولیس 
باشگاه  مسئولان  نیست.  مشخص 
پرسپولیس در روزهای گذشته مذاکراتی را 
با چند دروازه بان انجام داده اند تا جای خالی 

مکانی را پر کنند.
همچنین در این خصوص نوشت: بهنام علی محمدی با حضور در جمع خبرنگاران 
مقابل دادسرای فرهنگ و رسانه در مورد پرونده موکلش گفت: به دلیل اینکه تحقیقات 
این پرونده محرمانه است نمی توانم جزئیات آن را بگویم، اما به طور کلی می گویم 
که قرار بازداشت موقت موکلم که یکشنبه صادر شده بود با اعتراض ما مورد نقض قرار 
گرفت.  وی با بیان اینکه به دلیل محرمانه بودن پرونده نمی توانم مبلغ قرار وثیقه موکلم 
را بگویم گفت:  بازپرس محترم دادسرای فرهنگ و رسانه با رعایت اصل بی طرفی به 
پرونده رسیدگی می کند و ما در زمان مقتضی دلایلی را که جمع آوری کرده ایم مطرح 
می کنیم و از موکلم دفاع خواهیم کرد.  وی با بیان اینکه این پرونده شاکی خصوصی 
ندارد، گفت: نمی دانم چرا خبرهایی مانند خودکشی و اینکه پرونده ۶ شاکی خصوصی 
دارد منتشر می شود؛ چرا که پرونده باید به دور از هر هیاهو و جنجالی روال قانونی خود 
را طی کند و تنها مرجعی که تشخیص می د هد آقای سوشا مکانی چه زمانی آزاد 

می شود مقام قضایی است.
  علی محمدی یادآور شد: در جایگاهی نیستم که برای قوه قضاییه تعیین تکلیف کنم 
مبنی بر اینکه آقای مکانی چه زمانی آزاد می شود. احراز بی گناهی موکلم با مقام قضایی 
است. بنده مدعی هستم موکلم مجرم نیست و به قول بازپرس محترم ایشان در مرحله 
تحقیقات، متهم است.  علی محمدی یادآور شد: پرونده در یکی از شعبات دادسرای 
فرهنگ و رسانه در حال رسیدگی است و ناگفته نماند که شعبه دادگاه کارکنان دولت 

قرار بازداشت موقت موکلم را نقض کرده است.  
وی در پایان گفت: باید یاد بگیریم که در فضای مجازی حواسمان جمع باشد و این 
موضوع تلنگری برای همه هنرمندان و وکلا و ... باشد که مواظب ارتباط در فضای 
مجازی باشند؛ چرا که آبرویی که ریخته شود جمع کردن آن سخت است. امیدوارم 

پرونده موکلم به دور از حاشیه روال عادی خود را طی کند.



علمی و سلامت

لیموترش را در فریزر بگذارید! 
مطالعه ای جدید حاکی از آن است که باید لیمو را قبل از استفاده فریز کنیم تا از این طریق 

بیشتر از خواص موجود در آن استفاده کنیم.
 اکثر افراد می گویند که لیمو باید درسته مصرف شود و هیچ قسمت از آن دور ریخته نشود 
تا هم خواص مفید آن برای سلامتی به بدن برسد و هم از طمع بی نظیر آن لذت برده شود. 

اما چگونه می شود یک لیمو درسته را با پوست و هسته اش خورد؟ 
یک لیموی ارگانیک را بردارید، آن را بشویید و در فریزر بگذارید. به محض اینکه یخ زد بدون 
آنکه پوست آن را بکنید آن را رنده کنید.  بعد از این کار می توانید آن را روی بسیاری از مواد 
غذایی همچین سالاد، بستنی، سس، سوپ یا هر خوراکی دیگر برزید بریزید و استفاده کنید. 

با این کار طمعی را تجربه خواهید کرد که قبلا هیچ وقت آن را نچشیده اید. 
چرا باید لیمو را فریز کنیم؟

تمام قسمت ها و محتویات لیمو مفید و دارای خواص هستند به همین دلیل باید کل لیمو 
به طور درسته مصرف شود.  

پوست لیمو: ویتامین پوست لیمو ۵ تا ۱۰ برابر بیشتر از ویتامین آب لیمو است. علاوه 
براین، پوست لیمو موجب برطرف کردن سم های موجود در بدن می شود. متاسفانه بسیاری از 
افراد فکر می کنند که پوست لیمو مفید نیست و آن را کنار می گذارند.  محتویات لیمو: لیمو 
خاصیت ضد سرطان دارد و در کشتن سلول های سرطانی بسیار موثر است و ادعا شده است 
که بسیار قوی تر از شیمی درمانی عمل می کند. علاوه بر این، لیمو تاثیر قابل توجهی بر درمان 
کیست ها و تومورها دارد. مطالعه ای جدید برای اولین بار نشان داده است که لیمونوید، ماده ای 
طبیعی که در لیمو و برخی مرکبات دیگر وجود دارد که مانع رشد سلول های سرطانی به 
خصوص سرطان سینه می شود. این امر بر اهمیت مرکبات به خصوص لیمو برای پیشگیری 
از سرطان سینه تاکید می کند.  در اینجا به طور فهرست وار به تعدادی دیگر از صدها فواید 
لیمو اشاره می کنیم:  تنظیم فشار خون- ضد افسردگی-  درمان بیماری های عصبی و روحی- 

خاصیت ضد میکروبی و ضد قارچ- برطرف کننده انگل های داخل بدن

چه ورزش هایی 
چربی های شکم و زیر بغل تان را آب می کند؟ 

یک کارشناس علوم ورزشی و تربیت بدنی گفت: اصلاح تغذیه و تنظیم جدول زمان بندی 
ورزشی چربی هایتان را آب می کند.

جابر خلفزاده با اشاره به این که مهمترین عامل کاهش وزن اصلاح تغذیه است و می توان با 
ورزش های استقامتی درصد قابل توجهی از وزن خود را کاهش دهیم. 

اظهار کرد: یکی از مهمترین عوامل مؤثر بر کاهش وزن اصلاح تغذیه بر مبنای تنظیم یک 
برنامه غذایی مناسب و گنجاندن چهار گروه اصلی غذایی شامل ویتامین ها، پروتئین ها، لبنیات، 
هیدروکربن ها با توجه به اندازه نرمال آن است.  وی افزود: ورزش های استقامتی، ایروبیک، 
دویدن های استقامتی، سریع و تند، حرکاتی که بیشتر نقاط شکم و زیر بغل را تحریک کند، 
شنا و یا سونا با توجه به اصول ورزشی و سلات بدن، حرکات موضعی، ورزش هایی مانند دراز 
و نشست، با توجه به رعایت اصول درست این ورزش، تنظیم جدول زمان بندی ورزشی در 
مدت ۲ ماه متوالی می تواند در از بین بردن چربی های زیربغل و شکم مؤثر باشد.  خلفزاده 
تصریح کرد: حرکات موضعی مانند دراز و نشست را می توان با تنظیم جدول زمان بندی در 
یک ماه شامل در هفته اول ۳۰ ثانیه، هفته دوم، با افزودن ۱۵ ثانیه و تا پایان ماه و رسیدن 
به مدت ۲ دقیقه و ۳۰ ثانیه و ادامه این جدول تا دو ماه و اضافه کردن ۵ ثانیه و رسیدن به 
مدت ۵ دقیقه در ۲ ماه اول، تنظیم جدول زمان بندی ورزشی جدید با سرعت بیشتر و اضافه 
کردن ۱۵ ثانیه براساس زمان بندی در ۲ ماه اول، باعث از بین رفتن میزان قابل توجهی چربی 
در ناحیه های شکمی و زیر بغل می شود.  این کارشناس علوم ورزشی و تربیت بدنی تأکید کرد: 
باید توجه داشته باشیم حرکات موضعی مانند دراز  و نشست نه خیلی کند و نه خیلی سریع 
باشد، این ورزش باید روی تشک های مناسب انجام شود، رعایت زاویه ۹۰ درجه ای ران و پا 
)پاشنه و کف پا تا بالای پا( ، قرار گرفتن موازی ساق پا با زمین و خم شدن زمین با زوایه ۳۰  
تا ۵۰ درجه ای، برگشت کمر به حرکت اولیه خود، رعایت سرعت متوسط تا کمر و مهره های 
کمر دچار آسیب نشود.  وی در پایان گفت: انجام ورزش های استقامتی، ورزش های سنتی 
و باستانی، با توجه به آستانه تحمل فرد، دوهای استقامتی، حرکات تحریک کننده ناحیه زیر 
بغل و شکم، چرخش میل، راه  رفتن سریع، حرکات ایروبیک، تکرار حرکات کششی و از ۶ تا 
۷ حرکت، نرمش های کششی، اصلاح تغذیه و استفاده از موادغذایی سنتی با توجه به طب 

سنتی ایرانی عواملی است که باعث از بین رفتن چربی ناحیه های زیر بغل و شکل می شود.

با هر سرماخوردگی سراغ آنتی بیوتیک نروید 
یک متخصص تغذیه بیان کرد: مصرف آنتی بیوتیک در زمان عفونت بدن باید مصرف شود 

و این چرک خشک کن ها طول درمان را کم  نمی کنند.
زاهدی با اشاره به مصرف خودسرانه آنتی بیوتیک اظهار داشت: هنگامی که افراد دچار بیماری 
سرماخوردگی شوند با مراجعه به پزشک و مصرف داروهای تجویزی می توانند سریع خوب 
شوند، ولی بعضی از مردم وقتی که سرما می خورند این یکی از خطرناک  ترین  کارها است و 

سبب ایجاد حساسیت های دارویی می شود.
 وی بیان کرد: افراد اگر در مراحل اولیه سرماخوردگی به دکتر مراجعه کنند این مریضی 
هنوز اود نکرده و بدن عفونی نشده است و ضرورتی برای مصرف آنتی بیوتیک به علت نبود 
چرک و عفونت نیست.  این متخصص با بیان این که آنتی بیوتیک ها حساسیت را کم می کند، 
افزود: مصرف خودسر و زیاده انواع آنتی بیوتیک سبب می شود که ویروس و باکتری ها در برابر 
آنتی بیوتیک مقاوم شده و چرک خشک کن دیگر همانند قبل اثربخش نیست و این مسئله 
سبب بروز بیماری های دیگری در آینده  خواهد شد.   زاهدی ابراز داشت: مصرف بی مورد 
آنتی بیوتیک سبب تضعیف سیستم ایمنی بدن می شود و چرک خشک کن ها در صورت 
زیادی مصرف سبب اشکال در کبد و سیستم گوارشی بدن می شود و به جای ایجاد آرامش 
و تسکین درد، عوارض دیگری را به بیماری افراد اضافه می کند.  وی ادامه داد: بهتر است به 
جای مصرف آنتی بیوتیک  در زمان سرماخوردن از مرکبات و داروهای گیاهی استفاده نمود که 
در صورت التیام نیافتن سراغ آنتی بیوتیک ها رفت.  زاهدی در پایان گفت: آنتی بیوتیک  طول 
دوره درمان را کاهش نمی دهد و تنها کارش تسکین درد و بالا بردن مقاومت بدن است و 

چرک خشک کن ها سریعاً در برابر ویروس ها ضعف نشان می دهند.

راه های رفع سردرد در زمستان 
یک پژوهشگر عنوان کرد: در فصل سرما، با رعایت مسائل بهداشتی از سردرد ایمن بمانید.

حاج محمدخانی با اشاره به سردردهای زمستان اظهار داشت: هنگامی که زمستان ها 
جلوی هوای سرد قرار می گیرید بعداز مدتی دچار سردرد می شوید که درجه آن بستگی به 
سردی هوا و حساسیت بدنتان است و همچنین اگر از بیماری سینوزیت رنج می برید، سردرد 

سینوس ها را تحریک و شدت درد دو برابر می شود. 
وی بیان کرد: اغلب زمانی که سینوس ها تحریک می شود، مجاری خشک است و برای رفع 
این مسئله باید بخور اکالیپتوس و با هوای مرطوب تنفس کنید و یا در خانه از دستگاه مرطوب 
کننده هوا استفاده کنید.  این پژوهشگر طب سنتی با بیان این که درد اطراف چشم یک 
سردرد خوشه ای است، افزود: راه خلاص شدن از داروها استامینوفن است اما بدن افراد مصرف 
کننده بعد از مدتی به این دارو دیگر واکنشی نشان نمی دد و اثر آن از بین می رود که در این 

زمان است که مصرف داروهای گیاهی و طب سوزنی خودش را بیشتر مؤثر نشان می دهد. 
وی ابراز داشت: طب سوزنی یک سیستم کامل درمانی است که بدون هیچ گونه عوارض 
جانبی برای درمان و رفع سردرد مفید است و در این روش با باز کردن رگ های افراد درد 
آن از بین می رود.  حاج محمدخانی ادامه داد: برای کنترل سردرد باید با رفع گیر رگ ها 
تمامی نواحی سر از پشت تا جلوی سر می بایست سوزن هایی را در ناحیه سر، گردن و بدن 
فرو می کند تا رگ های مرتبط با سردرد آزاد و دردی حس نکند.  وی عنوان کرد: نوشیدنی 
مقدار زیادی آب مایع مخاطی را رقیق تر و مجاری سینوس باز می شود و سردردهای شدید 
از افراد دور می شود.  حاج محمدخانی در پایان گفت: فعالیت های شدید ورزش، سردردها 
را تحریک می کند و افراد برای رهایی از این بیماری باید استراحت به خود دهد و از انجام 

حرکات تند و سریع بپرهیزد.

قلب کودکان در گرو رژیم غذایی مادران 
یک متخصص تغذیه اظهار داشت: تغذیه مادران باردار و شیرده از مهم ترین عوامل سلامت، 

قلبی کودکانشان خواهند بود.
دکتر مظفری گفت: رژیم غذایی زنان باردار تاثیر مستقیم با مشکلات قلبی نوزادان آنها 
ارتباط دارد و نامتعادل بودن وزن در این دوره تعبیرات ریشه ای به کودک وارد می کند چرا 
که وزن زیاد در دوران بارداری باعث وزن زیاد کودک و در نتیجه چاقی او می شود که چاقی 
هم ما در تمام بیماری ها است و همچنین مادرانی که دچار سوء تغذیه در این دوران می شوند 
مقادیر کم تری مواد سازنده جسم جنین به کودک می رسد که در نتیجه کودک با وزن و 
قد کم و قدرت بدنی بسیار ضعیف به دنیا خواهد آمد.  وی اظهار داشت: افرادی که قدرت 
بدنی ضعیف دارند و یا از چاقی مفرط رنج می برند بیش از اشخاص دیگر احتمال ابتلا به 
بیماری های قلبی، عروقی، عفونی و گوارش در آنان زیاد است .   دکتر مظفری افزود: از دیگر 
عوامل مهم در سلامت کودک در دوران شیر خوراکی، تغذیه مادر شیرده از مواد مغذی و 
تامین کننده ویتامین های مورد نیاز بدن کودک است چرا که در این دوران علاوه بر سلامت 
جسمی سلامت ذهنی کودکان نیز شکل می گیرد و کودکانی که از شیر مادر استفاده می کنند 
به مراتب با هوش تر و بنیه قوی تری نسبت به کودکانی که از شیر خشک استفاده می کنند 
دارند وهمچنین با توجه به تغذیه کودکان که شیر خشک مصرف می کند احتمال ابتلا به 
بیماری های قلبی و ... در آنان بیش خواهد بود.  وی خاطر نشان کرد: خوردن چهار لیوان 
شیر، سبزیجات و گوشت و... از مهم ترین عواملی است که مادران شیرده ملزوم به استفاده آنها 

هستند و کیفیت غذایی در این افراد بسیار بر سلامت کودک موثر است. 
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تحقیقات جدید دانشمندان دانمارکی نشان داده از آنجایی که دوقلوها ژنهای مشترکی دارند، 
زمانی که یکی از  آن ها به سرطان مبتلا می شود امکان ابتلای دیگری نیز بیشتر می شود.

اما تنها بیمار شدن یکی از دوقلوها به این معنی نیست که قل دیگر در معرض همان سرطان 
یا بطور کلی در معرض خطر ابتلا به سرطان باشد.در حقیقت میزان خطر سرطان در دوقلوهای 
همسانی که یکی از آن ها به سرطان مبتلا بوده، تنها ۱۴ درصد بیشتر بود.این پژوهش بر روی 
۲۰۰ هزار تن از دانمارک، فنلاند، سوئد و نروژ انجام شد که دوقلو بودند و از سال ۱۹۴۳ تا ۲۰۱۰ 
مورد پیگیری قرار گرفتند.محققان با نگاه کلی به گروه دریافتند که تقریبا یکی از هر سه نفر )۳۲ 
درصد( به سرطان مبتلا شده بود. از این رو خطر ابتلا به سرطان که جفت آن ها مبتلا شده، ۴۶ 
درصد بود. در دوقلوهای ناهمسان، این خطر ۳۷ درصد بود.سرطان مشابه در دوقلوهای همسان 
در ۳۸ درصد موارد و در جفت های ناهمسان ۲۶ درصد بود.سرطان هایی که بیشتر احتمال داشت 
بین دوقلوها مشترک باشد شامل سرطان ملانومای پوست )۵۸ درصد(، پروستات )۵۷ درصد(، 
غیر ملانوم پوست )۴۳ درصد(، تخمدان )۳۹ درصد(، کلیه )۳۸ درصد(، پستان )۳۱ درصد( و 
رحم )۲۷ درصد( بودند.دوقلوهای همسان از یک تخمک بوجود می آیند و از ماده ژنتیکی دقیقا 
یکسانی برخوردارند. در میان دوقلوهای ناهمسان که از دو تخمک بوجود آمده و از لحاظ ژنتیکی 
مانند دو خواهر یا برادر زیستی هستند، خطر سرطان در دوقلوهایی که یکی از آن ها مبتلا شده 
بود، پنج درصد بیشتر بود.به گفته محققان، این یافته ها ممکن است به بیماران و پزشکان در درک 

بیشتر از خطرات ارثی سرطان کمک کند. 

ساخت نانو مواد موثر در درمان های دندانپزشکی توسط محققان ایرانی

شناسایی نور مرئی از یک سیاهچاله با چشم غیرمسلح برای نخستین بار

کشف کلید ترس در موش ها

حل اسرار ستاره ای با باد گلوی یک سیاهچاله همسایه

دانشمندان چینی دو نوع از سلول های عصبی که می تواند باعث تحریک یا سرکوب ترس 
ذاتی ناشی از بو شود را شناسایی کردند که این کشف می تواند به درمان اختلالات مربوط به 

ترس کمک کند.
 دوان شومین از آکادمی علوم چین اظهار کرد: ترس ذاتی، که شامل چیزهایی مانند ترس از 
ارتفاع و حشرات می شود یک غریزه اصلی در حیوانات برای جلوگیری از خطر است که افزایش 
آن می تواند به اضطراب و حتی بیماری های روانی منجر شود. شناخت مکانیسم نورون حیوانات 
می تواند به درمان اختلالات مربوط به ترس کمک کند. با قرار دادن موش ها در معرض بوی 
مدفوع شکارچی ها و ضبط پاسخ های مربوط به ترس از قبیل بهت زدگی از روی ترس، لرزیدن 
و افزایش ضربان قلب ، تیم دوان به بررسی اینکه چگونه چنین ترس هایی مربوط به سلول های 

عصبی سوماتوستاتین مثبت و سلول های عصبی parvalbumin مثبت است پرداختند.
وانگ هائو از دانشگاه ژجیانگ، که او نیز در این پژوهش شرکت کرده بود اظهار کرد: هنگامی که 
سلول های عصبی parvalbumin مثبت آنها مهار شد، احساس شجاعت در موش ها باقی ماند 
و با وجود تهدید یک شکارچی، همچنان به عملکرد عادی خود ادامه دادند در حالی که فعال 

شدن سلول های عصبی سوماتوستاتین نیز همان اثر را ایجاد کرد.
این سلول های عصبی مانند سوئیچ های ترس هستند و حتی بدون وجود بو نیز می توانند در 

موش ها پاسخ های ترس مانند فرار، افزایش ضربان قلب و بی اختیاری تولید کنند. 

باد گلوی یک سیاهچاله ممکن است بتواند یکی از اسرار 
عمیق هسته کهکشانی را حل کند.

گستره مملو از غبار کهکشان های مارپیچی مانند راه شیری 
همیشه در حال تشکیل ستاره هستند و هر چه غبار بیشتر 
می گیرند.  شکل  آنجا  در  بیشتری  جدید  ستارگان  باشد، 
اما ستاره شناسان دریافتند که به ندرت ستاره ای در مرکز 
کهکشان که اغلب یک سیاهچاله در آن واقع است، شکل 
می گیرد. همچنین در کهکشان های بیضوی کوچکتر نیز 
مقادیر کمی ستاره شکل می گیرد. یک سیاهچاله نسبتا نزدیک 
به کهکشان راه شیری در فاصله حدود ۲۶ میلیون سال نوری 

از زمین، شواهدی از یک انفجار بزرگ پرتوی ایکس را نمایش 
داده که ممکن است غبار شکل دهنده ستاره را به کناری 
باشد. محققان به بررسی داده های رصدخانه مداری  رانده 
 NGC پرتوی ایکس چاندرا برای مطالعه کهکشان کوتوله
۵۱۹۵ پرداختند که در حال ادغام با یک کهکشان گردابی 
درخشان تر است. آن ها دو کمان پرتوی ایکس را در نزدیکی 
مرکز کهکشان کوتوله مشاهده کردند که بنظر می رسد بقایای 
دو انفجار بزرگ از سیاهچاله باشند. علاوه بر آن، نمایی از یک 
تلسکوپ نوری به نمایش منطقه ای از گاز سرد هیدروژن در 
کنار این کمان های پرتوی ایکس پرداخته که نشان می دهد 

این انفجارها باعث عقب راندن غبار شده اند.
 به گفته محققان، غبار و گاز ناشی از برخورد کهکشان با 
کهکشان گردابی ممکن است از اطراف سیاهچاله رانده شده 
باشد اما این امر خیلی محتمل نیست. به احتمال بیشتر، 
سیاهچاله در واقع به مقادیر اضافی زیادی از گرد و غبار که 
به مسیر آن رانده شده، واکنش نشان داده که منجر به یک 
"بادگلو" شده است. کمان داخلی پرتوی ایکس یک تا سه 
میلیون سال زمان برده تا به موقعیت کنونی اش گسترش پیدا 
کند و شکل گیری کمان بیرونی نیز سه تا شش میلیون سال 

زمان برده است.

ساخت دستگاهی برای افزایش چند برابری 
سرعت دانلود

مهندسان دانشگاه مینه سوتا دستگاهی اختراع کرده اند که می تواند سرعت دانلود را چندین 
برابر افزایش دهد و در عین حال کاهش مصرف انرژی را به دنبال داشته باشد.

 گروهی از دانشمندان و مهندسان دانشگاه مینه سوتا ابزار نوری جالبی در مقیاس نانو اختراع 
کرده اند که می تواند سرعت دانلود آنلاین اطلاعات را تا حد زیادی افزایش داده و هزینه اینترنت 

را کاهش دهد.
این دستگاه جدید از نیروی تولید شده توسط نور استفاه می کند و محققان بر این باورند 
که این اختراع می تواند منجر به پیشرفت هایی در محاسبات کامپیوتری و پردازش اطلاعات با 

استفاده از نور به جای جریان الکتریکی شود.
این روش کارایی بالاتر و مصرف انرژی کمتری نیز به دنبال دارد و شبیه دستگاه های 

تقویت کننده الکتروشیمیایی است، اما کاملا با نور کار می کند.
این مطالعه جدید بر اساس کشفیات پیشین این محققان است که نشان داده بودند کانال های 
نوری در اندازه نانو می توانند برای تولید نیروی نوری کافی مورد استفاده قرار بگیرند و جریان هایی 

تولید کنند که به طور مکانیکی موج برهای نوری را به کار می اندازد.
محققان دریافتند این نیروی حاصل از نور بسیار قوی است، به طوری که بخش های مکانیکی 

این وسیله می توانند به طور کامل با نیروی حاصل از نور کار کنند.
این اولین بار است که از تاثیر کانال های نوری جدید برای ایجاد پیام های نوری بدون تبدیل 

آنها به انرژی الکتریکی استفاده می شود. 

احتمال ابتلا به سرطان مشابه در میان دوقلوها

محققان ایرانی موفق به تهیه موادی شدند که برای درمان 
ریشه دندان مورد استفاده قرار می گیرد که با استفاده از این 

مواد، از شکست دندانی جلوگیری می شود.
شایع ترین  درمان در حوزه دندانپزشکی، درمان ریشه 
دندان است و این در حالی است که بیشترین شکست های 

این درمان ناشی از مواد پرکننده آن است.
ماده پرکننده ریشه دندان، ماده ای به نام » گوتاپرکا« است 
که برای مهر و موم کامل ریشه، نیازمند یک سیلر است. سیلرها 
چند سال پس از درمان از بین می روند و محققان ایرانی در 
قالب یک طرح موفق به بهبود خواص سیلری با فناوری نانو 

شدند.
در این طرح با عنوان »درمان ریشه دندان با استفاده از 
نانوسیلر HTND «، ماده پرکننده کانال  ریشه دندان با 

استفاده از فناوری نانو سنتز و مورد استفاده قرار گرفته است.
ماده پرکننده کانال ریشه دندان، توانایی اتصال به دیواره 
های کانال را ندارد و به همین منظور برای پرکردن فضای 
باقیمانده میان »گوتاپرکا« و دیواره های کانال، از سیلرهای 

مختلفی استفاده می شود.
سیلرها عمدتا شامل یک پودرو یک مایع هستند که مخلوط 

آنها به صورت خمیری به همراه »گوتاپرکا« در ریشه دندان قرار 
می گیرد. یک سیلر خوب بایستی مهر و موم غیر قابل نفوذی را 

در برابر مایع بافتی و میکروارگانسیم ها ایجاد کند.
به همین دلیل محققان درصدد آمدند تا با استفاده از یک 
نوع سیلر که در » گوتاپرکا« وجود دارد، مانع شکست های 

دندانی بعد از پرکردن دندان شوند.
از این طرح می توان برای جلوگیری از شکست دندانی و از 
دست دادن دندان طبیعی بهره برد، همچنین با بهره گیری 
از این طرح، از هدر رفت مواد برای مهر و موم دندان هم 
جلوگیری می شود. در حال حاضر سیلرAH۲۶   با کاربردی 

مشابه برای درمان ریشه دندان مورد استفاده قرار می گیرد.
آزمون های مقایسه نانو سیلر HTND با سیلرAH۲۶   بر 
روی بیش از ۵۰۰ نمونه دندان حیوانی و انسانی در چندین 
طرح تحقیقاتی در دانشگاه علوم پزشکی مشهد اجرا شده 

است. 
 نانو سیلرHTND   از یک نانوپودر و یک مایع تشکیل شده 
که به همراه »گوتاپرکا« برای مهر و موم کامل ریشه دندان 
مورد استفاده قرار می گیرد. این طرح توسط مریم شایانی راد، 

کارشناسی ارشد فیزیک )نانومواد( انجام گرفته است.

ستاره شناسان ژاپنی برای نخستین بار سوسوی کمرنگی از نور مرئی را در یک سیاهچاله 
نزدیک مشاهده کرده اند و مدعی هستند که هر کسی با یک تلسکوپ معمولی ۲۰ 

سانتیمتری می تواند این نور را مشاهده کند.
محققان این امواج نوری را از سیاهچاله Cygni V۴۰۴ واقع در صورت فلکی ماکیان 

مشاهده کردند که در ژوئن ۲۰۱۵ از خواب ۲۶ ساله بیدار شده بود.
محققان در مجله نیچر گزارش کردند که امواج نوری طی دو هفته از سمت این 
سیاهچاله قابل مشاهده بودند و جرقه های نور آن از چند دقیقه تا چند ساعت به طول 

می انجامیدند.
این سیاهچاله که یکی از نزدیکترین ها به زمین است، دارای یک ستاره شریک است که 
تا حدودی از خورشید کوچکتر است. این دو جسم در فاصله ۸۰۰۰ سال نوری از زمین 

هر شش و نیم روز یکبار دور هم می چرخند.

سیاهچاله های دارای ستاره نزدیک می توانند هر چند دهه یکبار مجددا از خواب بیدار 
شده و نور تولید کنند. در Cygni V۴۰۴، کشش گرانشی بر روی ستاره شریک به قدری 
قدرتمند بود که ماده را از سطح آن به سمت خود کشید. این ماده در نهایت به داخل 
سیاهچاله کشیده شده و انفجاری از تابش را منتشر کرد. تاکنون جرقه های مشابه تنها به 

شکل نورهای شدید پرتو ایکس و گاما مشاهده شده بود.
در روز ۱۵ ژوئن ۲۰۱۵ )۲۵ خرداد( یک آشکارساز پرتو گاما بر روی تلسکوپ سوئیفت 
ناسا نخستین علائم از یک انفجار را از این سیاهچاله مشاهده کرد. در پی این رویداد 
دانشمندان ژاپنی یک تلاش جهانی را برای چرخاندن تلسکوپ های نوری به سمت این 
سیاهچاله آغاز کردند. سوسوی نور زمانی تولید می شود که پرتوهای ایکس منتشر شده در 

حین افتادن ماده در سیاهچاله، ماده باقیمانده را گرم می کنند.
یافته های این تحقیق در نشست سالانه انجمن نجوم آمریکا در فلوریدا ارائه شد. 

گندزدایی کبد در سه سوت 
سموم محلول در چربی به سختی از بدن دفع می شوند و از علائم شایع وجود این 

سموم چربی دور شکم می باشد. این نوشیدنی کبد را پاک سازی می کند.
متأسفانه ما در یک محیطی زندگی می کنیم که درآن مواد غذایی مملو از مواد 
شیمیایی مضر برای بدن می باشند.این سموم وارد سیستم گوارشی بدن می شود و در 

کبد انباشته می گردد و به صورت طبیعی نمی تواند از بدن خارج شود. 
سموم را به دو دسته تقسیم بندی می کنیم سمومی که درآب حل می شوند و 
سمومی که در چربی. سموم محلول در آب از طریق ادرار، تعرق و جریان داشتن در خون 
کلیه ها از بدن خارج می شوند از سوی دیگر سمومی که در چربی حل می شوند و برای 
بدن هم بسیار مضر می باشند به سادگی از بدن خارج نمی شوند از جمله این سمومی که 
در چربی حل می شوند می توان به آفت کش ها، مواد نگهدارنده، مواد افزودنی، فلزات 

سنگین، پلاستیک و آلاینده های هوا و... اشاره نمود. 
این سموم هنگام ورود به سیستم گوارشی به دلیل هضم نشدن از معده به روده 
کوچک و در پرزهای به سمت کبد هدایت می شوند از اختلالات آسیب رسان این سموم 
آسیب به سیستم لنفاوی بدن به نام روده لنفاوی بافت )GALT( می باشد از علائم 

انباشت GALT در سیستم لنفاوی می توان اشاره نمود به : 
 نفخ

انباشت چربی در اطراف شکم
ناراحتی های پوست و یا خارش

متورم شدن دست و پا 
سردردهای گاه به گاه  

یکی از راه های از بین بردن این بافت چربی که حاوی سموم است کاهش وزن 
می باشد. 

چرا که این چربی ها باید شکسته شوند تا سموم داخل آن حل شود و از بدن خارج 
گردد. برای پاکسازی کبد در چند روز نوشیدنی توصیه می کنیم که آن را باید هر روز 
صبح ناشتا مصرف کرد تا کبد خود را از سموم محلول در چربی پاک کرد دستور درست 

کردن نوشیدنی به صورت زیر است: 
 گریفورت بزرگ یک عدد و سه عدد لیموترش 

چهار قاشق غذاخوری نمک سولفات منیزیم 
نصف فنجان روغن زیتون 

آب سیب یا مکمل لیک اسید )اضافه نمودن آن، اختیاری است( 
 این نوشیدنی را شب درست کنید و حدود سه لیوان از آن را تهیه کنید صبح ناشتا 
یک لیوان را بنوشید. دو ساعت بعد یک لیوان دیگر را بنوشیم. این بسیار مهم است 
که در طی پاکسازی کبد استراحت نکنید مثلا نخوابید و دراز نکشید بدن باید در حال 

فعالیت باشد و در پایان لیوان آخر را دو ساعت بعد بنوشید.

پاک کردن آرایش صورت 
هر شب ضروری است؟ 

یک متخصص پوست و مو بیان کرد: پوست منافذی دارد که هرگونه مایعات و چربی ها 
را به خود جذب می کند چه کنیم تا پوست بدون چروک باشد؟

مسعود داوودی   با اشاره به اینکه چه کنیم تا پوستی بدون چروک داشته باشیم 
می گوید: همه پوست ها نیاز به آب فراوان دارند هرچه که پوست خشک باشد باید کرم 

مرطوب کننده مصرف شود تا چروک نشود.
 وی ادامه داد: قبل از این که هر فردی به خواب برود باید مواد آرایشی را از صورت 
خود پاک کند تا منافذ پوست نفس بکشند و با ضربات خیلی آرام پوست را ماساژ دهید.

 داوودی تصریح کرد: اگر به زیبایی پوستتان اهمیت می دهید هفته ای دوبار روبالشی 
خود را عوض کنید زیرا اگر صورت هوای آلوده بیرون را جذب کرده باشد باکتری هایی 
که بر پوست وجود دارد بر روی بالش می چسبند و بهتر است روبالشی با دست شسته 
شود  زیرا اگر روبالشی را در لباسشویی بیندازید تمام این باکتری ها به لگن لباسشویی 
می چسبد و لباس های دیگر را آلودگی می کند، از بالش های نرم و لطیف استفاده کنید 
که روکشی با پارچه ابریشم یا ساتن دارند و روبالشی پنبه ای به دلیل نرم بودنش باعث 

می شود که پوست صورت مچاله شود و چین و چروک زودرس به خود بگیرد.
 داوودی خاطرنشان کرد: و در انتها می توان به این اشاره کرد که مایعات فراوان در روز 
بخورید و از ماسک های مختلف باری شاداب شدن پوست استفاده کنید و روزی دو بار 

صورت را شستشو دهید تا آب کافی را از منافذ جذب کنید.

 سرطان یکی از معضلات بزرگ علم طب است که اگرچه 
علم قرن حاضر همچنان ناتوان از پیشگیری قطعی و درمان 
قطعی بعضی از انواع آن است، اما تلاش ها ادامه دارد و 
پزشکان توانسته اند طول عمر و کیفیت زندگی بیشتر 

مبتلایان به این بیماری را افزایش دهند. 
نکته مهمی که بیش از هر چیزی توجه ها را به خود جلب 
کرده، شناخت عوامل سرطان زا و دور کردن آنها از زندگی 
بشر است. یکی از این عوامل مهم عادت ها و شیوه زندگی 
نادرست انسان هاست. محققان به این نتیجه مهم رسیده 
اند که تقریبا ۳۰ درصد تمامی موارد سرطان ریشه در عادت 
های غذایی افراد دارد و با تغذیه درست، فعالیت فیزیکی 
کافی و داشتن وزن مناسب، می توان از یک سوم سرطان 
های شایع در کشورهای با درآمد بالا و یک چهارم سرطان 

های شایع در کشورهای با درآمد پایین پیشگیری کرد.
موسسه تحقیقات سرطان آمریکا به ۱۰ نکته مهم برای 
جلوگیری از سرطان که مرتبط با عادت های غذایی و 
اصلاح شیوه زندگی است، اشاره کرده است که در این 

مطلب به آن می پردازیم.
1- وزن خود را متعادل نگه دارید

اضافه وزن یکی از مهم ترین عوامل خطر برای سرطان 
است. چاقی باعث افزایش احتمال ابتلا به سرطان روده، 
پستان )بعد از یائسگی(، دیواره داخلی رحم یا آندومتر، 
احتمالا کیسه  و  کلیه  پانکراس،  )آدنوکارسینوم(،  مری 
صفرا می شود. فرمولی وجود دارد به نام شاخص وزن بدن 
)BMI( که افراد می توانند از روی آن متوجه شوند وزن 

متناسبی نسبت به قدشان دارند یا نه؟
در این فرمول اگر شاخص وزن بدن بین ۱۸ تا ۲۵ )برای 
این  تلقی می شود ولی در  باشد، عادی  سفیدپوستان(، 
شاخص به سن، نژاد و جنسیت افراد نیز باید توجه کرد. این 
عدد ممکن است با توجه به موارد ذکر شده کمی تغییر کند. 
وزن سالم فقط در گروه انتخاب رژیم های غذایی مناسب 
با انرژی کم و پرهیز از نوشیدنی های حاوی شکر و مواد 
پرچرب و… و داشتن فعالیت فیزیکی و ورزش در زندگی 
است. توصیه این است که حتی الامکان لاغر بمانید ولی 

کمبود وزن نداشته باشید.
2- از هر فرصتی برای افزایش فعالیت فیزیکی 

خود استفاده کنید

ثابت شده که فعالیت فیزیکی به طور چشمگیری خطر 
ابتلا به سرطان روده را کاهش می دهد. حتی احتمال 
می رود فعالیت فیزیکی از سرطان پستان و سرطان رحم 
بعد از یائسگی هم جلوگیری کند. موسسه پژوهش سرطان 
در آمریکا بر فعالیت متعادل یعنی حداقل ۳۰ دقیقه پیاده 
روی، دوچرخه سواری یا باغبانی روزانه تاکید می کند و آن 
را جزو ملزومات زندگی می داند. البته برای افرادی که در 
حال حاضر اضافه وزن دارند این زمان باید به ۶۰ دقیقه 
افزایش پیدا کند. همه افراد باید فعالیت های کم تحرک 
زندگی مثل تماشای تلویزیون و نشستن پشت رایانه آن هم 

ساعت های متوالی را محدود کنند.
3- از غذاهای گیاهی بیشتر استفاده کنید

مواد غذایی با منشاء گیاهی از بدن در مقابل سرطان 
و…(  تره  آلیومی )سیر،  سبزیجات  می کنند.  محافظت 
به احتمال زیاد از سرطان معده و روده بزرگ جلوگیری 
می کنند. مصرف میوه خطر ابتلا به سرطان دهان، نای، 
حلق، مری، ریه و معده را کاهش می دهد. ترکیبات بیواکتیو 
مانند کاروتینوئیدها )سبزیجات رنگی(، اسید فولیک ها 
)سبزیجاتی با برگ سبز و خانواده کلم(، گلوکزسینولات ها 
)کلم ها( و سولفیدهای خانواده آلیوم )سیر و پیاز( را در 

برنامه غذایی خود بگنجانید.
موسسه جهانی پژوهش های سرطان در آمریکا توصیه 
می کند حداقل ۵ وعده )حدود ۴۰۰ گرم( از انواع سبزیجات 

و میوه و مواد غیرنشاسته ای در روز مصرف شود.
4- مصرف گوشت قرمز و گوشت مزه دار شده را 

محدود کنید
خوردن  از  و  کنید  محدود  را  قرمز  گوشت  مصرف 
قرمز  بپرهیزید. مصرف گوشت  گوشت های سرخ کرده 
)گوشت گاو، بره، خوک و اسب( و گوشت فرآوری شده 
)گوشت کنسرو شده با نمک یا محصولات گوشتی حاوی 
مواد نگهدارنده مانند کالباس، سالامی، سوسیس و…( به 
طور قابل توجهی خطر سرطان کولورکتال )روده بزرگ( 
را افزایش می دهد. موسسه جهانی پژوهش های جهانی 
سرطان و موسسه پژوهش سرطان آمریکا پیشنهاد می کند 
مصرف گوشت قرمز را به ۵۰۰ گرم در هفته کاهش دهید. 
اگر وعده های گوشتی متوسط باشد، حدود ۵ وعده در هفته 

خواهد شد.

5- از مصرف غذاها و نوشیدنی هایی که باعث 
افزایش وزن می شوند، خودداری کنید

مصرف غذاهای پرانرژی را کمتر کنید. غذاهای پرچرب و 
کم فیبر یا نوشیدنی های حاوی شکر زیاد پرانرژی هستند.

۶- دور سیگار و مشروبات الکلی خط بکشید
سیگار و مشروبات الکلی، عامل انواع متنوعی از سرطان 
مانند سرطان دهان، مری، نای، حلق، حنجره، پستان )قبل 
و بعد از یائسگی( و ریه هستند و برای پیشگیری از سرطان 

بهتر است دور آنها خط بکشید.
7- کمتر غذای پرنمک بخورید

مصرف غذاهای پرنمک یا غذاهای فراوری شده با نمک را 
کاهش دهید. برخی از روش های نگهداری و تهیه غذا روی 
سرطان زایی آنها تاثیر می گذارند. غذاهایی که به وسیله 
نمک نگهداری می شوند، می توانند یکی از عوالم سرطان 
معده باشند. موسسه جهانی پژوهش های جهانی سرطان و 
موسسه پژوهش سرطان آمریکا توصیه می کنند از مصرف 
غذاهای نگهداری شده توسط نمک یا غذاهای پرنمک 
پرهیز کنید. میزان مجاز مصرف نمک در روز کمتر از ۶ 

گرم نمک )۲/۴ گرم سدیم( است. 
۸- خودسرانه مکمل نخورید

از مکمل های غذایی برای پیشگیری از سرطان استفاده 
نکنید. به طور کلی، مکمل های غذایی نه تنها نقش بسزایی 
در جلوگیری از سرطان ندارند. بلکه بیشتر مکمل ها باعث 
سرطان نمی شوند ولی بعضی از آنها خطر ابتلا به سرطان را 
نیز افزایش می دهند. در حال حاضر استفاده از مکمل های 

غذایی برای جلوگیری از سرطان پیشنهاد نمی شود.
9- تازه مادران از شیردهی غافل نشوند

شیردهی به مدت حداقل ۶ ماه بعد از تولد نوزاد به همه 
مادران توصیه می شود چون شیردهی خطر سرطان پستان 
را در زنان کاهش می دهد حتی کودکانی که شیر مادر خوار 

هستند در آینده کمتر به سرطان مبتلا خواهند شد.
10- درمان شدگان شیوه زندگی خود را اصلاح 

کنند
نجات یافتگان از سرطان بعد از اتمام درمان حتما باید 
تحت نظر پزشک بمانند و کاملا شیوه نادرست زندگی شان 
را تغییر دهند و این ۹ نکته در مورد پیشگیری از سرطان را 

که در این مبحث ذکر شد، رعایت کنند.

10فرمان ضد سرطان را بدانید
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اجتماعی 6

بچه ها چطور مودب می شوند؟
 همه مادر و پدرها در یک آرزو مشترک هستند و آن هم مودب بودن بچه هاست.اما 
برای با ادب شدن بچه ها چه مقدماتی لازم است و به چه نکته هایی باید دقت داشت؟ 

شرایط محیطی و رفتاری که منجر به مودب شدن بچه ها می شود چیست؟
بعضی از خانواده ها گاهی آنقدر به مودب بودن بچه های خود حساس می شوند که به 
وادی افراط و تفریط کشیده می شوند و نمی دانند که فرزند آنها در چه شرایط سنی قرار 
دارد و چه اقتضائاتی دارد؟ شاید بچه ۸ ساله هنوز آداب مراسم ختم را نداند و... اما به 
مرور زمان و با شیوه های تربیتی و رفتار شماست که باید درک کند، چه رفتاری مناسب 
کجاست. این ادب مقدمه عاقل بودن بچه ها و تقوا پیدا کردن آنها در دوران بعد از کودکی 

است. مودب بودن از همین فهم رعایت قانون شروع می شود.
چرا کودکم فحش می دهد؟ یکی از علت ها فحاشی در کودکان که محیط اطراف 
کودک، از پدر و مادر و خانواده گرفته تا اقوام و دوستان و تلویزیون و مهدکودک و... آنطور 
که باید برای تربیت کودک مناسب نیست و روی رفتار کلامی او اثر می گذارد. علت دیگر 
فحاشی کودکان می تواند این باشد که آنها نمی توانند خشم خود را کنترل کنند و فحش 
دادن در حقیقت، یک نوع ابراز خشم و پرخاشگری کلامی برای آنهاست، مانند مواردی 
که کودکان در حالت خشم کتک کاری می کنند یا چیزی را پرتاب می کنند و کارهایی از 
این دست. در واقع این حالت برخوردی ناشی از ناتوانی در کنترل خشم در کودک است. 
الگویی به نام پدر و مادر: هرچند الگوی اصلی رفتار کودک، پدر و مادر هستند اما 
این روزها بسیاری از برنامه های کودک، به جهت اینکه مختص دوره سنی خاصی تهیه 
نمی شوند و طیف گسترده ای از کودکان یکی دو ساله تا نوجوانان این برنامه ها را می بینند، 
ادبیات نامناسبی را به بچه ها منتقل می کنند. بازی های رایانه ای و کارتون ها هم گهگاه 
کلمات نامناسبی را به بچه ها آموزش می دهند. از سوی دیگر کودک شما ممکن است در 
مهدکودک یا حتی در جمع های فامیلی از دخترخاله و پسر دایی اش کلمات نامناسب را 
بیاموزد. دیدن فیلم ها و سریال های بزرگترها که مختص سنین کودکی نیست هم، قطعا 

باعث بدآموزی ها و انتقال ادبیات نامناسبی به بچه ها می شود. 
فحاشی کودک برای نخستین بار : یکی از مهم ترین جنبه های نیازهای روانی 
کودک، نیاز به جلب توجه اطرافیان و به خصوص پدر و مادر است. این نیاز به جلب توجه 
در مواردی مانند به دنیا آمدن فرزندی دیگر، اختلافات خانوادگی و... بیشتر هم می شود. 
پس دقت کنید که اگر کودک متوجه شود که از طریق فحاشی نمی تواند توجه شما را 
جلب کند. سعی کنید در مراحل ابتدایی، فحاشی فرزندتان را نادیده بگیرید اما اگر راهکار 
بی توجهی جواب نداد و در دفعات بعدی هم شاهد تکرار کلمه ناسزا از سوی فرزندتان 

بودید، چاره ای ندارید جز اینکه خیلی جدی با فرزندتان صحبت کنید.
اگر فحاشی در جمع بود: اگر بی توجهی و تذکر به کودک جواب نداد و به هر صورت 
در جمعی خانوادگی یا دوستانه، کودک از کلمه نامناسبی استفاده کرد، پیش از هر چیز 
سعی کنید کنترل خود را حفظ کنید. به یاد داشته باشید که همه کسانی که در آن 
مهمانی هستند هم به هر حال به گونه ای با چنین مسئله ای مواجه شده یا خواهند 
شد. دستپاچه نشوید و به هیچ وجه سعی نکنید موضوع را لاپوشانی کرده یا عوض کنید. 
لبخند بزنید و پیش از اینکه دیگران چیزی بگویند بگویید: »امان از بچه های این دوره 
و زمانه، از هر جایی یک چیزی یاد می گیرند و بدون اینکه بفهمند استفاده می کنند«. 
پس از این مرحله دقت کنید که به هیچ وجه در حضور جمع با کودکتان تندی نکرده 

و او را تحقیر نکنید. 
وقتی کودک به فحاشی ادامه می دهد: ممکن است شما همه توصیه های ما تا 
اینجا را هم به کار ببندید اما باز هم کودک شما به فحاشی ادامه دهد. در این صورت باید 
از راهکارهای تشویقی و تنبیهی مناسب برای اصلاح رفتار نامناسب او استفاده کنید. با 
کودک صحبت کنید و به او بگویید که درصورت فحاشی و استفاده از کلمات نامناسب، 

او را تنبیه می کنید. 
این تنبیه باید با توجه به سن کودک و میزان اصرار او بر رفتار نامناسبش تعیین شود. 
می توانید پس از هر بار فحاشی از او بخواهید دقایقی به اتاقش برود و در آنجا تنها بماند تا 
مثلا زمان ۵یا ۱۰دقیقه ای سپری شود. یا می توانید درصورتی که به رفتارش ادامه داد برای 
او محدودیت هایی درنظر بگیرید؛ مثلا از دیدن برنامه مورد علاقه اش محرومش کنید یا 

برنامه تفریح و پارکی را که داشته لغو کنید. 
قلقک های مؤدبانه: می توانید علاوه بر روشهایی که گفته شد، احترام لفظی و عملی به 

بچه ها از شیوه های دیگری هم استفاده کنید:
* با روش نقاشی کردن شروع کنید و بعد از اینکه فرزندتان نقاشی کشید یا هر نوع اثر 
هنری را خلق کرد به او بگویید که دوست دارد شما آن نقاشی را کجا بگذارید؟ چطور از 
آن مراقبت کنید؟ و... مهم است که به حاصل تلاش او احترام بگذارید و به خودش هم 
یاد دهید که مراقب زحمات خودش باشد. *در مورد بهترین و بدترین کارهای اعضای 
بدن که می تواند انجام بدهد، از او سؤال کنید. * با هم چند قانون ساده برای آنکه رابطه 
تان خوب بماند تنظیم کنید و در اتاقی نصب کنید تا اگر کسی خلاف آن عمل کرد 
معلوم شود و تذکر بگیرد. *در اوقات فراغت تان مهمانی بگیرید یا مهمانی بروید، به خانه 
سالمندان سربزنید و... تا بچه ها ادب عملی شما را یاد بگیرند. * یکی از دلایل رفتار هر 
روزه خودتان مثل نماز، سلام کردن به دیگران و... را رعایت ادب بدانید و دلیل این کار را 

برای او توضیح بدهید. 

غلبه بر ترس
در دنیای امروز همه در مورد پول، خوشبختی و موفقیت حرف می زنند. از یک فرد 
معمولی در خیابان گرفته تا مدیرعامل یکی از شرکت ها موفقیت در زندگی همه ی افراد 
اهمیت بسیاری دارد. صحبت در مورد خوش بختی در همه جا رواج دارد؛ امروزه هر جا 

می رویم از این حرف ها می شنویم.
موفقیت را نمی توان به راحتی تعریف کرد، زیرا مفهومی کاملا شخصی است. از شخصی 
به شخص دیگر متفاوت است زیرا بستگی به اولویت ها و بسیاری عوامل دیگر دارد. با وجود 
این کسی نمی تواند این حقیقت را انکار کند که جاده ی موفقیت دو سویه است. یک 
سوی اش عوامل محدودکننده ی موفقیت و سوی دیگرش عوامل توانمندکننده ی موفقیت 
هستند. عوامل محدودکننده ی موفقیت جلوی پیشرفت در زندگی تان را می گیرند. این 
عوامل عمدتا ترس و شکست هستند. عوامل توانمندکننده ی موفقیت شما را به سمت 

نیل به اهداف تعیین شده تان سوق می دهند. این عوامل نیز عمدتا باور و تمرکز هستند.
در آینده ی نزدیک چگونگی غلبه بر عوامل محدودکننده ی موفقیت)ترس و شکست( و 
کاربرد عوامل توانمندکننده ی موفقیت)باور و تمرکز( در مسیر منافع تان را برای تان تشریح 
خواهم کرد؛ با استفاده از این ها به هر هدف تعیین شده تان در زندگی می رسید. در مورد 

سه گام برای غلبه بر ترس توضیح می دهیم.
ترس یکی از دلایل متعدد ناتوانی آدم ها در رسیدن به اهداف زندگی شان است. وضعیتی 
ذهنی است که فرد در آن همیشه به چیزهای بدی که قرار است اتفاق بیفتد فکر می کند. 
ترس باعث می شود همیشه در رنج، افسوس، پریشانی، تردید، سرزنش و شرم از خود 

زندگی کنید. این ها معمولا نتیجه ی الگوهای فکری تان هستند.
سه گام برای غلبه بر ترس وجود دارد که آنها را از تجربیات زندگی شخصی ام الهام 

گرفته ام. این سه گام به ترتیب شناسایی، کاوش و از بین بردن ترس هستند.
1. شناسایی ترس: باید دقیقا شناسایی کنید از چه چیزی می ترسید و چگونه آن 
چیز بر زندگی تان تاثیر می گذارد. گاهی اوقات می فهمید آن چه تاکنون آن را ترس 
می پنداشتید، فقط عذر و بهانه ای برای عدم تمایل به انجام یک کار است. پرسش های زیر 

را از خود بپرسید و تلاش کنید برای شان پاسخی بیابید:
• از چه چیزی می ترسم؟

• چگونه آن چیز بر زندگی و دنیای اطرافم تاثیر می گذارد؟
• چه قدر باید پیشرفت می کردم که به این ترس دچار نشوم؟

• چگونه این ترس بر توانایی های تصمیم گیری ام تاثیر گذاشته است؟
این پرسش ها کمک تان می کنند تا ترس  و میزان تاثیر آن بر زندگی تان را بفهمید و 

درک کنید.
2. کاوش ترس: پس از شناسایی ترس تان، باید در علت های ریشه ای آن کاوش 
کنید. چه چیزی سبب می شود به این اندازه بترسید؟ آیا علت  آن به اتفاقی در گذشته 
بر می شود؟ آیا می تواند مربوط به یک افسانه، باور یا داستانی باشد که پیش تر آن را 
شنیده اید؟ آیا از بروز اتفاقات ناشناخته در آینده می ترسید؟ سرچشمه ی ترس تان 
چیست؟ کاویدن جزییات بیش تری از این ترس ، کمک تان می کند تا سرچشمه و علت 
آن را بهتر درک کنید. این گام به اندازه ی یافتن راهی برای کنار آمدن و غلبه بر این 
ترس اهمیت دارد. هم چنین این کار کمک تان می کند الگوهای فکری تان را تشخیص 
دهید؛ الگوهایی که خودتان آنها را پذیرفته اید، ولی در حقیقت گرفتارتان کرده اند. کاویدن 
ترس تان هم چنین باعث می شود به تجربه ی خاصی در گذشته برگردید که همیشه باعث 

هراس تان بوده است.
3. از بین بردن ترس:

 در این مرحله دیگر کاملا می دانید ترس  های تان چه هستند و از کجا سرچشمه 
می گیرند. گام بعدی، یافتن راهی برای از بین بردن هر کدام از ترس های تان است. طول 
مدت و دشواری این گام بستگی به یافته های تان در مرحله های شناسایی و کاوش دارد. 
ترس های خاصی هستند که از فقدان آگاهی ایجاد می شوند. برای جنگیدن با این گونه 

ترس ها باید تحقیق کنید و مجهز به سلاح آگاهی شوید.
اگر ترس تان از تجربه های گذشته سرچشمه می گیرد، گذشته را رها کنید. اجازه ندهید 

گرفتار زندان تجربه های گذشته تان شوید.
باید این حقیقت را درک کنید که تنها مسئول تغییر زندگی تان خودتان هستید. کسی 
این زندگی را برای تان تغییر نخواهد داد. بنابراین، در فرآیند غلبه بر ترس های تان باید کاملا 

فعال باشید، در غیر این صورت باید در همان زندان به زندگی تان ادامه دهید.
برخی آدم ها به عنوان راهی برای تسلط بر این گونه ترس ها نیاز دارند خودشان را برای 
کاری که در گذشته انجام داده اند، ببخشند. برخی دیگر باید با خانواده های شان آشتی کنند 
و روابط تلخ گذشته را بهبود ببخشند. عده ی دیگری هم هستند که باید از بهانه تراشی 
دست برداند و به دنبال آرزوهای شان بروند. ولی یک دسته دیگر هم هستند که باید برای 

ایستادن و شروع یک کار جدید ترغیب و تشویق شوند.
رو در روی ترس های تان بایستید و با آنها مبارزه کنید؛ و در آخر می فهمید در زندگیِ 

بدون محدودیت چه کارهایی می توانید انجام دهید.

 کمتر پیش می آید که با دیدن یک فرد پرسشی 
درباره نام او نشود. شنیدن بعضی نام ها دیگران را 

می خنداند، متعجب می کند یا به تامل وامی دارد.
نام ها می توانند صاحبانشان را سربلند کنند یا 
برعکس موجب خجالت و سرافکندگی شان شوند، اما 
نباید فراموش کرد وجه مشترک همه نام های نیک 
و بد، والدین و بزرگ ترهایی هستند که آنها را روی 

فرزندان تازه متولد شده شان می گذارند.
نامگذاری  سال های گذشته تغییرات زیادی در 
فرزندان ایرانیان رخ داده است؛ این روزها بسیاری از 
والدین ترجیح شان این است که اسم بچه شان را یک 
نام خاص بگذارند؛ برای همین سازمان ثبت احوال پر 

شده از نام هایی که شبیه هیچ نام دیگری نیست.
هر پدر و مادری دوست دارد فرزندش نامی نیک 
داشته باشد و شاید به همین دلیل است که بسیاری از 
والدین در انتخاب نام نیکو حساسیت زیادی به خرج 
می دهند و روزها و ماه ها برای انتخاب نام مناسب وقت 
صرف می کنند.برخی والدین بر کم تکرار بودن نام هم 
تاکید دارند و ترجیح می دهند نامی انتخاب کنند که 
فراوانی کمتری داشته باشد؛ همین امر باعث شده که 
شاهد اسامی عجیب و غریبی باشیم که گاهی به گوش 
می رسد.در پایگاه اطلاعات جمعیتی کشور ۴۲۰ هزار 
عنوان نام وجود دارد که ۲۲۰ هزار عنوان دخترانه و 
۲۰۰ هزار عنوان پسرانه است. تنوع نام های دخترانه 
که برگرفته از ۲۰ الگوی توصیفی، دینی مذهبی، 
ملی باستانی، قومی، منطقه ای، ترکیبی، نام گل ها، 
طبیعت و غیره است؛ بیشتر از نام های پسرانه است، 
این در حالی است که تعداد ۱۴ الگو برای نامگذاری 

پسر ها وجود دارد.
اول از همه والدین باید توجه کنند اسمی انتخاب 
کنند که از روی آن بشود جنسیت کودک را شناخت، 
نه این که اسمش را بگویند و بعد افراد بپرسند دختر 
است یا پسر! مسلما این نام در شکل گیری هویت 

جنسی کودک موثر است.
نامی که برای کودک برمی گزینند می تواند شخصیت 
فردی و اجتماعی وی را تحت تاثیر قرار دهد چراکه 
نخستین آهنگ آشنا برای کودک نام اوست و اثر 

بسزایی در شکل گیری اندیشه و آینده کودک دارد.
اسم بچه را چه کسی انتخاب کند

شیوه و راه و رسم نامگذاری از گذشته تا کنون بارها 
تغییر کرده است؛ از نوشتن نام های مختلف و میان 
قرآن گذاشتن و انتخاب یکی از آنها تا قرعه کشی 
معمولی و انتخاب یکی از نام های نامزد شده یا انتخاب 

نام و اعلام آن از سوی بزرگ ترها… .
از سوی  مراسم  این  معمول  به طور  در گذشته 
بزرگان فامیل و پدربزرگ ها و مادربزرگ های کودک 
برگزار می شد و تصمیم نهایی را درباره نام کودک آنها 
می گرفتند، اما حالا کمتر پدر و مادری هستند که 
حتی قبل از تصمیم قطعی برای بچه دار شدن چند 
نام دختر و پسر برای بچه به دنیا نیامده شان انتخاب 

نکرده باشند.
و  پدر  که  معتقدند  مادرها  و  پدر  بیشتر  امروزه 
مادرشان یک بار برای انتخاب نام آنها تصمیم گرفته 
اند و حالا نوبت خودشان است که اسم بچه شان 
را انتخاب کنند. اما در کل این مساله برای بیشتر 

پدربزرگ ها و مادربزرگ ها حل شده است.

بیشتر آنها نظر خود را می گویند و شاید خیلی هم 
دلشان بخواهد با نامی که دوست دارند نوه شان را صدا 
بزنند، اما این روزها کمتر پدربزرگ و مادربزرگی است 

که انتظار داشته باشد نام انتخابی او را بپسندند.
البته هنوز هم در شهرهای کوچک و روستا ها 
کسانی هستند که واگذاری انتخاب نام کودک شان به 
بزرگ ترها را احترام به آنها می دانند و هرچند تا آخر 
عمر نامی که خودشان برای فرزندشان انتخاب کنند 
در دلشان می ماند، اما معتقدند باید به نظر و عقیده 
بزرگ ترها احترام گذاشت و افتخار نامگذاری برای 

کودک را به آنها سپرد.
اسم های اسلامی

هرچند طی سال های اخیر خیلی از پدر و مادر ها به 
دنبال نام های خاص، تک و گاه عجیب و غریب برای 
فرزندانشان هستند، اما آمارهای هر ساله سازمان ثبت 
احوال نشان می دهد همیشه فراوانی چند اسم اول آمار 

منتشر شده متعلق به اسامی اسلامی است.
طی ده سال اخیر اولین اسم پسرها با رقابت بین 
ابوالفضل و امیرحسین و امیرعلی در تغییر بوده، اما نام 
فاطمه هر ساله پرطرفدارترین و دارای بیشترین تعداد 

نامگذاری برای دختر ها بوده است.
گذشته  سال  آمار ۹۲  اساس  بر  طور  همین  و 
بیشترین انتخاب نام ایرانیان برای فرزندان اسامی ائمه 
اطهار)ع( است که فراوانی ده نام اول ثبت شده در 
پایگاه اطلاعات جمعیتی سازمان ثبت احوال، نام های 
پسران به ترتیب عبارت است از محمد، علی، حسین، 
مهدی، حسن، رضا، محمدرضا، علیرضا، احمد و عباس 
و برای دختران به ترتیب فاطمه، زهرا، مریم، معصومه، 

زینب، سکینه، رقیه، خدیجه، لیلا و سمیه.
اما اسم های ائمه معصومین)ع( مانند اسم حسین، 
امیرحسین و محمد حسین علاوه بر طول سال، در 
دو ماه محرم و صفر نیز بیشترین فراوانی را دارند. این 
مساله درباره برخی نام ها نیز صدق می کند. به عنوان 
نمونه زمان انقلاب و رحلت امام خمینی)ره( اسم 
روح الله بالاترین میزان فراوانی را در میان اسم های 

پسر داشت.
از  خود  فرزند  اسم  انتخاب  برای  افراد  بعضی 
اسامی دینی استفاده می کنند و دلیل این انتخاب را 
متبرک بودن این اسامی می دانند و یقین دارند که این 
اسامی شخصیت فرزندانشان را تحت تاثیر قرار می دهد 
و حتی گاهی اوقات اسم بعضی از افراد در شناسنامه 
نام مذهبی است در حالی که به اسم دیگری خوانده 
می شوند؛ در هر صورت این دسته از افراد اعتقادات 

خاصی نسبت به این اسامی دارند.
در کل این مساله نشان می دهد هنوز مردم به 
اسامی مذهبی و اسلامی بیشتر علاقه و اعتقاد دارند تا 

اسامی دیگر.
اسم هایی پرطرفدار دیروز و امروز

برای  مردم  بیشتر  که  قبل  های  دهه  برخلاف 
نامگذاری نوزادان به دنبال نام های متداول بودند، در 

سال های اخیر به دنبال نام هایی متمایز هستند.
نام ها تحت تاثیر مد هستند. کمتر نامی را می توان 
یافت که در طول نسل ها محبوبیت خود را حفظ 
کرده باشد. شاید نام هایی که الان عجیب به نظر 
می رسند چند سال پیش برای پدران و مادرانی که 
فرزندانشان می کردند  آنها روی  نامگذاری  به  اقدام 
عجیب و خنده دار نبود.در گذشته بعضی والدین با 
توجه به اهمیت یک شیء، یک صفت یا صنعت در 
دوره ای خاص اقدام به گذاشتن نام آن روی فرزندان 
خود می کردند؛ چه بسا در بیشتر موارد حتی معنی 
درست آن را نمی دانستند؛ این شرایط همچنان باقی 
است، بسیاری از خانواده ها برای این که نامی متفاوت و 
منحصربه فرد بر فرزند خود بگذارند از نام های عجیب 
و غریب استفاده می کنند و اصرار دارند که آن اسم 
در شناسنامه فرزندشان ثبت شود، ولی شاید چند 
سال دیگر همین اسم متفاوت موجب سرافکندگی 
فرزندشان در آینده شود.برخی از والدین پس از تولد 
فرزندان خود برای آنها نام های ترکیبی ناموزن یا 
خارجی بدون معنا و مفهوم ایرانی انتخاب می کنند، 
حال آن که نامگذاری بدون در نظر گرفتن معنا و 
مفهوم یا لحاظ کردن معیارهای ملی و اسلامی در 
واقع اقدامی ضدفرهنگی است، اما سازمان ثبت احوال 
به منظور حفظ ریشه های فرهنگی کشور با این اقدام 
آنها مخالفت کرده و انتخاب نام را مشروط به تائید و 
صدور مجوزدر کمیته چهار نفره این سازمان می کند؛ 
این کمیته چهار نفره تائید اسامی متشکل از دو استاد 
دانشگاه دارای دکتری ادبیات فارسی و ادبیات عرب 
و مدیرکل ثبت احوال استان و معاون سجلی این 
سازمان است و اسامی غیرمتعارف باید برای تائید در 
این کمیته مورد بررسی قرار گرفته و به تائید نهایی 
برسد.هر ماه حدود ۳۰ تا ۴۰ پرونده انتخاب نام برای 
طرح در این کمیته مطرح می شود و به طور معمول در 
۷۰ درصد موارد، انتخاب اسم به تائید کمیته می رسد 

و در۳۰ درصد نیز نام هایی از سوی کمیته به والدین 
پیشنهاد می شود.

اگر در دهه ۷۰ آرش ها و کورش ها و امیرحسین 
ها زیاد بودند و در دهه ۸۰ پارساها و ایلیاها، در این 
سال ها نوبت به هیراد و رشان رسیده است. ظهور این 
جریان در سال های اخیر موجب شده که مردم در 
نامگذاری به دنبال واژه های جدید باشند، واژه هایی 
که قبلا خیلی مورد استفاده قرار نمی گرفته و به دلایلی 
بخشی از والدین علاقه دارند که از این اسامی برای 

فرزندانشان استفاده کنند.
جالب است بدانید ده نام فراوانی که در استان تهران 
در شش ماهه گذشته انتخاب شده، شامل: امیرعلی، 
محمدطاها، امیرحسین، علی، ابوالفضل، امیرعباس، 
امیرمحمد، محمدمهدی، محمدحسین، پارسا، برای 
پسران و فاطمه، زهرا، نازنین زهرا، ریحانه، النا، رها، 
هستی، سارینا، باران و ستایش برای دختران بوده 

است.
اسم هایی که افراد از داشتن آنها

 خجالت می کشند
ویلا، سماور، شناور، چرت، نخواسته، حقیر، نوشابه و 
اسکناس، بخشی از نام هایی عجیب و غریبی هستند 
که در سال های اخیر با درخواست صاحبان آنها اقدام 

به تعویض نام در شناسنامه شده است.
اکنون در سازمان ثبت احوال ۳۷۳۷ نام پسرانه 
و ۳۸۱۲ نام دخترانه قابل تغییر وجود دارد که هر 
شخصی نامش در آن باشد بلافاصله به اسم مناسب، 
این  اسمی در  است  البته ممکن  است.  تغییر  قابل 
فهرست ها نباشد، اما از دید ثبت احوال قابل تغییر 
باشد که در این باره فرد باید دنبال مجوزهای لازم 
باشد. مساله فقط خجالت کشیدن افراد از اسم های 
عجیب و غریب شان نیست، والدین برای نامگذاری 
کودک تا آنجا باید دقت داشته باشند که کودک در 
سنین متفاوت نه از معنی اسمش و نه از آهنگ آن، 
خجالت نکشد یا اسم های بدون معنایی که تهی و 
بدون پشتوانه فرهنگی است برایش انتخاب نکنند 
توضیح  به  مجبور  دایم  طور  به  بزرگسالی  در  که 
درباره اسمش شود.موقع انتخاب اسم به این مساله 
دقت کنید که نام انتخابی در حالت عامیانه و کوتاه 
شده چه صورتی به خود می گیرد. گاهی اوقات یک 
اسم متناسب زیبا با کمی تغییر تبدیل به یک اسم 
نامتناسب با معنای بد می شود.دسته ای از افراد هستند 
که برای زنده نگاه داشتن یاد و خاطره عزیزانشان برای 
نامگذاری فرزندانشان از اسامی آنها استفاده می کنند؛ 
هر چند که شاید بعضی از آن اسامی در زمان حال 

دیگر هیچ طرفداری نداشته باشد.
زنده نگه داشتن نام اعضای متوفی فامیل باری 
است که بر دوش کودک نهاده می شود. نام انتخاب 
شده برای نوزاد توقعات والدین را نمایان می سازد. آنها 
می خواهند و می کوشند همه صفات نیکوی فرد فقید 
خانواده در فرزندشان متجلی شود.باید توجه داشته 
باشیم که قرار نیست آدم ها ادامه دهنده راه و مشی 
یکدیگر باشند. اگر نام کودک نماد قدرت، بی باکی 
یا قهرمانی باشد و او فاقد چنین خصایصی، ممکن 
است در طول سال های کودکی همواره در معرض 

سرکوفت خانواده یا دیگران قرار بگیرد.

بگو چی صدات کنم!؟

 باید و نبایدهای انتخاب اسم کودک

مدیرکل پزشکی قانونی استان قم از کاهش قابل ملاحظه آمار مراجعات مربوط به نزاع در 
سه ماهه سوم سال جاری نسبت به سه ماهه دوم در این استان خبر داد و گفت: خوشبختانه 

این روند کاهشی در مورد تصادف ها نیز حادث شده است.
به گزارش ایسنا ، حمید صدیقی آخا با اعلام این خبر افزود: در طی سه ماهه منتهی به 
آذر ماه در سال جاری روند کاهشی مراجعه به این اداره کل، ادامه داشته به طوری که در این 
مدت، مراجعات مربوط به بررسی صدمات ایجاد شده در نزاع و تصادف نسبت به سه ماهه 
دوم کمتر بوده است. وی ادامه داد: یک هزار و ۷۳۵ مورد پرونده بررسی صدمات مصدومان 
نزاع و درگیری در فاصله زمانی ابتدای مهر تا پایان آذرماه در ادارات پزشکی قانونی این استان 
تشکیل و رسیدگی شده است؛ این در حالی است که در سه ماهه دوم سال جاری این رقم دو 
هزار و ۵۱۷ مورد بوده است. وی در خصوص پرونده های مربوط به بررسی صدمات ایجاد شده 
در تصادفات نیز ارقام سه ماهه سوم و سه ماهه دوم سال جاری را به ترتیب یک هزار و ۸۰۲ 
مورد و دو هزار و ۲۲۳ مورد اعلام کرد که روند کاهشی را نشان می دهد. مدیرکل پزشکی 
قانونی قم تصریح کرد: تعداد کل معاینات انجام شده در سه ماهه سوم سال جاری، هشت هزار 

و ۸۷۳ مورد بوده و این رقم در سه ماهه دوم، ۹ هزار و ۹۱۱ مورد بوده است

فرمانده انتظامي شهرستان شیراز خبرداد:

دستگیری  توزیع کننده داروهاي غیرمجاز
 در شیراز 

فرمانده انتظامي شهرستان شیراز از دستگیري یک توزیع کننده داروهاي غیرمجاز و کشف 
دارو به ارزش ۲۰۰ میلیون ریال در آن شهرستان خبر داد.  به گزارش خبرنگار پایگاه خبري 
پلیس، سرهنگ یوسف ملک زاده  گفت: ماموران با انجام اقدامات اطلاعاتي از فعالیت فردي 
که در امر توزیع داروهاي غیرمجاز فعالیت داشت مطلع شدند. وي ادامه داد: پس از تحقیقات 
لازم مشخص شد این فرد در یک مغازه اقدام به فروش و توزیع قرص، کپسول، شربت، پودر و 
... غیرمجاز مي کند. فرمانده انتظامي شهرستان شیراز گفت: ماموران با هماهنگي مقام قضائي 
از آن مغازه که فاقد مجوز و پروانه کسب بود، هشت هزار و ۵۹۲ قلم انواع قرص،  کپسول، 
شربت، پودر و کرم غیرمجاز کشف کردند. ملک زاده با اشاره به دستگیري متهم گفت: ارزش 

اقلام غیرمجاز کشف شده از این مغازه ۲۰۰ میلیون ریال برآورد شده است.

رئیس پلیس راه استان خراسان جنوبي خبرداد:

 توقیف خودروي بي ام و با سرعت 240 کیلومتر 
رئیس پلیس راه استان خراسان جنوبي از توقیف یک دستگاه خودروي بي ام و با سرعت 

غیر مجاز ۲۴۰ کیلومتر در ساعت خبر داد. 
سرهنگ حسین رضایي گفت: تیم کنترل سرعت پلیس راه فردوس هنگام کنترل 
خودروهاي عبوري یک دستگاه سواري بي ام و را که با سرعت ۲۴۰ کیلومتر در ساعت در 
حال حرکت بود مشاهده و بلافاصله آن را متوقف کردند. وي با بیان این که برخورد با تخلفات 
حادثه ساز خط قرمز پلیس راه است،گفت:خودروي مذکور به علت ارتکاب دو تخلف همزمان 
حادثه ساز "سرعت و سبقت غیر مجاز " توقیف و پس از اعمال قانون روانه پارکینگ شد. 
سرهنگ رضایي خاطرنشان کرد: هدف پلیس از اعمال قانون این است تا رانندگان با توجه 
بیشتري قوانین و مقررات را رعایت کرده و سهم خود را در تأمین امنیت راه ها ایفاء کنند و با 

رعایت قوانین،الگوهاي عملي مناسبي براي فرزندان خود در آینده باشند. 

فرمانده انتظامي استان آذربایجان غربي اعلام کرد :

توقیف  محوله برنج  قاچاق میلیاردي در  میاندوآب 
فرمانده انتظامي استان آذربایجان غربي از توقیف محموله قاچاق یک میلیارد ریالي در 
شهرستان "میاندوآب" خبر داد .  سردار ناصر اصلاني در گفت و گو با خبرنگار پایگاه خبري 
پلیس گفت: در پي کنترل خودرو هاي عبوري در ایستگاه بازرسي شهید محمدنژاد میاندوآب 
به یک دستگاه کامیون تریلر مشکوک و آن را توقیف کردند. وي افزود:در بازرسي از کامیون 
توقیفي،۵۷۵ کیسه برنج خارجي قاچاق به وزن ۲۳ تن کشف شد؛برابر اعلام کارشناسان،ارزش 
کالاهاي مکشوفه بیش از یک میلیارد ریال برآورد شده است. وي ادامه داد:در این راستا دو 
نفر متهم دستگیر و پس از تشکیل پرونده مقدماتي جهت سیر مراحل قانوني تحویل مقامات 
قضایي شدند. فرمانده انتظامي استان آذربایجان غربي در پایان خاطرنشان کرد:همان گونه که 
در مقاطع مختلف انقلاب اسلامي تجربه ثابت کرده مشارکت عمومي برکات و ثمرات فراوان 
داشته لذا براي مقابله با پدیده قاچاق نیز مردم و مسئولان بایستي با تمام وجود در صحنه 

حاضر شده و فضاي موجود را براي عده اي قاچاقچي و فرصت طلب ناامن کنند. 

فرمانده انتظامي استان قزوین: 

کلاهبردار فراري در قزوین دستگیر شد 

فرمانده انتظامي شهرستان اسلامشهر خبرداد:

49فقره سرقت در پرونده سارقان محتویات خودرو

فرمانده انتظامي استان هرمزگان خبرداد:

کشف محموله 8 میلیاردي البسه قاچاق در بندرخمیر 

 کشف کالاي قاچاق به ارزش تقریبي پنج میلیارد ریال در البرز 

رئیس پلیس آگاهي استان گلستان  عنوان کرد:

اعتراف سارق سابقه دار به 29 فقره کیف قاپي در گرگان 

در نیمه اول دي ماه صورت گرفت :

کشف بیش از یک تن موادمخدر در یزد

فرمانده انتظامي استان از دستگیري یک کلاهبردار فراري در قزوین خبر داد. 
سردار مهدي محمودي در گفت و گو با خبرنگار پایگاه خبري پلیس، گفت: در پي ارجاع 
حکم جلب از اجراي احکام مدني دادگستري قزوین به پلیس آگاهي استان مبني بر اینکه 
متهمي به نام " ک- ک" محکوم به پرداخت ۲۰ میلیارد ریال در حق فردي در شهرستان 
انزلي شده و در مکاني نا معلوم در قزوین ساکن است، موضوع به صورت ویژه در دستور کار 
کارآگاهان پلیس آگاهي قرار گرفت.وي ادامه داد: متهم که یکي از تجار شمال کشور بوده پس 
از چندین نوبت خرید از شاکي پرونده و جلب اعتماد فروشنده، طي چندین معامله اقدام به 
ارائه چک به فروشنده مي کند. فرمانده انتظامي استان قزوین ادامه داد: فروشنده پس از مراجعه 

به بانک و پس از مواجه شدن با خالي بودن حساب بانکي متهم، متوجه کلاهبرداري خریدار 
شده که با شکایت شاکي و تشکیل پرونده، رسیدگي به پرونده در دستور کار دستگاه قضائي 
قرار مي گیرد. محمودي افزود: اقدامات همه جانبه اي در خصوص شناسایي متهم تحت تعقیب 
انجام مي شود که پس از حصول اطمینان از حضور متهم فراري در قزوین پس از ساعت ها 
تعقیب و مراقبت و استفاده از منابع مردمي متهم در یک عملیات غافلگیرانه در یکي از خیابان 
هاي قزوین دستگیر و به پلیس آگاهي انتقال داده شد. وي گفت: متهم به همراه پرونده به 
مراجع قضائي معرفي و در اجراي دستور دستگاه قضا، جهت ادامه سیر مراحل رسیدگي پرونده 

به شهرستان انزلي منتقل شد.

  فرمانده انتظامي شهرستان اسلامشهر غرب استان تهران 
از دستگیري دو سارق محتویات خودرو با ۴۹ فقره سرقت 
خبر داد .  به گزارش خبرنگار پایگاه خبري پلیس،سرهنگ  
ابراهیم حسن آبادي گفت:در پي ارسال یک فقره پرونده 
آگاهي  پلیس  به  داران  کامیون  شهرک  کلانتري ۱۷  از 
فرماندهي انتظامي شهرستان اسلامشهر مبني بر سرقت 

این  سارقان  دستگیري  و  شناسایي  خودرو،  محتویات 
پرونده در دستور کار ماموران پلیس آگاهي قرار گرفت. وي 
افزود:ماموران انتظامي با تشکیل تیم عملیاتي و کار اطلاعاتي 
مخفیگاه متهمان را در یکي از محله هاي اسلامشهر شناسایي 
کردند. این مقام انتظامي تصریح کرد:ماموران با هماهنگي 
مقام قضائي در یک عملیات پلیسي و غافلگیرانه سارقان را 

در مخفیگاهشان دستگیر کردند. حسن آبادي گفت: هر دو 
متهم در بازجویي فني پلیسي به ۴۹ فقره سرقت محتویات 
خودرو اعتراف کردند. سرهنگ حسن آبادي  در پایان خاطر 
نشان کرد: با شناسایي مالباختگان و دعوت از آنها تحقیقات 
تکمیلي انجام و پرونده به همراه شکات و متهمان جهت سیر 

مراحل قانوني به مرجع قضائي تحویل داده شد.

فرمانده انتظامي استان هرمزگان از کشف ۲۵ هزار ثوب البسه قاچاق به ارزش ۸ میلیارد 
ریال در شهرستان بندرخمیر خبر داد.  سردارعزیزا... ملکي در مصاحبه با خبرنگار پایگاه خبري 
پلیس گفت: در پي دریافت خبري مبني بر خروج یک دستگاه کامیون حامل بار قاچاق در 
مسیر "بندرخمیر - بندرعباس"، پي گیري موضوع به صورت ویژه در دستور کار مأموران قرار 
گرفت.وي افزود: مأموران انتظامي شهرستان خمیر با انجام ایست و بازرسي موقت و مقطعي، 
کامیون مذکور را در یکي از محورهاي مواصلاتي شهرستان شناسایي و آن را با تمهیدات لازم 

متوقف کردند. سردار ملکي اذعان داشت: در بازرسي از کامیون، ۲۵ هزار ثوب البسه قاچاق به 
ارزش هشت میلیارد ریال کشف و یک متهم در این زمینه دستگیر شد. فرمانده انتظامي استان 
هرمزگان ضمن قدرداني از مشارکت و همکاري خوب مردمي با پلیس در شناسایي و کشف 
جرائم از عموم شهروندان و مردم فهیم استان خواست: در صورت مشاهده و برخورد با هرگونه 
قاچاق توسط افراد سودجو و قانون گریز،در اسرع وقت از طریق تلفن ۱۱۰ اطلاع تا در کمترین 

زمان ممکن نسبت به شناسایي و دستگیري مجرمان و متخلفان اقدام شود. 

 ماموران پلیس آگاهي استان البرز در اجراي سومین 
طرح سراسري مبارزه با قاچاق کالاي ممنوعه موفق به 
کشف انواع کالاي قاچاق به ارزش تقریبي پنج میلیارد 

ریال شدند. 
با  گو  و  گفت  در  البرز  استان  آگاهي  پلیس  رئیس 
خبرنگار پایگاه خبري پلیس ، گفت : در راستاي مبارزه 

با قاچاق کالاي ممنوعه ماموران پلیس آگاهي استان طي 
۷۲ ساعت گذشته با اجراي طرح هاي مختلف و تحت 
کنترل قرار دادن کلیه محورهاي مواصلاتي استان، موفق 
به کشف انواع کالاي قاچاق ممنوعه شده اند.کارشناسان 
قیمت تخمیني این مواد را که عمدتاً شامل لوازم آرایشي 
و بهداشتي،لوازم خانگي، فراورده هاي نفتي،انواع لامپ کم 

مصرف،انواع پوشاک و ... مي شد، ۴ میلیارد و ۹۵۵ میلیون 
ریال برآورد کرده اند.سرهنگ حمیدرضا گل صباحي اظهار 
داشت : در طول اجراي این طرح ۲۸ نفر دستگیر و پس از 
تشکیل پرونده همراه کالاي کشف شده جهت سیر مراحل 
قانوني تحویل مراجع قضائي شدند . گفتني است،در اجراي 

این طرح،۱۱ دستگاه خودرو سبک و سنگین توقیف شد.

 رئیس پلیس آگاهي استان گلستان از دستگیري سارق سابقه دار با ۲۹ فقره کیف قاپي در 
گرگان خبر داد. 

سرهنگ محمدرضا اکبري در گفت  و گو با خبرنگار پایگاه خبري پلیس، گفت: به دنبال 
مراجعات مکرر شهروندان به پلیس آگاهي مبني بر کیف قاپي توسط یک موتورسوار تک 
سرنشین و ارائه مشخصات اولیه از سارق و موتورسیکلت، موضوع به صورت جدي با تشکیل 
تیمي ویژه در دستور کار مأموران مبارزه با سرقت پلیس آگاهي استان قرار گرفت.وي ادامه 
داد:از آن جایي که هیچ یک از شهروندان موفق به ثبت پلاک موتورسیکلت مورد نظر نشده 
و اطلاعات بسیار کمي را در اختیار پلیس قرار داده بودند،بررسي موضوع پیچیده تر شده بود. 
رئیس پلیس آگاهي گلستان افزود: پس از انجام اقدامات گسترده پلیسي و تحقیقات ویژه،در 
نهایت مخفیگاه شخص مورد نظر شناسایي و با هماهنگي مرجع قضائي مورد مراقبت ویژه 
قرار گرفت.اکبري متذکر شد: پس از اطمینان از فعالیت هاي مجرمانه فرد شناسایي شده، با 
اقدام غافلگیرانه پلیس، متهم در مخفیگاه مورد نظر دستگیر شد.وي اضافه کرد: در بازرسي 

از مخفیگاه متهم، ۱۰ گوشي تلفن همراه، پنج عدد کیف زنانه و تعدادي کارت ملي و عابر 
بانک متعلق به افراد غیر که به طرز ماهرانه اي جاساز شده بود،کشف شد.سرهنگ اکبري 
ابراز داشت: متهم پس از دستگیري به ۲۹ فقره کیف قاپي در شهرستان گرگان اعتراف کرد.

این مقام انتظامي خاطرنشان کرد:کلیه شکات شناسایي و متهم نیز پس از تشکیل پرونده 
براي سیر مراحل قانوني تحویل مراجع قضائي گردید.رئیس پلیس آگاهي استان با بیان این 
که کیف قاپي یکي از انواع شیوه هاي معمول سرقت است، به شهروندان توصیه کرد:در صورت 
به همراه داشتن کیف دستي،در هنگام تردد در خیابان، مراقب غریبه هایي که به آنها نزدیک 
مي شوند، باشند.وي افزود: هنگام دریافت پول از بانک حرکات اطرافیان خود را در داخل و خارج 
از بانک زیر نظر بگیرند و شهروندان  حتي الامکان  به جاي پول نقد از چک هاي تضمیني رمزدار 
و مسافرتي استفاده کنند.سرهنگ اکبري در پایان خاطرنشان کرد: شهروندان هنگام بازکردن 
درب اتومبیل یا صندوق عقب و تماس تلفني، از گذاشتن کیف حاوي پول و اسناد مهم بر 

روي زمین خودداري کنند. 

 فرمانده انتظامي استان  یزد از کشف بیش از یک تن انواع مواد مخدر در نیمه اول دي ماه 
سال جاري توسط ماموران پلیس این استان، خبر داد.  

سردار ایرج کاکاوند در گفت و گو با خبرنگار پایگاه خبري پلیس، ضمن اشاره به برنامه ریزي 
و عملیات هاي مختلف ماموران پلیس مبارزه با موادمخدر این استان، گفت: با تلاش ماموران 
پلیس مبارزه با موادمخدر استان یزد، در نیمه نخست دي ماه سال جاري بیش از یک تن 
انواع موادمخدر کشف شده است. سردار کاکاوند تصریح کرد: ماموران پلیس در این مدت با 
انجام چندین عملیات در مسیرهاي اصلي و فرعي استان، ۱۷۰ نفر از قاچاقچیان و سوداگران 

مرگ را دستگیر و پس از تشکیل پرونده به مقامات قضائي، معرفي کردند. وي، با بیان اینکه 
ماموران پلیس مبارزه با موادمخدر در این عملیات ها ۲۰ دستگاه خودروي سبک و سنگین 
مربوط به سوداگران مرگ را توقیف و بیش از یک تن موادمخدر را کشف کردند، افزود: از این 
مقدار مواد کشف شده ۸۹۰ کیلو تریاک و قریب به ۱۵۰ کیلو هروئین و حشیش است. فرمانده 
انتظامي استان یزد در خاتمه تصریح کرد: یکي از اولویت هاي مهم پلیس این استان برخورد 
با واردکنندگان و باندهاي اصلي تهیه و توزیع موادمخدر است که با تلاش و برنامه ریزي-هاي 

انجام شده، توفیقات بسیار خوبي در این خصوص به دست آمده است.

مدیرکل پزشکی قانونی استان قم خبرداد:

کاهش چشمگیر آمار نزاع و تصادف در قم 
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سخنگوی شورای نگهبان: شرکت نکردن در آزمون خبرگان به 
معنای انصراف نیست.

داشت:  اظهار  نشست خبری خود  در  ابراهیمیان  الله  نجات 
خواهش می کنم حرمت افراد شرکت کننده در انتخابات خبرگان 
رعایت شود.  وی تصریح کرد: شرکت در آزمون احراز صلاحیت 

علمی داوطلبان انتخابات خبرگان بایدی بود.
ابراهیمیان گفت: انصراف ضمنی نداریم و باید فرد با حضور در 

فرمانداری یا استانداری یا وزارت کشور انصراف خود را اعلام کند.
وی درباره عدم صلاحیت علمی داوطلبان خبرگان افزود: کسی 
که در آزمون علمی شرکت نکرده مخصوصا آنهایی که از اقتدار علمی 

برخوردار نیستند تنها ابزار احراز صلاحیت علمی شان آزمون است.
ابراهیمیان گفت: با این حال فقهای شورای نگهبان تک تک 

پرونده ها را به طور جداگانه بررسی می کنند.
پرونده داوطلبان مجلس خبرگان 

باردیگر بررسی می شود 
سخنگوی شورای نگهبان در ادامه سخنان خود گفت: فقهای 
شورای نگهبان پرونده هر یک از داوطلبان انتخابات پنجمین دوره 
مجلس خبرگان رهبری را پس از آزمون کتبی بررسی می کند و 
ممکن است درمورد درجه اجتهاد یک نفر اطمینان حاصل شود و در 

مورد فرد دیگر حاصل نشود. 
وی افزود: شان و جایگاه افرادی که برای مجلس خبرگان رهبری 
داوطلب شده اند را باید مدنظر قرار دهیم چرا که آنها مورد اعتماد 
مردم هستند و نباید مثل دعواهای معمول سیاسی با مساله انتخابات 

مجلس خبرگان رهبری برخورد کنیم. 
عضو حقوقدان شورای نگهبان همچنین گفت: از تعداد کل 
داوطلبان انتخابات مجلس شورای اسلامی حدود هشت هزار نفر 
داوطلب بدون هیچگونه سابقه داوطلبی در ادوار پیشین مجلس و 
سابقه فعالیت های نام نویسی کرده که درصد قابل توجهی از آنان در 

مرحله بررسی هیات های اجرایی تایید صلاحیت شده اند.
ابراهیمیان افزود: به موجب قانون هم رد صلاحیت شدگان و هم 
کسانی که تایید صلاحیت شده اند در هیات های نظارت صلاحیت 

آنان مورد بررسی قرار می گیرد.
وی اظهارداشت: در قانون انتخابات و ماده مصوب مجمع تشخیص 
مصلحت نظام مقرر شده داوطلبانی که از سوی هیات های اجرایی 
تایید صلاحیت شده اند نیز باید در هیات نظارت مورد اظهار نظر قرار 
گیرند از این رو شبکه نظارتی مکلف است وارد مرحله اظهارنظر در 

این زمینه شود.
وی ادامه داد: احتمال تفاوت نتایج بررسی صلاحیت های توسط 

هیات های اجرایی و هیات های نظارت وجود دارد.
سخنگوی شورای نگهبان خاطرنشان کرد: با بررسی هیات های 
نظارت مشخص خواهد شد که آیا در تایید صلاحیت داوطلبان 
انتخابات مجلس شورای اسلامی عجله شده یا نه یا این که اطلاعات 

به طور کامل جمع آوری شده بود یا نه.
ابراهیمیان یادآور شد: تجربه نشان می دهد این ارزیابی ها می 

تواند به نتایج متفاوت منجر شود.
وی ادامه داد: به عنوان مثال در محکومیت های متهم به تخلفات 
اداری و نحوه تاثیر آن ها در تایید صلاحیت داوطلبان به این شکل 
است که اگر کسی با چند بار محکومیت و سوء شهرت داشته باشد 
هیات نظارت ماموریت دارد بی طرفانه پرونده وی را بررسی کرده و 
اعلام کند که صلاحیت او محرز است یا خیر و این یک تکلیف برای 

هیات نظارت است. 
وی افزود: بخش مهمی از داوطلبان انتخابات مجلس شورای 
اسلامی فاقد سابقه فعالیت سیاسی و داوطلبی در انتخابات هستند 

که منطقی نیست به صلاحیت آنان قطع داشته باشیم. 
سخنگوی شورای نگهبان گفت: اگر در فرصت مشخص شده 
صلاحیت داوطلبان احراز نشود، اعلام می کنیم که برای شورای 
نگهبان صلاحیت این داوطلبان احراز نشده و پیام آن این است که 

سیستم اجرا و نظارت موفق به احراز صلاحیت آنان نشده است.
ابراهیمیان تصریح کرد: فرصت برای آنان وجود دارد تا در آینده 
با انجام فعالیت های سیاسی صلاحیت خود را نشان دهند و این 
تفاوت می کند با کسی که سابقه محکومیت داشته و آثار متفاوتی 

با هم دارند. 

وی همچنین درباره صلاحیت داوطلبان انتخابات مجلس خبرگان 
رهبری گفت: شان و جایگاه افراد چه داوطلبان مجلس خبرگان 
رهبری و چه داوطلبان مجلس شورای اسلامی به لباس و جایگاه 
آنان بستگی ندارد اما در عرصه انتخابات خبرگان با نهاد روحانیت، 
دین و اعتقادات مردم سروکار داریم بنابراین باید یک مجموعه اصول 

و رفتارهای حرفه ای ما حاکم باشد. 
وی افزود: عمده داوطلبان مجلس خبرگان رهبری در زمره علما و 
فضلا هستند و جایگاه بالای اجتماعی دارند و این که شورای نگهبان 
اعلام کند صلاحیت بعضی از داوطلبان در انتخابات خبرگان احراز 
شد یا نشد نه چیزی به آنان اضافه و نه چیزی از آنان کم می کند چرا 
که این جایگاه برای نسل های آینده مهم است و ممکن است بعضی 
از این داوطلبان در آینده جزو مراجع یا فقهای شورای نگهبان شوند. 
سخنگوی شورای نگهبان با تاکید بر این که رسانه ها به شان 
داوطلبان انتخابات محلس خبرگان رهبری توجه کنند، افزود: نباید 
شان آنان در تیترهای هیجانی مخدوش شود که به عنوان مثال اول 
یک حجت الاسلام پیش از نام آنان بیاوریم بعد به آنان آقای بگوییم 
و بعد صرفا اسم داوطلب را ذکر کنیم که این طرفداری از داوطلبان 

نیست. 
با انتخابات مجلس خبرگان 

مثل دعواهای سیاسی برخورد نکنیم
ابراهیمیان گفت: همچنین در مقابل کسی که می خواهد از 
داوطلبی انتقاد کند باید آداب را رعایت کرده و شان و جایگاه او را 
لحاظ کند. وی افزود: نباید با مساله داوطلبان مجلس خبرگان رهبری 
همانند دعواهای سیاسی معمولی برخورد شود بلکه باید متین و با 
رعایت ادب در این مقوله وارد شد تا تبدیل به دعوای پیش و پا افتاده 

سیاسی نشود. 
تایید  برای  لازم  اجتهاد  داد:  ادامه  نگهبان  شورای  حقوقدان 
صلاحیت در انتخابات مجلس خبرگان رهبری به معنای »تجزی« 
است یعنی این که داوطلب انتخابات مجلس خبرگان قدرت استنباط 
برخی از مسایل را دارد و می تواند درباره رهبری واجد شرایط 

اظهارنظر کند که با اجتهاد یک مرجع صاحب فتوا تفاوت دارد. 
ابراهیمیان ادامه داد: تیترهای برخی رسانه ها همانند کنکور 

مجتهدین تصویر صحیحی از این موضوع نیست. 
وی گفت: به استناد تبصره یک ماده سه قانون انتخابات مجلس 
خبرگان رهبری مرجع تشخیص شرایط فوق برای داوطلبان انتخابات 
مجلس خبرگان رهبری، فقهای شورای نگهبان هستند که ترتیباتی 
برای تشخیص این شرایط تعیین می کنند، ممکن است در هر دوره 
شیوه هایی برای احراز صلاحیت علمی داوطلبان پیش بینی کنند. 

سخنگوی شورای نگهبان افزود: امسال از شهریورماه شرکت در 
آزمون علمی یکی از این شیوه ها بود و قانون مرجع نهایی تشخیص 
صلاحیت داوطلبان را برعهده فقها گذاشته است و این فقها در 

استفاده از این ابزار آزاد هستند. 
ابراهیمیان ادامه داد: شورای نگهبان در اطلاعیه ای اعلام کرد 
که قصد دارد از آزمون علمی برای تعیین صلاحیت همه داوطلبان 
مجلس خبرگان رهبری استفاده کند که به جز چند گروه تمامی 
داوطلبان باید در آن شرکت کنند که این به منزله دعوت از آنان بود.

وی همچنین گفت: فقهای شورای نگهبان در جلسات اخیر خود 
اعلام کردند که قصد محدود کردن اختیاراتشان در جریان تایید 
صلاحیت داوطلبان انتخابات مجلس خبرگان رهبری را به طور 
مطلق ندارند اما اگر داوطلبانی که در آزمون علمی شرکت نکرده 
باشند، شرکت نکردن آنان به معنای انصراف نیست چرا که انصراف 
از داوطلبی باید کتبا و با تقدیم آن به وزارت کشور و فرمانداری ها 

انجام شود. 
حقوقدان شورای نگهبان افزود: پرونده تک تک داوطلبان انتخابات 
مجلس خبرگان رهبری موضوع بررسی فقهای شورای نگهبان خواهد 
بود که در این بررسی ها ممکن است براساس اختیاراتی که قانون 
به فقهای شورای نگهبان داده اجتهاد داوطلبی برای فقها احراز شود 

حتی اگر آن فرد در آزمون علمی شرکت نکرده باشد. 
وی ادامه داد: اگر داوطلب این میزان از حد علمی را نداشته باشد 
که فقها بتوانند بدون نیاز به شرکت وی در آزمون علمی، اجتهاد آن 
فرد را تایید کنند، شرکت نکردن داوطلب در آزمون، ابزار احراز اجتهاد 

را از فقها سلب می کند. 
تمامی  پرونده  این که  یادآوری  با  نگهبان  سخنگوی شورای 
داوطلبان مجلس خبرگان رهبری باید تک به تک در جلسات فقهای 
شورای نگهبان مطرح و بررسی شود، گفت: در تبصره چهار ماده 16 
آیین نامه انتخابات مجلس خبرگان رهبری امده که احراز صلاحیت 
داوطلبان به وسیله فقهای شورای نگهبان مانع نظارت استصوابی و 

عام شورای نگهبان نیست. 
ابراهیمیان افزود: فقهای شورای نگهبان در زمان ارزیابی شرایط 
داوطلبان انتخابات مجلس خبرگان رهبری مانند ارزیابی شرایط 
داوطلبان مجلس شورای اسلامی توسط هیات های اجرایی هستند 
و این که شورای نگهبان دخالتی بر نظارت و اجرای انتخابات ندارد، 
آشکارا حرف غلطی است چرا که شورای نگهبان در همه مراحل 

اجرای انتخابات نظارت می کند. 
وی تاکید کرد: عده ای اصرار دارند همه چیز را زمینی کنند و 
جنبه های معنوی را از بین ببرند، یک عالم بزرگوار ممکن است 
تاثیرگذاری اش در خارج از خبرگان رهبری بیشتر از حضور در این 
مجلس باشد لذا شان و جایگاه علما در هدایت و تقویت بنیه های 

نظام باید محترم شمرده شود. 
سخنگوی شورای نگهبان درباره اظهارات اعضای شورای نگهبان 
اعم از فقها و حقوقدانان درباره داوطلبان انتخابات مجلس خبرگان 
رهبری نیز اظهارداشت: قانون ارزیابی صلاحیت داوطلبان مجلس 
خبرگان رهبری را برعهده فقهای شورای نگهبان گذاشته و اگر 
ترتیباتی اعلام می شود، اختیارات کلی فقهای شورا را از بین نمی برد. 
ابراهیمیان خاطرنشان کرد: پیش از این برخی فقهای شورای 
نگهبان گفته بودند که ممکن است داوطلبی در آزمون علمی شرکت 
نکند اما اجتهاد و شرط علمی آن داوطلب کاملا محرز شود ولی این 

استثنا در اطلاعیه شورای نگهبان مطرح نشد. 
وی ادامه داد: کسی که صلاحیتش خود به خود محرز است و 
اقتدار علمی آن داوطلب آن قدر زیاد است که دارای شرط علمی 
باشد اجتهاد وی اثبات می شود ولی اطلاعیه فقهای شورای نگهبان 
ناسخ قانون نیست اگر قانون را کنار این اطلاعیه قرار دهیم تعارض 
ظاهری از بین نمی رود و در مجموع تعارضی بین اطلاعیه شورا و 

قانون وجود ندارد. 
از  دعوت  نحوه  درباره  همچنین  نگهبان  شورای  سخنگوی 
داوطلبان انتخابات پنجمین دوره مجلس خبرگان رهبری برای 
شرکت در آزمون علمی گفت: اگر دعوتنامه فردی برای داوطلبان 
می فرستادیم مسایل زیادی پیش می آمد و مطرح می شد که این 

مسایل و مشکلات در قانون حل و فصل نشده است. 
ابراهیمیان افزود: به عنوان مثال وقتی احضاریه ای از سوی دادگاه 
برای فردی فرستاده می شود، ممکن است این احضاریه به دست 
خود فرد برسد یا شخص دیگری آن را تحویل بگیرد، ممکن است 
بگوید مسافرت بودم یا مامور پست اشتباها احضاریه را جای دیگری 
تحویل داده است لذا اگر دعوتنامه فردی برای داوطلبان خبرگان 
رهبری ارسال می کردیم، امکان داشت مشکلی پیش آید اما زمانی 
که به صورت عمومی از رسانه ها برای شرکت در آزمون علمی دعوت 

شد، همه این شائبه ها از بین می رود. 
سخنگوی شورای نگهبان ادامه داد: این شورا برای محکم کاری 
و اطمینان خاطر بیشتر، غیر از اطلاعیه رسمی فقها به شماره تلفن 
هایی که در پرونده داوطلبان وجود داشت پیامک نیز ارسال کرد اما 
این پیامک دعوتنامه نبود بلکه دعوتنامه رسمی شورای نگهبان همان 
اطلاعیه شورای نگهبان بود ولی استثنای مطرح شده در این اطلاعیه 
قید نشده بود چون قانون این اختیار را به فقهای شورای نگهبان داده 

و آقایان دیگر آن قید را در اطلاعیه مطرح نکردند. 
ابراهیمیان در پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه آیا هشت داوطلب زن 
مجلس خبرگان رهبری برای این انتخابات تایید می شوند یا خیر؟ 
گفت: شورای نگهبان باید تک تک درباره صلاحیت داوطلبان تصمیم 
گیری کند و برداشت من از رفتار فقهای شورای نگهبان این است که 
وقتی آنان زنان را به آزمون علمی دعوت کردند یعنی امکان احراز 
سایر شرایط هم وجود دارد و آنان می توانند این مسیر را طی کنند، 

این امکان به طور ضمنی پذیرفته شده است. 
وی همچنین درباره اظهارات آیت الله محمد مومن عضو فقهای 
شورای نگهبان مبنی بر امکان احراز شرط علمی برخی داوطلبانی 
که در آزمون علمی شرکت نکردند، اظهارداشت: آیت الله مومن 
برداشت خودشان را از قانون انتخابات مجلس خبرگان رهبری که 
در تبصره ماده سه آمده است گفتند؛ احراز شرط علمی و اجتهاد 
داوطلبان برعهده فقهای شورای نگهبان است ولی در جلسه اخیر 
شورای نگهبان برخی دیگر از آقایان فقها این موضوع را تکرار کردند. 
وی ادامه داد: آیین نامه انتخابات مجلس خبرگان رهبری نگفته 
است که برای احراز شرط علمی آزمون برگزار شود لذا ممکن است 
فقهای شورای نگهبان در دوره بعد انتخابات شیوه دیگری را برای 
احراز شرط علمی در نظر بگیرند چرا که همه این موارد در اختیار 

فقهای شورای نگهبان است. 
سخنگوی شورای نگهبان درباره امکان برگزاری آزمون جدید برای 
داوطلبان مجلس خبرگان رهبری نیز گفت: در حال حاضر آزمون 
جدیدی برای داوطلبان خبرگان رهبری پیش بینی نشده است، 
اطلاعیه شورای نگهبان می گوید عده ای از داوطلبان که جزو آن سه 
گروه نبودند باید در آزمون علمی شرکت کنند واین موضوع را قانون 
نمی گوید بلکه فقهای شورای نگهبان که این اختیار را دارند، آزمون 

علمی را تعیین کردند. 

شورای نگهبان در آزمون
 بررسی صلاحیت ها

نخستین برگ از دفتر بررسی صلاحیت ها روز پانزدهم دی ماه با تائید صلاحیت 10 هزار 
و 154 نفر از مجموع 1۲ هزار و 1۲3 نفر نامزد ثبت نام شده برای مجلس شورای اسلامی در 

هیئت های اجرایی انتخابات ورق خورد.
تائید صلاحیت نزدیک به ۹0 درصد نامزدهای مجلس دهم در مرحله نخست که حاصل 
استناد هیئت های اجرایی به منابع قانونی و شاخص های عینی و اجتناب از دخالت دادن 
مؤلفه های ناملموس در ارزیابی نامزدها بوده است، امیدها را به تداوم روند شفافیت و قانون گرایی 

در مرحله های بعدی بررسی صلاحیت ها افزایش داده است.
کار بررسی صلاحیت ها به رغم گذر از مرحله بررسی هیئت های اجرایی به آخر نرسیده 
است و ازاین پس این هیئت های نظارت بر انتخابات هستند که با بررسی صلاحیت ها در 
سطحی بالاتر، مسیر را برای اظهارنظر قطعی و نهایی شورای نگهبان در خصوص تائید یا 
رد صلاحیت نامزدها هموار می کنند. در خصوص لزوم شفافیت و قانون گرایی در تداوم روند 

بررسی صلاحیت ها چند نکته لازم به یادآوری است:
1- بر اساس قانون انتخابات، روند بررسی صلاحیت ها در هیئت های اجرایی، هیئت های 
نظارت و شورای نگهبان باید بر اساس استعلام از چهار منبع وزارت اطلاعات، ثبت احوال، 
نیروی انتظامی و دادگستری انجام شود. این در حالی است که بر اساس تجربه انتخابات 
دوره های پیشین و اظهارنظرهای اخیر سخنگوی شورای نگهبان در خصوص استناد به منابع 
دیگری چون تحقیقات محلی، این شبهه در میان افکار عمومی وجود دارد که ممکن است 
نگاه های شخصی و سلیقه ای نهادهای نظارتی، بررسی صلاحیت ها را زیر تأثیر قرار دهد. استناد 
به منابع قانونی و ارزیابی بر اساس شاخص های عینی و غیرقابل تفسیر، اجتناب از به کارگیری 
منابع فراقانونی و نیز اعلام دلایل مشخص )بر اساس مدرک و سند قانونی( برای رد صلاحیت 
نامزدهایی که نتوانسته اند از صافی شورای نگهبان عبور کنند، این شبهه را نزد افکار عمومی 
برطرف خواهد کرد. هیئت های اجرایی دربرداشتن نخستین گام از بررسی صلاحیت ها در 
مسیر درست و قانونی گام برداشته اند. امید است این مسیر باهمت و درایت اعضای شورای 

نگهبان، به سلامت، شفافیت و مشارکت بیشینه شهروندان در انتخابات منتهی شود.
۲- به نظر می رسد با توجه به فضای عمومی جامعه، این دور از انتخابات مجلس شورای 
اسلامی یکی از پرشورترین انتخابات تاریخ جمهوری اسلامی ایران باشد، چنانکه رکورد زنی 
ثبت نام ها برای انتخابات مجلس دهم هم نمایانگر آن بود. امید و نشاطی که باروی کار آمدن 
دولت اعتدال در دل مردم جوانه زد، اکنون با به ثمر رسیدن گفت وگوهای هسته ای و نزدیک 
شدن به زمان اجرای برجام به نهالی تبدیل شده است که مردم بارور شدنش را در گروی 
تشکیل مجلسی همراه و همدل با دولت می دانند. طی بیش از ۲ سال گذشته اقلیتی تندرو و 
پرهیاهو در مجلس نهم بارها و بارها با سنگ اندازی بر سر راه اقدام های دولت عملکرد خود را به 
قضاوت افکار عمومی گذاشت و مردم را به این باور رساند که باید برای ایجاد مجلسی کارآمد و 
دلسوز کاری کرد.حفظ انگیزه و امید بالای مردم به مشارکت سیاسی و تأثیرگذاری در انتخابات 
در گروی قانون گرایی و شفافیت در بررسی صلاحیت ها است. مردم امیدوارند شورای نگهبان 
در حیطه وظایف خود به بررسی صلاحیت ها در چارچوب قانون بپردازد و قدرت انتخاب را از 
آنها نگیرد. مردم می خواهند شورای نگهبان فراتر از وظایف خود به جای آنها تصمیم نگیرد و 

انتخاب فرد اصلح و توانمند را به آنها بسپرد.
3- تنوع و تکثر بالای نامزدهای حاضر در رقابت بر سر کرسی های مجلس دهم، نشانگر 
این مساله است که گروه ها و چهره های سیاسی مختلف در برابر آینده مردم احساس 
مسوولیت دارند و راه را برای نقش آفرینی مستقیم و غیرمستقیم در مسایل کشور هموار می 
دانند. بر همین مبنا رای دهندگان نیز به کنشگری سیاسی خود از طریق رای دادن باور و 
ایمان دارند. حفظ ترکیب متکثر و متنوع نامزدها پس از عبور از صافی شورای نگهبان موجب 
می شود مردم بیشتری نمایندگان تفکر خود را در میان نامزدهای نهایی بیابند و برای رای 
دادن به آنها پای صندوق های رای بروند. به عبارتی، مشارکت بیشینه در انتخابات در گرو تایید 
صلاحیت های بیشینه و قانونی در شورای نگهبان است. تجربه دوره پیشین انتخابات مجلس 
در سال 13۹0 خورشیدی تایید کننده این نظر است. رد صلاحیت های گسترده و نبود تنوع 
در میان نامزدها در نهمین دور انتخابات مجلس، موجب شد میزان مشارکت در انتخابات در 

شهرهای بزرگی چون تهران بسیار پایین باشد.
4- همانگونه که رهبر انقلاب بارها اعلام کرده است رای مردم »حق الناس« است و 
حفاظت و نگهداری از آن واجب و ضروری است. بر همین مبنا بررسی قانونی صلاحیت ها و 
اجتناب از رد صلاحیت های غیر مستند، غیرمستدل و فراقانونی را هم می توان در زمره همین 
حق الناس دانست، چرا که در سطحی بالاتر بر قدرت انتخاب مردم اثرگذار خواهد بود. به این 
ترتیب انتظار از شورای نگهبان برای بررسی دقیق، شفاف، منصفانه و هوشمندانه صلاحیت 
نامزدهای انتخاباتی را افزون بر ضرورت های قانونی و مصالح قانونی باید دارای بایسته های 

شرعی و نیز ولایتمدارانه دانست که بار مسوولیت این شورا را سنگین تر می کند.

تحلیل و تبیین خشم رژیم عربستان؛ 

چهار شکستی که سعودی ها را عصبانی کرد 
عربستان سعودی در حالی تصمیم به اعدام شیخ »نمر باقرالنمر« روحانی برجسته شیعه 
این کشور گرفت که به واسطه شکست در بازی های منطقه ای در یکی از بغرنج ترین شرایط 
از زمان تاسیس یعنی حدود هشت دهه اخیر به سر می برد. شکست عربستان در جبهه سوریه 
و عراق و نیز در یمن اوج این ناکامی را آشکار می کند. افزون بر آن، به رغم مخالفت های سران 
ریاض با توافق هسته ای، سرانجام ایران و 1+5 در این زمینه به توافقی تاریخی دست یافتند و 
طی چند هفته آینده این توافق به اجرا درخواهد آمد. در این نوشتار تلاش شده تا این ناکامی 

ها به شکلی آشکارتر تبیین شود:
1- چهار سال از آغاز بحران سوریه می گذرد و عربستان به رغم اختصاص هزینه ای میلیارد 
دلاری با هدف سرنگونی دولت »بشار اسد« رییس جمهوری سوریه در این عرصه ناکام مانده 
است. در کنار این هزینه ها، عربستان سعودی نزدیک به ۲ هزار 500 تروریست به سوریه 
صادر کرده است. به این ترتیب عمده گروه های تروریستی و بحران ساز در سوریه از کمک 
های مالی، نظامی و انسانی عربستان تغذیه می کنند. گروه دهشت افکن »جیش الاسلام« 
از جمله این گروه های زیر حمایت عربستان است؛ گروهی که چندی پیش رهبر خود را از 
دست داد. مرگ »زهران علوش« سرکرده این گروه تروریستی در حومه دمشق باعث شد 
اقدام های ضدایرانی در عربستان شدت بیشتری پیدا کند؛ موضوعی که به باور تحلیلگران بی 

ارتباط با اعدام شیخ نمر نیست.
چندی پیش با حضور ایران در گفت وگوهای صلح سوریه و دستیابی اعضا به بیانیه ای 
مشترک، گامی موفقیت آمیز در حل وفصل این بحران برداشته شد؛ بیانیه ای که در آن 
انتخاباتی عمومی تا 18 ماه آینده در این کشور بحران زده پیش بینی شده است. بنابراین، 
نزدیک شدن به حل این بحران فرسوده زنگ هشدار را برای خاندان آل سعود به صدا درآورد 

چرا که آرامش در سوریه می تواند به ناآرامی خاندان آل سعود بیانجامد.
۲- پس از سوریه، کشور عراق به جولانگاه گروه تروریستی داعش تبدیل شد. داعشیان 
مسلح که در جبهه سوریه به هدف های خود دست نیافتند از ژوئن ۲014 قدم در خاک عراق 
نهادند. ارتباط نزدیک دولت عراق با ایران بر کسی پوشیده نیست. »حیدر العبادی« نخست 
وزیر این کشور بارها در محافل بین المللی از همکاری های تهران با بغداد در مبارزه با تروریسم 
تشکر و قدردانی کرده است. در برابر، عربستان نزدیک به ۲5 سال در بغداد سفارتخانه ای 
نداشته است. سفارتخانه عربستان در بغداد که در سال 1۹۹0 پس از حمله عراق به کویت 

تعطیل شده بود بتازگی بازگشایی شده است.
از آنجا که سعودی ها از جمله بانیان و حامیان اصلی گروه های تروریستی بوده و هستند، 
گرایش بغداد به سمت ایران برای مقابله با تروریسم موجب شکل گیری رابطه ای نزدیک تر 
میان ۲ کشور شیعه منطقه شده است. در این میان، اتهام عربستان به دولت عراق مبنی بر 
تبعیض علیه سنی های این کشور بر تیرگی روابط بغداد- ریاض افزوده است. ناکامی بزرگ 
حامیان تروریسم از جمله عربستان سعودی زمانی آشکارتر شد که چند روز پیش، ارتش عراق 
به همراه بسیج مردمی این کشور )الحشد الشعبی( شهر »الرمادی« مرکز استان »الانبار« را 
از چنگال داعش درآورد؛ شهری مهم و استراتژیک که چندی پیش به طور مشکوکی سقوط 
کرد. آزادسازی الرمادی در حالی انجام گرفت که عربستان سعودی با مشارکت 34 کشور دیگر 
به دنبال ائتلاف نظامی تازه ای بود تا از این راه بتواند در امور عراق به طور مستقیم مداخله کند. 
3- یکی از بزرگترین شکست ها و ناکامی های عربستان سعودی در بحران یمن آشکار شد. 
به دنبال پیروزی های چشمگیر جنبش اعتراضی مردم به رهبری انصارالله در یمن، فروردین 
ماه امسال عربستان حمله هوایی خود را به یمن آغاز کرد. از ابتدای این تهاجم، عملیات موسوم 
به »طوفان قاطعیت« انتظار سعودی ها و اعضای ائتلاف عربی به رهبری ریاض را به حدی 
افزایش داده بود که تصور می کردند چند روزه می توانند به عمر انصارالله پایان دهند و جایگاه 
»عبد ربه منصور هادی« رییس جمهوری فراری یمن را به وی برگردانند. با گذشت بیش از 10 
ماه از آغاز این جنگ و حمله های گسترده به یمن اما هنوز این هدف تحقق پیدا نکرده است. 
4- توافق هسته ای میان ایران و 6 قدرت جهانی از مهمترین رویدادهایی است که نزدیک 
به ۲ سال کانون تشدید نگرانی خاندان آل سعود بوده است. رهبران ریاض به خوبی می دانند 
که بهبود چهره ایران به عنوان کشوری پویا در عرصه منطقه ای و بین المللی و رهایی از بند 
تحریم های ظالمانه به قدرت یابی فزاینده ایران می انجامد. بی تردید پذیرش چنین موضوعی 
برای عربستان به عنوان رقیب اصلی منطقه ای ایران دشوار است. مقام های عربستان درست 
در مقطعی روحانی سرشناس شیعی را اعدام کردند که تنها چند هفته به زمان اجرای برجام 
باقی مانده است. آنها اعدام شیخ نمر را به امید واکنش هیجانی و غیرهوشمندانه ایران انجام 
دادند اما با موضعگیری های بجای مقام های عالی رتبه کشورمان توطئه سعودی خنثی شد. 
در این میان، با اینکه عربستان متحد ایالات متحده در منطقه به شمار می رود اقدام 
ضدحقوق بشری سعودی مورد انتقاد صریح وزارت امور خارجه آمریکا و همچنین سازمان 
ملل متحد قرار گرفت. بدون شک، یکی از دلیل های حمایت نکردن کاخ سفید از اقدام های 
نسنجیده عربستان و پرهیز از قضاوت های یکطرفه، به توافق هسته ای ایران و قدرت های 
بزرگ برمی گردد. توافق تاریخی وین بستر را برای عادی سازی روابط ایران با جهان هموار 
کرد. همان طور که انتظار می رفت دشواری پذیرش این موضوع باعث شد سران ریاض از 
مدت ها پیش، هراس به نتیجه رسیدن گفت وگوهای هسته ای را داشته باشند؛ رویدادی 
که با وجود کارشکنی های بسیار سرانجام تیرماه امسال به وقوع پیوست و به رغم نگرانی های 

ریاض می رود تا به اجرا درآید.
حسن شکوهی نسب

نکتـه

دریچه

 معاون مبارزه با مفاسد کلان اقتصادی وزارت اطلاعات آخرین 
مجرمان  با  برخورد  در  )عج(  زمان  امام  گمنام  سربازان  اقدامات 

زمین خواری، قاچاق، اختلاس و ارتشا را تشریح کرد.
به گزارش ایلنا، معاون مبارزه با مفاسد کلان اقتصادی وزارت 
اطلاعات در گفت وگو با خبرنگاران به ارائه گزارش عملکرد معاونت 
تحت مدیریت خود پرداخت و گفت: معاونت اقتصادی در راستای 
تحقق منویات مقام معظم رهبری )مدظله العالی( و تاکیدات رییس 
جمهور و بر اساس وظایف قانونی خویش پیرامون ایجاد شفافیت، 
پیشگیری و مقابله با مفاسد کلان اقتصادی اقدامات موثری را در 

دستور کار خود دارد.
وی ادامه داد:  از جمله می توان به ارائه مشاوره تخصصی به 
دستگاه  های اقتصادی کشور بر پایه اطلاعات پنهان، همکاری نظام 
مند و هوشمندانه برای پیشگیری و مقابله با پدیده فساد اقتصادی 

را نام برد.
این مقام ارشد وزارت اطلاعات به بیان اقدامات سربازان گمنام 
امام زمان )عج( با هدف مقابله جدی با فساد اقتصادی و بالاخص 
جلوگیری از فرار مالیاتی و مقابله اطلاعاتی با قاچاق کالا و ارز و پدیده 
زمین خواری پرداخت و گفت: این معاونت مصمم است با پدیده فرار 
مالیاتی و گسترش شرکت های کاغذی و صوری که آسیب جدی بر 

پیکره اقتصاد کشور وارد می کنند، برخورد کند.
وی ادامه داد: در این راستا طی ماه های گذشته کارشناسان 
اطلاعاتی موفق به کشف و انهدام یک باند فعال در ارتباط با فرار 
کلان مالیاتی شده اند. روش کار اعضای این باند به این شکل بوده 

که با تاسیس چندین شرکت و انجام فعالیت صوری در حوزه های بازرگانی و با ارائه پیشنهاد 
مشاوره مالیاتی به سایر شرکت ها، نسبت به سنجش نیازها و مشکلات شرکت های مذکور 
اقدام می کردند. متخلفین همزمان با نفوذ به بخشی از سامانه   سازمان امور مالیاتی، اطلاعات 
محرمانه مودیان )شخصیت های حقیقی و حقوقی( را بدست می آوردند و از این اطلاعات 

بدست آمده برای جلب اعتماد آنان و ترغیب به ادامه همکاری بهره برداری می کردند.
وی افزود: از دیگر شگرد های اعضای این باند فروش فاکتورهای صوری در حجم بیش 
از پنج هزار میلیارد ریال به منظور حساب سازی و فرار مالیاتی شرکت ها و افراد در حوزه 
مالیات بر ارزش افزوده و مالیات عملکرد بوده که به منظور جلوگیری از هرگونه مغایرت و 
کشف احتمالی تخلفات، تحرکات مشتریان را در سامانه ثبت معاملات، سامانه کد اقتصادی 
و مکاتبات مربوط به اظهارنامه ارزش افزوده و عملکرد سازمان امور مالیاتی تحت نظر 

می گرفتند.
معاون مبارزه با مفاسد کلان اقتصادی وزارت اطلاعات با بیان اینکه با ورود این معاونت به 
موضوع و با همکاری موثر مقام قضایی و رییس سازمان امور مالیاتی ابعاد گوناگون تخلفات 
به طور کامل کشف و متهمان شناسایی و حسب مورد، احضار، دستگیر و روانه زندان شدند، 
اظهار کرد: تحقیقات تکمیلی و بررسی آسیب شناسانه موضوع با همکاری نهاد های ذیربط 
همچنان ادامه دارد. بر اساس اقدامات به عمل آمده و از مجموع بررسی های انجام شده 
توسط این معاونت در زمینه فرار مالیاتی  فقط در سال 13۹3 منتهی به وصول مالیات بالغ 

بر ۲0 هزار میلیارد ریال شده است.
وی در مورد اقدامات این معاونت در مقابله و برخورد با ارتشاء و سواستفاده از اموال 
بیت المال نیز گفت: همزمان با عرضه سهام شرکت فولاد هرمزگان در بازار فرابورس، متاسفانه 
تعدادی از مدیران ذی نفوذ یکی دیگر از شرکت های فولاد که به اطلاعات پنهانی شرکت 
در حال عرضه دسترسی داشته اند اقدام به خرید سهام فولاد هرمزگان با منابع تنخواهی که 
در اختیارشان بود کردند، نامبردگان سپس با فروش مجدد سهام، اقدام به تحصیل مبالغ 
بالایی سود به نفع خود کردند. در بررسی های کارشناسی مشخص شد طی چند روز پس 
از عرضه سهام شرکت فوق در تابلوی فرابورس، این افراد با برداشت غیر قانونی مبلغ یکصد 
و شصت میلیارد ریال از حساب آن شرکت، مبادرت به خرید سهام فولاد هرمزگان کردند 
که از این محل طی مدت چند روز حدود ده میلیارد ریال سود عایدشان شده است. با 
اطلاع رسانی سریع و به موقع از سوی این معاونت و با حکم مرجع قضایی این افراد توسط 

اداره کل اطلاعات استان اصفهان دستگیر شدند.
وی ادامه داد: اخیراً در راستای حفظ حقوق بیت المال و بر اساس انجام اقدامات اطلاعاتی 
و مستندسازی، با هماهنگی و همکاری وزارت نفت، 3 نفر از مدیران متخلف شرکت نفت 
فلات قاره که در سال 13۹1 با برگزاری مناقصه محدود موجب تضییع حقوق بیت المال 
شده اند با اخذ حکم قضایی بازداشت شدند. برآورد اولیه از میزان تخلف مالی متهمین پرونده 

بالغ بر دویست میلیون یورو می باشد. در همین ارتباط 4 نفر از عوامل غیر دولتی دخیل در 
پرونده نیز بازداشت شده اند.

این مقام امنیتی در مورد مبارزه با زمین خواری نیز اظهار کرد: متاسفانه چند سالی است 
که دامنه تخلفات اقتصادی به عرصه منابع طبیعی نیز کشیده شده که این مسئله به یک 
پدیده رو به رشد در سطح تهران و برخی از استان ها تبدیل شده است. مفسدین اقتصادی 
با تصاحب اراضی ملی و دولتی به نفع خود باعث از بین رفتن منابع طبیعی و تغییر کاربری 

زمین های مرغوب کشاورزی می شوند که اثرات سویی در بلند مدت برای کشور به دنبال 
خواهد داشت.

وی افزود: وزارت اطلاعات از سالهای قبل مقابله با این پدیده شوم را در سرلوحه کار خود 
قرار داده است. به یاری خداوند متعال و همکاری مراجع محترم قضایی، این معاونت عزم 
خود را برای مقابله جدی با زمین خواران جزم کرده است. در یکی از جدیدترین پرونده های 
در دست اقدام، بر اساس گزارشات مردمی از طریق ستاد خبری وزارت اطلاعات مبنی بر 
اقدامات مشکوک گروهی برای تصاحب زمین های ملی در غرب تهران واقع در شهریار، واصل 

شد با انجام تحقیقات کارشناسی و اشراف اطلاعاتی مشخص شد که 
فردی متخلف با تشکیل باند و اعمال خلاف قانون از جمله جعل 
اسناد و پرداخت رشوه اقدام به تصاحب 7۲ هکتار از اراضی مرغوب 
دولتی، اخذ آراء قضائی و سند تک برگ برای این زمین ها کرده 
است. اراضی مذکور در محدوده شهری و دارای کاربری مسکونی و 
معدن شن و ماسه بوده اند که به لحاظ ریالی از ارزش بالایی برخوردار 

می باشند.
معاون مبارزه با مفاسد کلان اقتصادی وزارت اطلاعاتخاطرنشان 
کرد: پس از مستند سازی با اهتمام بازپرس محترم تعداد 10 نفر در 
ارتباط با این پرونده بازداشت و از آنها تحقیق به عمل آمد. تا کنون 
مجعول بودن اسنادی که متهمین به واسطه آنها اقدام به اخذ رای 
قضایی کرده اند اثبات شده است. پرداخت بیش از ده میلیارد ریال 
رشوه در قبال صدور سند برای فرد زمین خوار و مبالغ دیگری به 
سایر متهمین برای همکاری از جمله کشفیات این پرونده می باشد. 
همچنین متهمین به دریافت بیش از 400 قطعه سکه تمام بهار 
آزادی اقرار کرده اند. با توجه به گستردگی و حجم تخلفات متهمین 

تحقیقات در این خصوص ادامه دارد.
وی با بیان اینکه طی سال های 13۹۲ و 13۹3 در مجموع با 
اجرای 50 فقره کیس ویژه اطلاعاتی در سطح کشور بالغ بر 40 هزار 
هکتار زمین را از دست زمین خواران خارج و به دولت مسترد کرده 
که از ارزش چندصد میلیاردی برخوردار می باشد، ادامه داد: در ۹ 
ماهه اول سال 13۹4 نیز ۲740 هکتار زمین طی اقدامات اطلاعاتی 
و برخورد با زمین خواران به دولت باز گردانده شد که ارزش ریالی 
روز آنها افزون بر یکصد و سی هزار میلیارد ریال بوده است. افزون بر موارد فوق می توان 
به 3۲180 هکتار زمین هایی اشاره کرد که از طریق پیشگیری و اطلاع رسانی به مبادی 
ذیربط مانند سازمان منابع طبیعی و یا شورای حفظ حقوق بیت المال از تصرف آنها توسط 

زمین خواران حرفه ای جلوگیری به عمل آمد.
این مقام ارشد اطلاعاتی در ارتباط با بحث کلان قاچاق نیز گفت: وزارت اطلاعات با 
هماهنگی کامل با سایر دستگاه های فعال مبارزه با قاچاق کالا اقدامات موثری را در زمینه 
ایجاد شفافیت و پیشگیری نظام مند و هوشمند و مقابله مستقیم با باندهای کلان قاچاق در 
کشور انجام داده است. طی سال 13۹4 در مجموع تعداد پرونده های قاچاق کلان در دست 
اقدام این معاونت در سطح کشور بالغ بر یکصد مورد بوده است که ارزش ریالی این پرونده ها 
افزون بر ۲8000 میلیارد ریال می باشد. در همین راستا طی دو هفته اخیر با اقدام اطلاعاتی 
صورت گرفته چند باند قاچاق کالا تحت ضربه قرار گرفته اند. آخرین مورد آن مربوط به 
باندی است که اقدام به قاچاق کلان کالا از بنادر جنوبی به سوی تهران می نمود. اعضای این 

باند پس از شناسایی و تکمیل تحقیقات با دستور قضایی در استان فارس بازداشت شدند.
وی با بیان اینکه باند مذکور از حدود 7 سال پیش شروع به قاچاق کالا کرده بود، 
اظهار کرد: سر شبکه این باند در پوشش مدیر عامل یک شرکت صادرات و واردات اقدام 
به قاچاق کالا از جنوب به مقصد تهران و دیگر نقاط کشور می کرد. این باند با در اختیار 
داشتن خودروهای سنگین متعدد و تیم محافظت از کاروان قاچاق، پس از تخلیه کالا از لنج 
در ساحل به وسیله خودروهای سنگین و با تهیه اسناد و مدارک جعلی گمرکی و بارنامه 
های صوری و متاسفانه در برخی موارد همراهی بعضی از ماموران، مبادرت به قاچاق کالا 
می کردند. پس از انجام اقدامات اطلاعاتی و شناسایی شگرد و شیوه عملکرد این باند با اخذ 
حکم از مراجع قضایی نسبت به دستگیری و بازداشت عوامل آن اقدام شد. برابر تحقیقات 
انجام شده از متهمین مشخص شد که در اغلب مواقعی که توسط دیگر دستگاه های کاشف 
با این باند برخوردی می شد با ارائه اسناد و مدارک غیر مرتبط و جعلی از اتهامات تبرئه 

می شدند.
معاون اقتصادی وزارت اطلاعات در پایان در مورد مبارزه با پدیده اختلاس نیز گفت : در 
خصوص جلوگیری از اختلاس از بانک ها اخیرا اعضای یک باند با همکاری معاون یکی از 
شعب بانک های کشور در صدد اختلاس و انتقال مبلغ هشت هزار و ششصدمیلیارد ریال از 
آن بانک و تبدیل به ارز و خروج از کشور بوده که با همکاری مدیریت عامل و حراست بانک 
و همت همکاران سازمان اطلاعات استان تهران دستگیر شدند که اطلاعیه آن نیز منتشر 
شد. همچنین اقداماتی در امر مقابله با پولشویی و کلاهبرداری های جمعی انجام شده که 
رقم کشفیات بر اساس احکام صادره بالغ بر سه هزار میلیارد ریال بوده است. شایان ذکر 
است همکاری های موثری نیز با بانک مرکزی برای ساماندهی موسسات غیر مجاز مالی و 

اعتباری در حال انجام می باشد.

سخنگوی شورای نگهبان خبر داد:

شرکت نکردن در آزمون خبرگان، انصراف نیست

معاون وزارت اطلاعات خبرداد:

کشف باندهای اختلاس، ارتشا، زمین خواری و قاچاق 

 اخیراً در راستای حفظ حقوق بیت المال 
و بر اساس انجام اقدامات اطلاعاتی و 

مستندسازی، با هماهنگی و همکاری وزارت 
نفت، 3 نفر از مدیران متخلف شرکت نفت 

فلات قاره که در سال 1391 با برگزاری مناقصه 
محدود موجب تضییع حقوق بیت المال 

شده اند با اخذ حکم قضایی بازداشت شدند. 
برآورد اولیه از میزان تخلف مالی متهمین 

پرونده بالغ بر دویست میلیون یورو می باشد. 
در همین ارتباط 4 نفر از عوامل غیر دولتی 

دخیل در پرونده نیز بازداشت شده اند
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هر كس بر حُسنِ انتخاب خداوند اعتماد دارد، 
چیزى جز آنچه خداى متعال برایش 

برگزیده است، آرزو نمى كند.

یکشنبه بیستم دیماه 1394 - سال هجدهم - شماره  3910 روزنامه

جنجال حذف تصویر هوگو چاوز از پارلمان ونزوئلا
گفته می شود: اقدام رییس جدید پارلمان ونزوئلا در خارج کردن تصویر »سیمون بولیوار« قهرمان 
ملی و نزوئلا و »هوگو چاوز« رییس جمهوری فقید این کشور از صحن مجلس، سبب اعتراض و راهپیمایی 
مخالفان این تصمیم و واکنش شهرداری کاراکاس شده است. به گزارش ایرنا، تصویر »هوگو چاوز« رئیس 
جمهوری اسبق ونزوئلا به دستور رئیس جدید پارلمان این کشور از صحن مجلس بیرون برده شد. شبکه 
تلویزیونی سی.ان.ان گزارش داد: این اتفاق پس از گذشت نزدیک به 17 سال که مخالفان توانستند اکثریت 
در مجلس ونزوئلا را به دست گیرند، رخ داد. سی.ان.ن گزارش داد: این اقدام مخالفان دولت در مجلس 
ونزوئلا خشم بسیاری از طرفداران هوگو چاوز دراین کشور را برانگیخت و صدها نفر درکاراکاس تجمع 
اعتراض آمیز و راهپیمایی برگزار کردند. از سوی دیگر گزارش شده است که »خورخه رودریگز« شهردار 
کاراکاس پایتخت ونزوئلا در واکنش به این اقدام، دستور داد تصاویر سیمون بولیوار و چاوز در تمام خیابان 

های این شهر نصب شود.

ملوان از لیگ برتر فوتبال کناره گیری کرد
گفته می شود: باشگاه ملوان بندرانزلی به دلیل حضور مهدی شریفی در تراکتورسازی تبریز از ادامه 
حضور در لیگ برتر فوتبال کناره گیری کرد. به گزارش ایرنا از باشگاه ملوان، هیات مدیره باشگاه فرهنگی 
ورزشی ملوان بندرانزلی با انتشار بیانیه ای از مسئولان ورزش کشور، فدراسیون فوتبال، سازمان لیگ و 
ورزش نیروهای مسلح خواست تا در تقسیم بازیکنان سرباز برای این باشگاه با عدالت برخورد کنند و از 
دایره انصاف خارج نشوند و رویه ای که در تقسیم فوتبالیست های سرباز در نظر گرفته اند را تغییر دهند تا 
به نوعی عدل و عدالت بین دو تیم ملوان و تراکتورسازی برقرار شود. در بخش دیگر این بیانیه آمده است 
امیدوار است مسئولین محترم ستاد کل نیروهای مسلح، مسئولین محترم ورزش کشور، فدراسیون فوتبال 
و سازمان لیگ با ورود به این ماجرا در پی احقاق حق تیم مظلوم و مردمی ملوان برآیند و تاکید می کنیم 
تا صدور نهایی امریه مهدی شریفی برای ملوان )که بنا به اعلام سردار محترم باران چشمه، شریفی بازیکن 

ملوان است( بر تصمیم خود اصرار و پافشاری خواهیم کرد.

سه سال حبس برای مبارک و پسرانش
گفته می شود: دستگاه قضایی مصر شکایت مبارک و پسرانش در مورد حکم کاخ های ریاست 
جمهوری را رد کرد. به گزارش ایسنا، به نقل از سایت اینترنتی النشره، دستگاه قضایی مصر شکایت حسنی 
مبارک، رئیس جمهور سابق مصر و دو پسرش در مورد حکم کاخ های ریاست جمهوری را رد کرد. دستگاه 
قضایی مصر حکم سه سال حبس آنها را نیز تایید کرد. حسنی مبارک، دیکتاتور سابق مصر به همراه 
علاء و جمال مبارک دو فرزند وی از سوی دستگاه قضایی مصر متهم شده بودند که 1۲5 میلیون پوند 
مصری در زمان ریاست جمهوری مبارک را از بودجه عمومی کاخ های ریاست جمهوری به شکل غیرقانونی 
تصرف کرده اند. دادگاه مصر پیشتر مبارک و فرزندانش را از اتهام های مهم از جمله قتل تظاهرکنندگان 
و فروش گاز با قیمت پایین به اسرائیل تبرئه کرده بود و احکام صادره علیه مبارک از جمله حکم حبس 

ابد وی ابطال شد.

نامه مرتضی جوادی آملی به یادگار امام
گفته می شود: حجت الاسلام مرتضی جوادی آملی فرزند ایت الله جوادی آملی در نامه ای به حجت 
الاسلام و المسلمین سید حسن خمینی، یادگار گرانقدر امام )س(، از حضور وی در انتخابات مجلس 
خبرگان رهبری قدردانی و نکاتی را درباره اهمیت جایگاه خبرگان عنوان کرد. در بخشی از این نامه آمده 
است ضمن اظهار خرسندى و مباهات از این حضور ارزشمند که از خاستگاه علم و اجتهاد و جایگاه جهاد 
و مجاهدت بر فراز آمده، به ملت عزیز و مردم فهیم ایران تبریک عرض می نمایم و حضور این اندیشه والا 

و ظهور این انگیزه بالا را در عرصه پنجمین دوره انتخاب خبرگان رهبری گرامی می دارم.

علی مطهری سرلیست شد
گفته می شود: رئیس جبهه مستقلین و اعتدال گرایان اظهار داشت: اکثر کاندیداهای جبهه ما در 
هیئت اجرایی تأیید صلاحیت شده اند.قدرتعلی حشمتیان افزود: آقایان علی مطهری، محسن هاشمی، 
اشرفی اصفهانی، حضرتی، اشراقی و خانم ها فاطمه هاشمی و پیشگاهی فرد از جمله افرادی هستند که 
در لیست اولیه انتخاباتی جبهه مستقلین و اعتدال گرایان بوده و تأیید صلاحیت شده اند. رئیس جبهه 
مستقلین و اعتدال گرایان گفت: لیست اولیه انتخاباتی که ما تهیه کردیم، قطعی نیست و لیست قطعی خود 
را بعد از احراز صلاحیت ها منتشر می کنیم. حشمتیان خاطرنشان کرد: کماکان سرلیست جبهه مستقلین 
و اعتدال گرایان آقای علی مطهری است و اصلاح طلبان و اصول گرایان معتدل در لیست ما جای دارند و 

اصلاح طلبان و اصول گرایان تندرو به هیچ وجه در لیست ما جایی ندارند.

احضار حسین کعبی به دادسرا
گفته می شود: حسین کعبی به دلیل برخی اظهاراتش در چند روز گذشته به شعبه ویژه جرائم 
ورزشی دادسرای فرهنگ و رسانه احضار شد و به ارائه پاره ای از توضیحات پرداخت. حسین کعبی 
در گفت وگو با میزان در این خصوص اظهار داشت: چند روز پیش مصاحبه ای انجام دادم که در آن 
صحبت هایی را مطرح کرده بودم اما حالا متوجه شدم حرف هایم چندان جالب نبوده است. وی ادامه داد: 
من منظور خاصی نداشتم و اصلا نمی دانستم چه اتفاقی افتاده است. مسلما همه ما فوتبالیست ها باید 

طوری رفتار کنیم که در جامعه الگو باشیم.

وزیر کشور دوشنبه به سوریه می رود 
گفته می شود: قائم مقام وزیر کشور در امور بین الملل گفت: وزیر کشور در سفری دو روزه دوشنبه 
۲1 دی ماه به سوریه می رود. بابک دین پرست ادامه داد: سفر وزیر کشور و رئیس شورای امنیت کشور 
بنا به دعوت محمد الشعار وزیر کشور سوریه و با هدف توسعه و تعمیق روابط دو جانبه و اجرائی کردن 
یادداشت تفاهم همکاری های وزارت کشور جمهوری اسلامی ایران و وزارت کشور جمهوری عربی سوریه، 

از روز دوشنبه ۲1 دی ماه آغاز و ۲ روز ادامه خواهد داشت.

رأی دهندگان در قبال اشتباهات منتخبان نالایق مسئول اند 
گفته می شود: حجت الاسلام والمسلمین محسن قرائتی استاد برجسته حوزه علمیه قم با بیان اینکه 
انسان باید در انتخاب های سیاسی به خاطر حق الناسی که بر گردن دارد حق را معیار انتخاب قرار دهد، 
گفت: اگر انسان به خاطر منافعش به کسی رأی دهد و فرد موجب تضییع حقوق ملت شود انتخاب کننده 

نیز مانند انتخاب شونده در زمینه کارهایی که او انجام می دهد مسؤول است.

معاون شهرسازی و امور زیربنایی شهرداری قم 

شهر قم 5 هزار واحد پارکینگ جدید می خواهد 
معاون شهرسازی و امور زیربنایی شهرداری قم گفت: در افق کوتاه و بلند مدت نیازمند 5 هزار واحد 

پارکینگ در شهر قم هستیم که در حال حاضر تنها برای دو هزار دستگاه خودرو پارکینگ وجود دارد.
دکتر علیرضا قاری قرآن با اشاره به عدم وجود پارکینگ برای ساختمان های بلند مرتبه در قم گفت: 
در هسته مرکزی بحث پارکینگ بسیار مهم است که حد تناسبی دارد و مراکزی که در مرکز شهر چه 

مسکونی و تجاری توسط شهرداری پروانه دارند ملزم هستند پارکینگ مورد نیاز را تامین نمایند.
وی افزود: ساختمان هایی که ساخته و احداث می شوند بعضا امکان ایجاد پارکینگ ندارند و یا اینکه 

چند پارکینگ تجمعی می سازند تا مشکل آنها برطرف شود.
معاون شهردار قم خاطرنشان کرد:با توجه به وضعیت تولید خودرو در کشور و افزایش سیستم حمل 
و نقل خصوصی پارکینگ ها جوابگو نیستند و در افق کوتاه و بلند مدت نیازمند 5 هزار واحد پارکینگ 

هستیم که در حال حاضر تنها برای دو هزار دستگاه خودرو پارکینگ وجود دارد.
وی با اشاره به اینکه حدود هزار واحد پارکینگ هم وجود دارد که به دلیل کمبود ظرفیت باید مکانیزه 

شوند بیان کرد: باید برای این کار بودجه اختصاص داده شود تا اقدامات لازم انجام گیرد.
معاون شهرسازی و امور زیربنایی شهرداری قم با بیان اینکه نباید وسایل نقلیه شخصی وارد هسته 
مرکزی شهر شوند تصریح کرد: در مورد پارکینگ حد بهینه داریم و تمایل نداریم وسایل نقلیه خصوص 

وارد مرکز شهر شود و ساختمان هایی که ساخته می شوند باید بحث پارکینگ را لحاظ کنند.

مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم عنوان کرد:

ساماندهی بوستان های فدک و غدیر 
برای اسکان مسافران نوروزی

مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم از ساماندهی بوستان های فدک و غدیر برای 
اسکان مسافران نوروزی خبر داد.

پیام جوادیان با اشاره به اینکه مقرر شده تا کمپینگ های مناسب برای اسکان مسافران و زائران در 
نظر گرفته شود، گفت: طبق جمع بندی ها در حال حاضر دو بوستان برای کمپینگ در نظر گرفته شده 
است تا زائران بتوانند از آن استفاده کنند. مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم با بیان 
اینکه بوستان غدیر و فدک برای کمپینگ در نظر گرفته شده اند، اظهار کرد: با تجاربی که در شهر اصفهان 

داشته ایم سعی کرده ایم برنامه های خوبی را برای اسکان مسافران داشته باشیم.
وی یکی از اهداف این اقدام را مقابله با پدیده پارک خوابی دانست و خاطرنشان کرد: پدیده پارک خوابی 
و شب خوابی در بوستان ها برچیده خواهد شد و با توجه به اینکه تبعات فرهنگی و اجتماعی مختلفی دارد 

باید به طور کلی این مشکل بر طرف شود تا دامن گیر جامعه نشود.
جوادیان ادامه داد: امیدواریم به این سمت و سو برویم که تمام مسافران را در این مکان اسکان بدهیم 
تا نظمی در شهر ایجاد شود و مسافران به مکان های مذکور هدایت شوند. مدیرعامل سازمان پارک ها و 
فضای سبز شهرداری قم با بیان اینکه در بوستان فدک تقریبا زیرساخت ها آماده شده است، بیان کرد: فاز 
یک و دو بوستان فدک تقریبا در مرحله زیرساخت ها است و در بحث بررسی روشنایی و ایمنی آن هستیم 
که به زودی به طور کامل آماده سازی خواهد شد. وی از طراحی بوستان غدیر برای آماده سازی به عنوان 
کمپینگ خبر داد و تصریح کرد: اداره طراحی بحث ساماندهی بوستان غدیر را در نظر گرفته و قطعه اول 

را که حدود 1۲ هکتار است به صورت کامل در قالب کمپینگ طراحی کرده  است.

مدیرعامل سازمان اتوبوسرانی شهرداری قم:

98 درصد ناوگان حمل ونقل عمومی قم 
خصوصی سازی شد

مدیرعامل سازمان اتوبوسرانی شهرداری قم گفت: ۹8 درصد ناوگان حمل ونقل عمومی قم متعلق به 
بخش خصوصی است.

سعید امراللهی در سخنانی با اشاره به وضعیت ناوگان اتوبو سرانی در قم گفت: هرساله علاوه بر افزایش 
ناوگان جدید به سیستم حمل ونقل عمومی شهری، بخشی از اتوبوس های فرسوده نیز بهسازی و تعویض 
می شوند. وی به مشکل آلودگی برخی اتوبوس های شهری اشاره و تصریح کرد: عزم سازمان اتوبوسرانی 

نوسازی ناوگان و بهسازی اتوبوس های فرسوده در راستای کمک به بهبود فضای عمومی شهری است.
مدیرعامل سازمان اتوبوسرانی شهرداری قم ادامه داد: البته اتوبوس های موجود به صورت مستمر کنترل 

شده و نسبت به دریافت معاینه فنی آن ها اقدام می شود.
وی تصریح کرد: عمده اتوبوس های زیر مجموعه سازمان اتوبوس رانی معاینه فنی دارند و برخی که با 
مشکل مواجه بوده اند در حال رفع مشکلات و دریافت معاینه فنی هستند. امراللهی با بیان اینکه ۹8 درصد 
ناوگان حمل ونقل عمومی اتوبوسرانی متعلق به بخش خصوصی است، افزود: اتوبوسرانی قم در سال های 

اخیر اقدامات قابل توجهی در راستای خصوصی سازی ناوگان انجام داده است.

نامحـرمانه

رهبر معظم انقلاب اسلامی ماندگاری انقلاب را برای دشمن 
بهت آور و سخت دانستند و گفتند: همه در انتخابات شرکت 
کنند. انتخابات برای این است که ماندگاری کشور تامین بشود و 

کشور در حصار امنیت کامل بماند.
مردم قم از پیشروان و پیشرانان انقلاب هستند

به گزارش ایرنا از پایگاه اطلاع رسانی دفتر مقام معظم رهبری، 
حضرت آیت الله خامنه ای صبح شنبه در دیدار پرشور هزاران نفر 
از مردم قم، با تجلیل از قیام تاریخ ساز 1۹ دی 1356 مردم این 
شهر و تشریح علل و عوامل »ماندگاری انقلاب«، تاکید کردند: در 
پرتو حضور آگاهانه همگانی، ماندگاری انقلاب، آرامش و سکینه 

ملت و پیروزی بر توطئه های دشمنان امکان پذیر خواهد شد.
رهبر انقلاب اسلامی با تجلیل از قیام تاریخی نوزدهم دی 
سال 1356 مردم قم بر ضد رژیم دیکتاتوری شاه و در حمایت از 
مرجعیت و روحانیت، از مردم قم به عنوان »پیشروان و پیشرانان 
انقلاب« یاد کردند و افزودند: سالها مبارزه و بیانات امام خمینی و 
جایگاه مرجعیت و روحانیت، در مردم زمینه های مساعدی برای 
مبارزه با رژیم ستمشاهی فراهم کرده بود که قیام 1۹ دی، این 

مبارزه حیاتی را کلید زد.
ایشان »شجاعت و بصیرت مردم و احساس تکلیفِ به هنگام 
برای ورود به میدان« را عناصر اصلی قیام 1۹ دی خواندند و 
افزودند: آن قیام تاریخی در دفاع از امام )ره( شکل گرفت و حوادث 

بعد از آن منجر به پیروزی انقلاب اسلامی شد.
رهبر انقلاب، پیروزی انقلاب اسلامی در شرایط حاکمیت 
دیکتاتوری وابسته و مورد حمایت قدرتهای استکباری را از لحاظ 
محاسبات مادی، غیرممکن و محال خواندند و خاطرنشان کردند: 
این پیروزی نشان دهنده وجود سنن الهی یعنی قوانینی در عالم 

خلقت است که انسانهای مادی از درک آنها عاجزند.
ایشان تأکید کردند: در شرایط کنونی نیز نظام جمهوری 
اسلامی ایران با جبهه گسترده دشمنان اعم از امریکا و رژیم 
صهیونیستی، ایادی و عوامل استکبار و عوامل تکفیری و داعش 
مواجه است که اگر به لوازم سنت الهی یعنی »ایستادگی، بصیرت 
و عملِ در لحظه نیاز«، عمل کنیم قطعاً همانند پیروزی انقلاب 

اسلامی می توان بر این جبهه گسترده غلبه کرد.
چرایی  و  علت  موضوع  به  سپس  اسلامی  انقلاب  رهبر 
»ماندگاری انقلاب اسلامی« در مقایسه با برخی حوادث مهم 

تاریخ معاصر ایران و جهان پرداختند.
حضرت آیت الله خامنه ای با اشاره به دو حادثه »نهضت ملی 
شدن صنعت نفت« و »قیام مشروطیت« گفتند: در نهضت ملی، 
خواست مردم، یک خواست حداقلی و عبارت از کوتاه شدن دست 
انگلیس از سرمایه ملی نفت بود و در قیام مشروطیت نیز خواست 
مردم، حداقلی و عبارت از محدود شدن اختیارات و قدرت مطلقه 

پادشاه بود.
ایشان افزودند: این دو حادثه با اینکه دارای اهدافی حداقلی 
بودند و مردم هم در صحنه حضور داشتند شکست خوردند ولی 
انقلاب اسلامی ایران با آنکه دارای یک هدفِ حداکثری، یعنی 
استقلال همه جانبه و سرنگونی حکومت پادشاهی و استبدادی 

بود، به پیروزی رسید و ماندگار شد.
حضرت آیت الله خامنه ای تأکید کردند: اگر جوانان به تحلیل 
درستی از این واقعیت برسند دیگر تلاش برخی برای نشاندن بذر 
ترس و رعب و ناامیدی در دل مردم به نتیجه نخواهد رسید و راه 

صحیح آینده کشور مشخص خواهد شد.
ایشان همچنین به تغییر مسیر انقلاب های فرانسه و شوروی 
و از بین رفتن آن انقلاب ها اشاره و خاطرنشان کردند: انقلاب 
اسلامی ایران تنها انقلابی است که توانسته ماندگاری خود را 

براساس اصول و آرمانهای اولیه حفظ کند.
رهبر انقلاب اسلامی با تأکید بر اینکه اصلی ترین هدف مراکز 
فکر و اندیشه در دنیای استکبار، از بین بردن عناصر ماندگاری 
انقلاب است، افزودند: تمام تلاش دشمنان در طول سالهای 
گذشته اعم از جنگ تحمیلی، محاصره اقتصادی و تحریم های 
گسترده اخیر، با هدف از بین بردن ماندگاری انقلاب اسلامی بوده 

است که البته در هر دوره، ابتکارات جدید هم انجام می دهند.
حضرت آیت الله خامنه ای، خاطرنشان کردند: امریکایی ها در 
سال 88 به دنبال آن بودند که تجربه موفق خود در چند کشور را 
به بهانه انتخابات در ایران نیز اجرا کنند و با برجسته سازی اقلیتی 
که رأی نیاورده بود و با حمایت مالی و سیاسی از آنها نتیجه 
انتخابات را به هم بزنند اما انقلاب و کودتای رنگی آنها در ایران با 

حضور مردم، شکست خورد.
رهبر انقلاب اسلامی با اشاره به حمایت رئیس جمهور امریکا 
از مخالفان نظام و انقلاب در حوادث سال 88، خاطرنشان کردند: 
دولت امریکا تا آنجا که توانست از آن حوادث حمایت کرد ولی 

حضور به موقع مردم در صحنه، نقشه آنان را نقش بر آب کرد.
حضرت آیت الله خامنه ای، گفتند: امریکاییها اکنون می 
گویند دوره بعد از مذاکرات هسته ای، دوره سخت گیری بر ایران 
است به گونه ای که گویا قبل از این بر ایران سخت نمی گرفته 
اند، اما جوانان، مردم و مسئولان آگاهانه، هوشیارانه، امیدوارانه و 
با مقاومت و توکل بر خدا و تکیه بر نقاط قوت کشور، در مقابل 

دشمنان می ایستند و این، بسیار مهم است.
رهبر انقلاب اسلامی در بخش دیگری از سخنانشان، طبیعت 
انتخابات را دادنِ نفسِ تازه به ملت برشمردند و افزودند: احساس 
مسئولیتِ مردم که در حضور در انتخابات جلوه گر می شود و 

دشمن را ناکام می گذارد از عناصر »ماندگاری انقلاب« است.
حضرت آیت الله خامنه ای دو مسئله را در انتخابات دارای 

اهمیت فراوان خواندند: اول؛ »اصل شرکت در انتخابات« و دوم؛ 
»درست انتخاب کردن و رأی به نامزدهای اصلح«.

همه در انتخابات شرکت کنند
 ایشان با تأکید مجدد برضرورت شرکت همه واجدان شرایط 
انتخابات افزودند: همچون گذشته اصرار داریم  رأی دادن در 
که همه، حتی کسانی که نظام را و رهبری را قبول ندارند پای 
صندوقها بیایند چرا که انتخابات متعلق به ملت، ایران و نظام 

جمهوری اسلامی است.
حضرت آیت الله خامنه ای شرکتِ همگان در انتخابات را 
موجب پایداری و تقویت نظام اسلامی، استمرار تأمین امنیت 
کامل، افزایش اعتبار و آبروی ملت در چشم جهانیان و باعث ابهّت 

جمهوری اسلامی ایران در نزد دشمنان خواندند.
رهبر انقلاب در تبیین اهمیت فراوان رأی دادن به نامزدهای 
صالح افزودند: آرا و سلایق مختلف، ایراد ندارد، مهم آن است که 

تلاش و دقت کنیم که انتخاب ما، انتخاب درستی باشد.
ایشان افزودند: اگر این دقت صورت گیرد حتی اگر برخی 
منتخبان، بعداً مطلوب از آب در نیایند، »تلاش و دقت رأی دهنده 
برای انتخاب نامزدهای شایسته«، مورد رضایت پروردگار خواهد 
بود. حضرت آیت الله خامنه ای با اشاره به جایگاه رفیع مجلس 
شورای اسلامی در عرصه مسائل داخلی و بین المللی خاطرنشان 
کردند: مجلس از زوایای مختلف بویژه از لحاظ تصویب قوانین، 
ریل گذاری برای حرکت دولتها و تجلی ایستادگی ملت اهمیت 

بی نظیری دارد.
ایشان مواضع مجلس کنونی را در مسائل بین المللی »خوب« 
برشمردند و افزودند: مجلسی که در قضیه هسته ای و دیگر 
مسائل مقابل دشمنان بایستد و شجاع، مستقل و آزاد، حرفها 
و مواضع ملت را بیان کند با مجلسی که در مسائل گوناگون 
حرفهای دشمن را تکرار می کند، از زمین تا آسمان تفاوت دارد.

رهبر انقلاب، تک تک نمایندگان مجلس را در شکل گیری 
حرکت و مواضع خانه ملت، دخیل دانستند و افزودند: به همین 
علت، مردم همه ی استانها و شهرها، باید در انتخاب نمایندگان 

خود، کاملًا دقت کنند و در درستی انتخاب، به اطمینان برسند.
حضرت آیت الله خامنه ای در همین زمینه افزودند: البته 
شناخت کاملِ یکایک نامزدها، واقعاً دشوار است اما می توان با 
دقت در سوابق و مواضعِ کسانی که فهرستها و لیستهای انتخاباتی 

را ارائه می کنند، درباره لیستها تصمیم گرفت.
رهبر انقلاب اسلامی افزودند: اگر پیشنهاد دهندگانِ لیستها، 
مؤمن و انقلابی هستند و خط امام را واقعاً قبول دارند می توان 
به لیست آنها درباره مجلس شورای اسلامی و مجلس خبرگان 
اعتماد کرد اما اگر به انقلاب و دین و استقلال، چندان اهمیتی 
نمی دهند و دلشان دنبال حرفهای امریکا و دیگر بیگانگان است، 

قابل اعتماد نیستند.
ضرورت دقت کامل در انتخاب نامزدهای مجلس خبرگان

حضرت آیت الله خامنه ای مجلس خبرگان را نیز بسیار مهم 
خواندند و یادآور شدند: برخلاف برخی تصورها، مجلس خبرگان 
برای سالی یکی دو بار جلسه و سخنرانی تشکیل نمی شود بلکه 
می خواهد روزی که رهبر فعلی در قید حیات نیست، »رهبر« 
یعنی کلیددارِ حرکت انقلاب را انتخاب کند و این مسئله بسیار 

مهم است.
ایشان با تأکید بر ضرورت دقت کامل در انتخاب نامزدهای 
مجلس خبرگان افزودند: بسته به ترکیب خبرگان، آنها ممکن 
است در هنگام ضرورت، شخصی را به رهبری انتخاب کنند که با 
توکل به خدا و با شجاعت در مقابل دشمنان بایستد و راه امام را 
ادامه دهد اما این احتمال نیز وجود دارد که فردی با ویژگی های 
متفاوت را به رهبری برگزینند، بنابراین باید با تحقیق و دقت و 

شناخت و اطمینان به آنها رأی داد.
حضرت آیت الله خامنه ای حضور در انتخابات و بویژه دقت در 
انتخاب »نامزدهای صالح یا اصلح« را موجب تحقق دو هدف عالی 

خواندند: ماندگاری انقلاب و آرامش و سکینه ملت.
رویشهای سرسبز و پرطراوت انقلاب

ایشان در تشریح تأثیر انتخاب صحیح بر ماندگاری انقلاب 
افزودند: از ابتدای انقلاب ریزشها و رویشهای فروانی داشته ایم، 
عده ای از افراد انقلابی به خاطر »ظلم فردی احتمالی« که به آنها 
شده، به ناحق از اصل انقلاب روگردان شده اند و عده ای هم به 
خاطر مسائل شخصی و خانوادگی مواضع دیگری گرفته اند اما 
مهم این است که رویشهای انقلاب در زمینه های مختلف از جمله 
وجود نیروهای »مؤمن، انقلابی، متخصص، تحصیلکرده، فن آور و 

کارآمد«، بسیار بیشتر از ریزشها بوده است.
رهبر انقلاب افزودند: در مقطع کنونی نیز اگر مردم به وظایف 
خود در انتخاب نامزدهای صالح برای مجلس و خبرگان، درست 
عمل کنند »رویشهای سرسبز و پرطراوت انقلاب«، بیشتر و 

ماندگاری انقلاب تأمین می شود.
حضرت آیت الله خامنه ای خصوصیت دوم عمل به وظیفه در 
باب ماندگاری انقلاب را ایجاد آرامش در دل ملت برشمردند و با 
استناد به آیات قرآن درباره نزول سکینه و آرامش بر دلهای بیعت 
کنندگان با پیامبر افزودند: هرکس امروز با انقلاب و امام خمینی و 
راه امام بیعت کند به معنای بیعت با پیامبر است و پروردگار کریم 
به پاداش این بیعت، دغدغه، نگرانی و نامیدی را از دل ملت می 

زداید و اطمینان و آرامش را جایگزین می کند.
ایشان در پایان سخنانشان تأکید کردند: ماندگاری انقلاب و 
ایستادگی امیدوارانه و پر آرامش مردم، یقیناً باعث پیروزی ملت بر 

امریکا و توطئه های دشمنان خواهد شد.

رهبر معظم انقلاب در دیدار هزاران نفر از مردم قم:

حتی کسانی که نظام و رهبری را قبول ندارند در انتخابات شرکت کنند

اخبار


